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روزنامه

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

350کیلومتر مسیر ویژه دوچرخه 
احداث می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از احداث ۳۵۰ کیلومتر مسیر ویژه 
دوچرخه سواری دراین شهر خبر داد و گفت: فاز نخست این طرح در خیابان های 

صدوقی و ۱۹ دی تا دو ماه آینده آغاز می شود. 
در  به ویژه  دوچرخه  از  استفاده  توسعه  اهمیت  به  اشاره  با  ذاکریان  عباس 
کلان شهرها اظهار داشت: طرح سه شنبه های بدون خودرو چندهفته ای بوده که 
در شهر قم با حضور مسئولان آغاز شده و در ادامه با مشارکت مردم برگزار می شود.
وی تصویب طرح جامع دوچرخه در شهر قم را مورد توجه قرار داد و ابراز کرد: در 
سال های گذشته برای توسعه استفاده از دوچرخه تلاش هایی صورت گرفته بود 
که برای داشتن نقشه راهی برای این مهم، مطالعات طرح جامع دوچرخه صورت 

گرفت و این طرح مورد تصویب شورای ترافیک استان قرار گرفت.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم افزود: در این طرح احداث ۳۵۰ 
کیلومتر مسیر اختصاصی ویژه دوچرخه در افق ۱۰ ساله در شهر قم با برش های 
بودجه ای پیش بینی شده است که ما به دنبال احداث مسیرهایی ایمن با توجه به 
دغدغه مردم در این زمینه هستیم. وی استفاده از دوچرخه را مؤثر در سلامت افراد 
جامعه، کاهش آلودگی هوا و کاهش مصرف سوخت دانست و ادامه داد: متأسفانه 
موتورسیکلت نقش پررنگی در حوادث و تصادفات شهری قم دارد که در این زمینه 
استفاده از دوچرخه می تواند تصادفات جرحی و فوتی را به شدت کاهش دهد. 
ذاکریان از آغاز احداث مسیرهای ویژه دوچرخه در شهر قم از دو ماه آینده خبر 
داد و یادآور شد: خیابان ۱۹ دی و بلوار شهید صدوقی از ابتدای ورزشگاه شهید 

حیدریان تا میدان مفید با رعایت تمام ضوابط و مباحث فرهنگی آغاز می شود.
وی با تأکید بر اینکه در تلاشیم استفاده دوچرخه را جایگزین موتورسیکلت کنیم 
اضافه کرد: پویش هایی در کنار اقدامات عملی برای فرهنگ سازی استفاده از 
دوچرخه آغاز شده و از بستر فضای مجازی به دنبال اشاعه و فرهنگ سازی این 

اقدام در قم هستیم.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم :

مرکز توانبخشی جانبازان و معلولان قمی 
امسال افتتاح می شود

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: فقط قسمت ورزشی مرکز 
توانبخشی جانبازان و معلولین استان آماده است که امیدواریم تا اسفند ماه ۹۹ 

بخش توانبخشی نیز به بهره برداری برسد.
حسن هنرمند با اشاره به اینکه ساخت مرکز توانبخشی در استان قم برای 
جانبازان و معلولین مدت زیادی است که شروع شده، گفت: قسمت کوچکی از 
این مرکز توانبخشی قابل بهره برداری است که آن هم قسمت ورزشی این مرکز 
توانبخشی است که برای ورزشکاران جانباز و معلول استان قم و خانواده های 
آنان قابل استفاده است. مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم با بیان 
اینکه این مجموعه قرار بود تا خردادماه ۱۳۹۹ به اتمام برسد و در اختیار جانبازان 
و معلولین و خانواده های آنها قرار بگیرد، افزود: شیوع ویروس کرونا در کشور روند 

تکمیل و بهره برداری این پروژه را متأسفانه به تأخیر انداخت.
وی افزود: خوشبختانه با اختصاص بودجه مناسب، امیدواریم تا اسفند ماه 
۹۹ این مجموعه تکمیل شود و بتوانیم آن را افتتاح کنیم تا جانبازان و معلولین 

و خانواده آنها از خدمات قابل ارائه در مرکز توانبخشی به خوبی استفاده کنند.
آغاز اجرای طرح سالمندیاری  مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان 
قم  همچنین از آغاز اجراي طرح سالمندیاری در قم خبر داد. حجت الاسلام 
هنرمند گفت: این طرح به مناسبت هفته دفاع مقدس آغاز شده و هدف آن تکریم 

جانبازان ،پدران ، مادران و همسران شهدا و پایش سلامت آنهاست.
وي افزود:  این طرح حدود ۱۵ هزار نفر را که در سنین پرخطر قرار دارند شامل 
میشود که در آن، پایش سلامت آنها توسط پزشکان صورت میگیرد و سپس 

خدمات مورد نیاز از قبیل دارو و درمان به آنها ارائه میشود.

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری تحت نام صندوق های قرض الحسنه

از دلسوزی برای بیماران تا مبتلا شدن به کرونا ؛

اورژانس ۱۱۵ قم در خط مقدم نبرد با کرونا

استاندارقم:

رعایت پروتکل های بهداشتی در قم 
به شدت کاهش یافته است

معاون استانداری قم:

راهپیمایی اربعین ممنوع است
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 معاون سیاسی ، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم 
گفت: در اربعین امسال هیچ مراسمی که منجر به تجمع شود 
در قم برگزار نمی شود و راهپیمایی نیز ممنوع است. بیژن 
سلیمان پور با اشاره به ضرورت اطلاع رسانی در جهت رعایت 

دولتی  مراکز  و  ادارات  گفت:  بهداشتی  های  دستورالعمل 
باید در جهت ارتقای سطح آگاهی شهروندان در پیشگیری 
از شیوع کرونا اقدام به نصب بنر کنند و مرکز بهداشت نیز به 

تولید محتوا بپردازد. معاون سیاسی و امنیتی استانداری

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از تونل جمهوری تا یکسال آینده
1

 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از احداث ۳۵۰ کیلومتر مسیر ویژه 
دوچرخه سواری دراین شهر خبر داد و گفت: فاز نخست این طرح در خیابان های 
به  اشاره  با  ذاکریان  عباس  می شود.   آغاز  آینده  ماه  دو  تا  دی  و ۱۹  صدوقی 
اهمیت توسعه استفاده از دوچرخه به ویژه در کلان شهرها اظهار داشت: طرح 
سه شنبه های بدون خودرو چندهفته ای بوده که در شهر قم با حضور مسئولان 
آغاز شده و در ادامه با مشارکت مردم برگزار می شود. وی تصویب طرح جامع 

دوچرخه در شهر قم را مورد توجه قرار داد و ابراز کرد: در سال های گذشته برای

شهردار قم از ساماندهی مراکز غیرمجاز جمع آوری پسماند و ضایعات در قم خبر داد 
و گفت: هیچ کس اجازه حضور در درب منازل را برای جمع آوری زباله نداشته و نباید 
شاهد تردد این افراد در شهر باشیم. دکترسید مرتضی سقاییان نژاد با تأکید بر لزوم 
شناسنامه دار شدن مراکز غیرمجاز جمع آوری زباله، اظهار داشت: امروز جمع آوری 
غیرمجاز زباله یکی از آسیب های شهر قم است. شهردار قم با اشاره به شناسایی بیش 
از ۷۰۰ مرکز غیرمجاز جمع آوری زباله در شهر قم، افزود: تعداد ۳۰۱ مرکز در هسته 
مرکزی شهر قرار داشته و طبق برنامه ریزی های انجام شده باید هر چه سریع تر به بیرون

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

350کیلومتر مسیر ویژه دوچرخه احداث می شود
شهردار قم :

مراکز غیرمجاز جمع آوری پسماند ساماندهی می شوند
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مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از آغاز بهینه سازی 
شبکه های برق روستایی استان از ابتدای شهریور ماه خبر داد. 
مهندس "مهدی آهنین پنجه" در نشستی که با حضور امیرآبادی 
رئیس مجمع نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی و به منظور 
بررسی مشکلات آب و برق استان برگزار شد در سخنانی به ارائه 
گزارشی از فعالیت شرکت توزیع برق در راستای افزایش قابلیت 
اجرای  و  استان  بخش های  و  شهر  شبکه  تاب آوری  و  اطمینان 
طرح های جهادی گفت: همه این اقدامات منجر به عبور از پیک بار

 رییس کل دادگستری استان  قم گفت: خانه های بازی کودکان 
پیشگیری  به منظور  مسئول،  و  ذیربط  دستگاه های  مشارکت  با 
می شود.  ساماندهی  اجتماعی،  آسیب های  و  جرم  وقوع  از 
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در این زمینه افزود: تعداد 
زیادی خانه بازی بدون مجوز قانونی و همچنین مهدهای کودک  با 
متولیان متعدد در استان قم مشغول به فعالیت می باشند که این 
وضعیت موجب شده تا کودکان ما با آسیب های فراوان فرهنگی و 

اجتماعی مواجه شوند. وی اضافه کرد: در همین راستا جلسه

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

شبکه های برق روستایی
 بهینه سازی می شود

رییس کل دادگستری استان قم:

خانه های بازی کودکان
 ساماندهی می شود
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شهرداری  الملل  بین  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
در  هوشمند  شهروند  شعار»تربیت  گفت:  قم 
آستانه ورود به قرن جدید شمسی« برای نخستین 
جشنواره رسانه ای »شهر ما« انتخاب شده تا سال 
۱4۰۰ فصل جدیدی از مشارکت شهروندی در قم 

باشد. 
مهدی کلانترزاده با اشاره به برگزاری نخستین 
شهرداری  توسط  ما«  »شهر  رسانه ای  جشنواره 
کم  دنبال  به  جشنواره  این  داشت:  اظهار  قم، 
کردن فاصله میان مدیریت شهری و مردم و ایجاد 

مشارکت در شهروندان و رسانه ها است.
وی افزود: ما در اداره کل ارتباطات و امور بین 
و  دادیم  انجام  پژوهش  یک  قم  شهرداری  الملل 
تعداد و فراوانی موضوعات خبری مربوط با وظایف 

۳۷۲ گانه شهرداری را جدا کردیم.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
افزود: نتیجه این شد که در این چندسال گذشته 
رسانه های ما فقط به 4۳ موضوع پرداخته بودند 
و بخش زیادی از مسائل شهر اصلا در تولیدات 

رسانه ای نیامده بود.
این مسئله ضعف  اینکه  به  اشاره  با  کلانترزاده 
شهرداری در ارائه خدمات خود را می رساند، گفت: 
از طرفی رسانه ها تمام ابعاد شهر را مورد تحلیل قرار 

نداده و به طور تخصصی مطالبه گری نکرده اند.
وظایف  محدوده  گستردگی  به  اشاره  با  وی 
مدیریت شهری، ادامه داد: شهرداری ها به دنبال 
این هستند که زیست حرفه ای را در شهر حاکم 
به  خود  تکالیف  و  حقوق  با  شهروندان  تا  کنند  
صورت کامل آشنا بوده و هوشمندانه در اداره شهر 

مشارکت کنند.

شهرداری  الملل  بین  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
در  گذشته  سال های  از  اساس  براین  گفت:  قم 
مجموعه شهرداری چشم اندازی ترسیم شد یعنی 
دقیقا مشخص شد در سال ۱4۱4 یک شهروند 
چه وظایف، جایگاه و اختیاراتی دارد و متناسب 
و شهروند وظیفه  این شهروند مختار  برای  آن  با 
شناس و هوشمند شهرداری قم باید چه اقداماتی 
انجام دهد. کلانترزاده با اشاره به اینکه موضوعات 
نخستین جشنواره رسانه ای »شهر ما« با توجه به 
اهداف چشم انداز شهر قم تدوین شده، افزود: در 
عین حال تلاش کردیم نگاه عمومی به موضوعات 

شهر را هم بگنجانیم.
وی با اشاره به اهمیت تربیت شهروندان مطالبه 
گر و رسانه متخصص، گفت: هدف ما این است که 

خبرنگاران در موضوعات تخصصی ورود کنند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم  مطرح کرد:

تربیت شهروند هوشمند در جشنواره رسانه ای »شهر ما«

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

برجام علیه برجام
سالها پیش، پس از جنگ جهانی اول و دوم که منجر 
به کشته شدن میلیون ها انسان بی گناه و نابودی 
زیرساخت های بسیاری از کشورها گردید، متفکران 

خیرخواه بشری به فکر افتادند با طراحی ساختار و مکانیزمی تحت عنوان »سازمان 
ملل متحد « و ارکان تابعۀ آن، مهاری بر خودکامگی های قدرت های زورگوی جهان 

که عمدتاً عامل تحریک و آغاز جنگ های خانمان سوز بوده اند، ایجاد کنند. 
هر چند که سازمان ملل متحد نتوانست به وظایف معین شده خود در جلوگیری 
از جنگ و خونریزی بین ابناء بشر به درستی عمل کند و نایرۀ جنگ ها را به کلی 
فرو نشاند اما اقدامات بازدارندۀ نسبتاً خوب و قابل قبولی را در رفع مناقشات جامعۀ 
بین المللی از خود نشان داده است. دولت فعلی ایران که با شعار تدبیر و امید بر سر 
کار آمد با پیگیری یک دیپلماسی نفس گیر، موج ایران هراسی را با طراحی برجام 
تا حدود زیادی به عقب راند و به میزان قابل توجه ای جلوی یکه تازی های آمریکا و 
اتحاد جهانی بر علیه ایران را گرفت. اما با خروج یکطرفۀ آمریکا از این پیمان سیاسی 
بین المللی، کشورمان آسیب های فراوانی را به ویژه در عرصۀ اقتصاد وابسته به نفت و 
دلار متحمل شد. با وجود این قدرت های دیگری که در ۱+۵ کنار آمریکا قرار داشتند 
از همسویی کامل با آمریکا بازداشته شدند، به طوری که در دو مرحله دیپلماسی 
آمریکا در خصوص استفاده از ظرفیت برجام بر علیه جمهوری اسلامی ایران منجر 
به ناکامی و شکست شد. امروز آمریکا که در عرصۀ بین المللی نه تنها ایران بلکه سایر 
کشورها و هم پیمانان خود را تهدید به تحریم کرده است، به نظر می رسد معادلات 
جهانی در عرصۀ بین المللی شکل تازه ای به خود خواهد گرفت و منطق زورگویی 
آمریکایی ها به شرطی که با رفتارهای خلاف منافع ملی و نسنجیدۀ عوامل داخلی، 
تحریک مجدد و بهانه جویی آنان را باعث نگردد با همراهی مردم به انزوا خواهد رفت.
امروز اگر تنها ثمرۀ برجام این باشد که موج ایران هراسی بر افتاده در دنیا چندان 
رغبتی به شعارها و ادعاهای آمریکا نشان نمی دهد، خود یک گام بزرگ در دیپلماسی 
جمهوری اسلامی ایران است. تلاش گسترده آمریکا که درصدد شکست خفت بار 
دیپلماتیک خود و در جهت اجماع علیه ایران و استفاده از مکانیزم برجام علیه 
برجام است، باید با وحدت و همدلی مردم و حاکمیت خنثی شود. آمریکایی ها با 
نفوذ گسترده بر علیه ایران و جبهۀ مقاومت درصدد احیاء روابط اعراب با اسرائیل 
برآمده اند. این امر نزدیک ترین خطری است که جمهوری اسلامی ایران را تهدید 
می کند و دیپلماسی فعال و متکی به ارادۀ مردم ایران می تواند گامی مهم در زمینه 
ارتباط فعال با کشورهای عربی باشد و به خنثی سازی مکر آمریکایی-اسرائیلی 
کمک قابل توجه ای کند. در این میان آنچه بیش از پیش حائز اهمیت است این 
است که در وضعیت کنونی مسئولین و مدیران تا چه حد توانسته اند رضایت مندی 
و همدلی مردم را فراهم آورند؟ چرا که جز با اتکاء به این مهم نخواهند توانست از 
عهدۀ کارزارهای داخلی و بین المللی برآیند. اثرات منفی تحریم ها بر کشور غیرقابل 
انکار است اما بسیاری از مشکلات ارتباطی با تحریم ها نداشته و ریشه در سوء 
مدیریت های گذشته و فعلی و عدم حل ریشه ای مشکلات در درون کشور دارد. 
امیدواریم اتفاقات منطقه ای و بین المللی صرف نظر از اثرات مثبت یا منفی شان، 
قبل از هر چیز منجر به افزایش تعهد، مسئولیت پذیری و تدبیر مدیران و مسئولین 

امور گردد نه اینکه موجب بروز چند دستگی ها و اختلافات داخلی آسیب زا.
*  استاد دانشگاه

عضو کمیسیون عالی امنیت فضای مجازی کشور: 

باید پیام رسان های داخلی تقویت شوند
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه امروز دشمن از ابزارهای رسانه ای 
برای القای ناامیدی و تحریف و درست جلوه دادن غلط استفاده می کند، یادآور شد: 

در تمام چهل سال گذشته ملت ایران در برابر توطئه های دشمنان ایستاده اند. 
حسین نوش آبادی با بیان این که باید پیام رسان های داخلی تقویت شوند، افزود: 
امروزه فضای مجازی بر فضای حقیقی بر واقعیت ها غلبه کرده است، لذا آنقدر باید 
ما با مردم شفاف باشیم که مردم حرف ما را نسبت به بیگانگان ترجیح بدهند و امروزه 

فعالان فضای مجازی باید هوشیارتر عمل کنند.

سید شهاب الدین چاوشی*

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبر داد:

قم جزء 4 شهراول کشور دربلندمرتبه سازی

 استاندار قم گفت: میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در 
قم به شدت کاهش پیداکرده و به تبع آن نیز در سطح همه 
از آن  استان شاهد افرایش بیماری کرونا و مرگ ومیر ناشی 
هستیم. بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی 

مقابله با کرونا که به صورت ویدیو کنفرانس در آن شرکت کرده 
بود در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: در جلسه امروز 
ستاد ملی گزارشی از وضعیت کرونا در استان های مختلف 

ارائه شد و متاسفانه میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در
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وزیر پیشنهادی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: باید بوروکراسی اداری را از 
سر راه برداشته و امضاهای طلایی را کم یا حذف کنیم که این اقدام با پشتیبانی 
بخش خصوصی و مجلس شورای اسلامی به ثمر خواهد نشست.  »علیرضا رزم 
حسینی« روز شنبه در نشست با اعضای اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران، اتاق تعاون و اتاق اصناف با اشاره به شرایط تحریم و اعمال محدودیت ها به 
دلیل شیوع ویروس کرونا، اظهار داشت: در وضع فعلی، تمام مردم ایران و تشکل 
ها باید مانند زمان دفاع مقدس برای حل مشکلات، هم پیمان شوند تا مسیر هموار 

شود،
وی با بیان اینکه خود را از جنس شما می دانم، ادامه داد: »در جلسه ای از 
مقام معظم رهبری در خصوص سخنان پیشین ایشان که فرموده بودند کارآفرینی 
عبادت است، سوال پرسیدم که ایشان تاکید کردند کارآفرینان از عابدین و مجاهدین 

هستند.«
ارائه کرده ام،  برنامه  اینکه به مجلس شورای اسلامی دو  بیان  با  رزم حسینی 
خاطرنشان کرد: یک برنامه برای وزارت صنعت مبتنی بر اسناد بالا دستی، احکام 
برنامه ششم توسعه و سیاست اقتصاد مقاومتی است که در شرایط فعلی کمتر قابل 
اجرا است، البته نه به این معنا که تلاشی یرای رسیدن به آن نمی کنیم بلکه باید در 

این مدت کوتاه دولت، اقداماتی انجام دهیم که مسیر، هموارتر شود.
وزارت صمت یک بنگاه سیاسی برای جناحی بودن نیست 

وزیر پیشنهادی وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه برنامه دوم، مردمی 
بودن اقتصاد مبتنی بر اقتصاد مقاومتی است، تاکید کرد: بخش خصوصی در این 

زمینه باید مشارکت و همراهی داشته باشد.
وی با اشاره به اینکه در شرایط فعلی معیشت مورد خطر جدی قرار گرفته است، 
تصریح کرد: به دنبال مدیریت، نه مداخله در بازار هستیم که مبتنی بر فراوانی کالا، 
قیمت تمام شده پایین و مشارکت تشکل ها، اصناف، تولیدکنندگان و اتاق بازرگانی 
است و با هم اندیشی و کار کارشناسی مشترک میان دولت و تشکل های بخش 
خصوصی انجام خواهد شد. رزم حسینی افزود: در شرایط سخت امروز باید سفره 

مردم را تا جای ممکن با کمک بخش خصوصی ارزان تر کنیم.
انقلاب  از  اینکه سنگر وزارت صمت اکنون سخت ترین مکان بعد  بیان  با  وی 
اسلامی محسوب می شود، تاکید کرد: مطمئن باشید با کمک بخش خصوصی، 
پشتیبانی مجلس شورای اسلامی و دولت حداکثر تلاش در مقابل فشار حداکثری 
را می کنم تا با کوچک سازی و چابک سازی به اهداف بزرگی دست پیدا کنیم و دولت 

دیوان سالار را کوچک و تبدیل به دولت مردم سالار بزرگ کنیم.
به گفته رزم حسینی، در این مسیر باید بوروکراسی اداری را از سر راه برداریم و 
امضاهای طلایی را کم یا حذف کنیم که این با پشتیبانی بخش خصوصی و مجلس 

شورای اسلامی به ثمر خواهد نشست.
وی با بیان اینکه وزارت صنعت یک بنگاه سیاسی برای جناحی بودن نیست بلکه 
یک وزارتخانه تخصصی است، اظهار داشت: کوچک سازی و حذف مقررات مزاحم 

از راهکارهای بهبود وضع اقتصادی محسوب می شود.

سردار صفوی: 

بالاترین قدرت ما قدرت داخلی است
 رییس پژوهشگاه علوم و معارف دفاع مقدس گفت:بالاترین قدرت ما قدرت داخلی 
است، تقویت هماهنگی قوای سه گانه و هماهنگی قوای سه گانه با رهبری اساس 

پیروزی ما است. 
سرلشکر سید یحیی رحیم صفوی درباره چهل سالگی دوم دفاع مقدس و نکته 
حائز اهمیت در این چهل سال دوم ضمن تبریک چهلمین سالگرد دفاع مقدس به 
ملت بزرگ شجاع و دلیر خصوصا جوانان در جمع خبرنگاران اظهارداشت: در 4۰ 
سالی که گذشت، پدران، برادران بزرگ شما از این انقلاب، ملت، منافع ملی و امنیت 
ملی کشور به خوبی دفاع کردند و بقای ملی، ارزش ها، آرمان ها و استقلال کشور 

محفوظ مانده و 4۰ سال دوم بر عهده این جوانان است و باید به میدان بیایند.
در  جوانان  حرکت  مسیر  درباره  مقدس  دفاع  معارف  و  علوم  پژوهشگاه  رییس 
4۰ سال دوم افزود: من از جوانان می خواهم که در ابتدا مولفه های اقتصادی و 
جغرافیایی سرزمینی، سیاسی و علمی و همه آنچه که ما آن را عوامل منابع قدرت 
ملی می نامیم را به خوبی تشخیص بدهند. این بدان معناست که ما ملتی هستیم که 
فرهنگ و تمدن چند هزارساله داریم. ایران جزء ۵ فرهنگ و تمدن جهانی است یعنی 
فرهنگ و تمدن چین، هند، ایران، مصر و یونان بنیانگذار تمدن هستند و این عقبه 

تمدنی و فرهنگی که ما داریم عقبه بسیار مهم و ریشه های ما است.
جوانان باید مولفه های انقلاب و دفاع مقدس را بشناسند

دفاع  اسلامی،  بزرگ  انقلاب  که  هستیم  کشوری  ما  کرد:  عنوان  رحیم صفوی 
مقدسی و جنگ ما در جهان بی نظیر است و جوانان باید مولفه هایی که انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس - در مقابل جنگی که ۳4 کشور در یک طرف و جمهوری 

اسلامی به تنهایی در طرف دیگر بود- را به پیروزی رساند، به خوبی بشناسند.
وی خاطرنشان کرد:  زمانی که جنگ آغاز شد ظرفیت تهدید، بالاتر از ظرفیت ارتش 
و سپاه بود. حضرت امام راحل دو میلیون بسیجی را به میدان آورد. همان هایی که 

شاه را از ایران بیرون کردند، همان ها در زمان جنگ صدام را از ایران بیرون کردند.
دستیار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا اضافه کرد: جنگ ما الان جنگ 
اقتصادی است و دولت به تنهایی و بدون حضور مردم و انسجام و وحدت گروه های 
سیاسی برای پیروزی در جنگ اقتصادی نمی تواند کاری از پیش ببرد. بنابراین 
آن وحدت و انسجامی که ما در زمان جنگ داشتیم و به طور خاص حضور بخش 
خصوصی، منابع و سرمایه های خصوصی در بخش رونق اقتصادی که امسال هم 
سال آن است، را اکنون نیز باید داشته باشیم.  رحیم صفوی یادآور شد: سرمایه دارانی 
که با سرمایه هایشان از ایران فرار می کنند، مفسدان فی الارض و آنهایی که احتکار 

می کنند، بزرگترین خیانت را به کشور انجام می دهند.

واکنش تند میرسلیم به ماجرای دناپلاس:

ماجرای دناپلاس برای به خفت کشاندن 
مجلس انقلابی بود

ماجرای  به  خود  سخنان  اسلامی  شورای  مجلس  اصل ۹۰  کمیسیون  عضو   
خودروی دناپلاس تحویلی به نمایندگان مجلس اشاره کرد و گفت: این ماجرای 
انحرافی برای به خفت کشاندن مجلس انقلابی بود، نمایندگان نباید از امکانات 

دولتی برای سرکشی در حوزۀ انتخابیۀ خود استفاده کنند.
سید مصطفی میرسلیم دراجلاس مشترک شورای مرکزی و دبیران استان های 
حزب مؤتلفۀ اسلامی اظهارداشت :زیرا این وابستگی که نوعی وامدار شدن است، 
قدرت نظارتی آنها را کاهش می دهد؛ هزینۀ آن را یا باید مانند سابق مجلس تأمین 
کند و یا خود نمایندگان و البته اثبات شده که راه حل اخیر در مجموع صرفه جویانه 
به هر حال،  ولی  کند  دفاع  باید  رئیسۀ مجلس  این تصمیم، هیئت  از  است.  تر 
جنجال آفرینی اخیر حکایتی است از فرآیندی منافقانه برای تخریب جایگاه مجلس 
و نمایندگان در نظر مردم وی ، به اهمیت انتخاب مدیران اصلح اشاره کرد وافزود: 
متاسفانه امروز افرادی به عنوان وزیر معرفی می شوند که سابقۀ آنها درخشان نیست 
و ما هم در شرائطی قرار گرفته ایم که چارۀ چندانی نداریم زیرا آخرین ماه های این 

دولت است و باید از ورود در حواشی پرهیز کنیم؛ معطل کردن کشور فایده ندارد.
نمایندۀ مردم تهران افزود: ما در انقلاب با کسی تعارف نداریم: باید افرادی بر سر 
کار بیایند که مدیر و مدبر باشند، در کارنامۀ آنها حسن سابقه وجود داشته باشد که 

همین حسن سابقه صرفا لفاظی نیست و مفهوم دقیق دارد.
میرسلیم ادامه داد: نباید ابداً برای فرد گرایی اصالت قائل شویم، امروز نجات دهندۀ 
کشور فرد نیست؛ تجربه اثبات کرده که فردگرایی سریعا در دام خودکامگی می افتد، 
بلکه چارۀ نجات در سپردن مسئولیت به تشکیلات منسجم و متعهد و امتحان پس 
افراد  باید  ریاست جمهوری ۱4۰۰  انتخابات  برای  کرد:  تصریح  است. وی  داده 

مسئولیت پذیر و دلسوز به انقلاب و مردم پا به عرصه بگذارند.

جانشین فرمانده کل ارتش:

بیان پیشرفت های پهپادی به مصلحت نیست
 جانشین فرمانده کل ارتش گفت: ما در حوزه پهپاد نه تنها از دنیا عقب نیستیم بلکه 
به دستاوردهایی در این رابطه دست یافته ایم که گفتن آن ممکن است به مصلحت 

نباشد اما تجهیزات مدرن داریم.
امیر »محمدحسین دادرس« دیروز در آیین افتتاحیه دوره هشتم دکترای فرماندهی 
عملیات مشترک و مرکب و دوره سی و یکم کارشناسی ارشد مدیریت دفاعی دافوس 
اظهارکرد: اگرچه ما امروز اف ۳۵ نداریم، اما تجهیزاتمان عاریتی نیست و ما توانسته 
ایم با تدبیر تحریم ها را به فرصتی برای پیشرفت تبدیل کنیم و به مرحله ابتکار و 
خودکفایی در ساخت تجهیزات مختلف دفاعی دست یابیم و تجهیزاتمان امروز اقتدار 
آفرین است. کشورهای منطقه امروز با وجود تجهیزات مدرن استقلال ندارند و در 

راستای منویات استکبار جهانی حرکت می کنند.
جانشین فرمانده کل ارتش با بیان اینکه در نیروی زمینی آنچه که نیاز داریم را تولید 
می کنیم، تصریح کرد: از تانک، توپ، بالگرد، موشک های زمین به زمین و موشک 
های کوتاه بُرد را در داخل می سازیم. موشک های مختلف، بالگردهای با کیفیت 

بالا می سازیم و نیروهای خلاق و خدا محور ما امروز پاسخگوی تهدیدات هستند.
امیر دادرس ادامه داد: در نیروی هوایی ما جت تمام ایرانی را ساختیم که چند روز 
پیش از خط تولید آن بازدید و مشاهده کردم که نیروی هوایی یک نیروی توانمند، 
متخصص، یکدست و آماده است. وی با اشاره به پیشرفت های کشور در حوزه پدافند 
هوایی، گفت: ما در حوزه پهپاد نه تنها از دنیا عقب نیستیم بلکه به دستاوردهایی 
در این رابطه دست یافته ایم که گفتن آن ممکن است به مصلحت نباشد و تجهیزات 
مدرنی داریم که شاید در برخی حوزه ها از سطح دنیا نیز بالاتر باشد و از همه مهمتر 

اینکه هدایت آن بر عهده خودمان است.

یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:

 مردم نگران تامین واکسن آنفلوآنزا نباشند
یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که 
وزارت بهداشت حساسیت ویژه ای در توزیع عادلانه واکسن آنفلوآنزا دارد، گفت: 
وزارت بهداشت تمامی سعی خود را می کند تا واکسن آنفلوآنزا عادلانه توزیع شود 
برابر  دو  گذشته  به سال  نسبت  چون  ندارد  وجود  واکسن  تامین  بابت  از  نگرانی 
بیشتر وارد شده است.  همایون سامه یح نجف آبادی اظهار کرد: وزارت بهداشت 
تمامی تلاش خود را می کند تا واکسن آنفلوآنزا به صورت عادلانه توزیع شود همین 
حساسیت ها باعث شده که توزیع آن به تاخیر بیفتد البته که هنوز هم دیر نشده 
چون تا آخر مهرماه یعنی تا سرد شدن هوا فرصت باقی است. این عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی با بیان این که واکسن به اندازه کافی وجود 
دارد، توضیح داد: قطعا واکسن برای گروه پرخطر و افراد با اولویت در دسترس 
آنفلوآنزا  خواهد بود. طبق گفته مسئولان وزارت بهداشت میزان واردات واکسن 
نسبت به سال گذشته دو برابر است لذا نگرانی از بابت تامین واکسن آنفلوآنزا وجود 
ندارد. تلاش براین است که به همه واکسن برسد البته که فکر می کنم امسال واکسن 
اضافه بیاید چون مردم برای پیشگیری از کرونا از ماسک و وسائل ضدعفونی کننده 
استفاده می کنند و عملا امکان ابتلای آنها به خاطر این پیشگیری ها به آنفلوآنزا کمتر 
می شود. سامه یح همچنین اظهار کرد: بسیاری از افراد در رده سنی جوان امکان 
ابتلا به آنفلوآنزا در آنها وجود ندارد حتی در صورت مبتلا شدن هم خطری آنها را 
تهدید نمی کند، اما به هرحال به دلیل نگرانی در جامعه تقاضا برای واکسن آنفلوآنزا 
بیشتر شده که به همین دلیل میزان واردات دو برابر سال گذشته است مردم نگران 

تامین واکسن آنفلوآنزا نباشند.

اسرائیل و پرونده سازی علیه 
رژیم های عرب

یک ضرب المثل عربی قدیمی می گوید تاجر یهودی 
هر گاه با ورشکستگی مواجه می شود دفترهای کهنه 

و قدیمی بده بستان های خود را بازگشایی می کند. این ضرب المثل بی ارتباط با 
شرایط امروز عادی سازی رابطه بین رژیم های مرتجع عرب با اسرائیل نیست زیرا 
این رژیم که با بحران اقتصادی مواجه شده مدعی است که کشورهای عربی  ۲۰۰ 
میلیارد دلار به یهودیان بدهکار هستند. ایدی کوهین مشاور سیاسی بنیامین نتانیاهو 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی اخیرا در گفتگو با یک شبکه عبری زبان مدعی شد که 

کشورهای عربی باید غرامت اخراج یهودیان از خاک خود را پرداخت کنند.
کوهین که به عنوان سخنگوی رسمی بخش ارتباطات عربی رژیم صهیونیستی تلقی 
می شود ادعا کرد که دولت های عربی طی ۷۰ سال اخیر اموال یهودیان را مصادره 

کرده و آنان را از کشورهای خود اخراج کرده اند.
وی مدعی شد که حجم اموال مصادره شده یهودیان بدون محاسبه ارزش افزوده 
به ۲۰۰ میلیارد دلار بالغ می شود که اسرائیل درصدد طرح شکوائیه هایی علیه 

کشورهای عربی در محاکم بین المللی است.
این مقام صهیونیستی که سخنان و اظهارنظرهای جنجالی وی در صدر اخبار رسانه 
های کشورهای منطقه و جهان قرار دارد مدعی شده که اسرائیل پرونده های کاملی از 
لیست اموال یهودیان مصادره شده را تهیه کرده و به زودی آنها را به دادگاه بین المللی 
لاهه تسلیم خواهد کرد.  برخی یهودیان "میرزاحی" در اراضی اشغالی نیز مدعی 
شدند که بخش های مهمی از اراضی مدینه متعلق به اجداد آنان است و عربستان 
باید اراضی یهودیان بنی قریظه، بنی نضیر و بنی قینقاع که در صدر اسلام در اطراف 

مدینه می زیستند به نوادگان آنان باز پس دهد.
این تیره از یهودیان که از شرق و عمدتا از کشورهای عربی به اراضی اشغالی مهاجرت 
کرده اند در انتظار عادی سازی رابطه بین رژیم صهیونیستی و عربستان هستند تا 
موضوع مصادره اراضی نیاکان خود را در سطح سازمان های بین المللی مطرح کنند.
تجربه ثابت کرده که صهیونیست ها همواره با هر کشوری که رابطه بر قرار می کنند 

طلبکارانه مدعی می شوند که یک حقوق تاریخی در چنین کشورهایی دارند.
در مصر و زمانی که صهیونیست ها از دو منطقه مصری شرم الشیخ و العریش عقب 
نشینی کردند مبلغ ۳۰ میلیارد دلار از دولت انور سادات رئیس جمهوری وقت مصر 

بابت تاسیساتی که در شرم الشیخ ایجاد کرده بودند، دریافت کردند.
ارتش رژیم صهیونیستی در سال ۱۹۶۷ ودر جنگ ۶ روزه این دو منطقه را اشغال و 
چندین کازینو برای جذب گردشگر احداث کرد و پس از دو دهه و به موجب قرارداد 

کمپ دیوید این دو منطقه را در اختیار دولت مصر قرار دادند.
همین موضوع در مورد آلمان نیز اتفاق افتاد و صهیونیست ها  با این ادعا که هیتلر در 
جنگ دوم جهانی اموال یهودیان را مصادره کرد غرامت کلانی از دولت های آلمان 

دریافت کردند.
اکنون نوبت کشورهای عربی فرا رسیده و صهیونیست ها مدعی هستند که این 
کشورها اموال شهروندان یهودی را مصادره و آنان را اخراج کردند و با ارفاقی که صورت 
می گیرد، کشورهای عربی باید ۲۰۰ میلیارد دلار به رژیم صهیونیستی پرداخت کنند!
این ادعاها باید برای رژیم های مرتجع عربی که بدون توجه به طبیعت زیاده خواهی 

صهیونیست ها با این رژیم رابطه بر قرار می کنند، یک هشدار جدی تلقی می شود.
پیامدهای قانونی این گونه ادعاهای حقوقی برای کشورهای عربی، سنگین و پرهزینه 
خواهد بود زیرا سازمان های بین المللی که چنین پرونده های حقوقی را مورد بررسی 
قرار می دهند تحت سلطه لابی صهیونیستی قرار دارند. یکی از خطرات احتمالی 
مترتب بر عادی سازی رابطه بین امارات و رژیم صهیونیستی  این است که ابوظبی 
ممکن است برخی جزایر موجود در خلیج فارس را در اجاره اسرائیل قرار دهد که در 

این صورت خطر بالقوه ای برای امنیت دریانوردی در خلیج فارس خواهد بود.
اتفاقی که در مورد دو جزیره تیران و صنافیر نیز روی داد و طی آن عربستان این دو 
جزیره را از مصر خریداری کرد و قرار است پس از عادی سازی رابطه بین تل آویو و 
ریاض به صورتی مشترک بین رژیم های سعودی و اسرائیل اداره شوند. دو جزیره 
استراتژیک تیران و صنافیر که جمعا ۱۱۳ کیلومتر مربع مساحت دارند، خلیج عقبه را 
به دریای سرخ متصل می کنند. این دو جزیره در جنگ ژوئن ۱۹۶۷ توسط اسرائیل 
اشغال و درجنگ رمضان سال ۱۹۷۳ بین مصر و اسرائیل مجددا توسط ارتش مصر 
آزاد شدند.  ژنرال عبدالفتاح السیسی رئیس جمهوری مصر در سال ۲۰۱۶ با دریافت 
مبلغ ۱۶میلیارد دلار از عربستان این دو جزیره را به این کشور فروخت و قرار است 

رژیم آل سعود با همکاری رژیم صهیونیستی تجهیزات مشترک نظامی احداث کند.

سرلشکرموسوی:

 دوران دفاع مقدس کتاب قطوری است 
که باید خوانده شود

 فرمانده کل ارتش با تاکید بر این که دوران دفاع مقدس را باید یک کتاب قطور در نظر 
بگیریم گفت: ما هنوز یک برگ از آن را هم نخوانده ایم. 

امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی در نشست صمیمی جمعی از فرماندهان و 
رزمندگان پیشکسوت ارتش جمهوری اسلامی ایران در این دیدار گفت: دوران هشت 

ساله دفاع مقدس در امتداد نهضت عاشورا و مکتب سرخ شهادت رقم خورده است.
وی افزود: این دوران پر افتخار، برگ زرینی در تاریخ پر فراز و نشیب میهن اسلامی و 
یادآور رشادت و مجاهدت رزمندگانی است که با نثار خون پاک خود، از دین، شرف، 
حریّت و سرزمین اسلامی ایران دفاع کردند و صحنه های باشکوهی از حماسه و ایثار 
و فداکاری را آفریدند. فرمانده کل ارتش با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای ۸سال 
دفاع مقدس، مدافع حرم و مدافع سلامت و همچنین تجلیل از فداکاری و از جان 
گذشتگی ایثارگران و رزمندگان ادامه داد: جای بسی مباهات است که سلحشوران 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در دفاع شکوهمند ۸ ساله خود، صفحات تاریخ را 
مزین به زیباترین صحنه های تقدس، سرافرازی و تجلی گاه انگیزه های غرور و عزت 
ملی ساختند. وی با بیان این که فرماندهان دفاع مقدس جزو غریب ترین فرماندهانی 
بودند که در سخت ترین شرایط، فرماندهی را بر عهده گرفتند و ما را به پیروزی رساندند 
گفت: در زمان دفاع مقدس درس های زیادی در مسائل نظامی، مدیریت نظامی، 
راهبری، فرماندهی مبتنی بر اخلاق از این فرماندهان یاد گرفتیم. امیر سرلشکر 
موسوی تصریح کرد: ارتش جمهوری اسلامی ایران، به همت و تلاش های بی شائبه 
فرماندهان و رزمندگان پیشکسوت عرصه میدان های نبرد که جهاد فداکارانه را 
به عنوان رمز عظمت و استقلال کشور عزیزمان پاس داشته اند، مشحون از مباهات 
است. فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی گفت: اگر دوران دفاع مقدس را یک کتاب 
قطور در نظر بگیریم، ما هنوز یک برگ از آن را هم نخوانده ایم. مسائل زیادی وجود 

دارد که هر کدام می تواند یک نورافکن برای آینده کشوردر همه زمینه ها باشد.

رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس مطرح کرد:

 بی کفایتی در انعقاد قرارداد ویلموتس
 رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس گفت: کسانی که قرارداد سرمربی سابق 
تیم ملی فوتبال را ضعیف منعقد کردند، فاقد صلاحیت هستند و باید با آنان برخورد 
قضایی شود.  حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی درباره قرارداد ویلموتس، گفت: 
برای اینکه چنین افرادی نتوانند سر کشورمان کلاه بگذارند، باید هنگام قرارداد با آنها 
از وکلای کاردان استفاده می شد.  وی بیان کرد: واقعاً برای بنده عجیب است کسانی 
که در قرارداد با این مربی نقش داشتند، هیچ توجهی به مفاد قرارداد نکرده و یک 
قرارداد آبکی و ضعیفی را امضا کردند که این قرارداد ضعیف باعث مشکلاتی برای 
کشورمان به ویژه جامعه ورزشی جمهوری اسلامی ایران شده است.  نماینده مردم بم 
در مجلس شورای اسلامی گفت: در واقع اگر احتمال بالایی وجود دارد که در دادگاه 
تجدیدنظر موفق می شویم، باید برای گرفتن وکیل اقدام شود اما در غیر این صورت 
ضرورتی به انجام این کار نیست.  غضنفرآبادی تاکید کرد: حتماً باید با کسانی که این 
قرارداد را منعقد کردند و هر فرد دیگری که به اموال و سرمایه های مملکت صدمه می 
زند، برخورد قضایی شود چرا که این افراد فاقد صلاحیت هستند و حتی باید جریمه 
شوند.  وی تصریح کرد: البته بنده نمی گویم که این افراد قرارداد ویلموتس را تعمدا 
ضعیف بسته اند، اما معتقدم که این افراد در انعقاد قرارداد بی دقتی و بی کفایتی 

داشته اند و باید پاسخگو باشند. 

اخبار

وزیر پیشنهادی وزارت صنعت، معدن و تجارت :

امضاهای طلایی را باید حذف کنیم

امروز سلاح دشمن در  دادستان کل کشور گفت: 
اتاق های تک تک ما و فرزندانمان و در ادارات ما مشغول 
فعالیت است تا بتواند به اهداف شوم خودشان برسند و 
لذا این جنگ به مراتب از جنگ نظامی سخت تر است 
و مقابله با آن هوشیاری می طلبد که البته مقام معظم 

رهبری هشدارهای لازم را می دهند. 
حجت الاسلام منتظری دادستان کل کشور در مراسم 
مقابل  که  کسانی  دربرابر  گفت:  ایثارگران  از  تجلیل 
دشمن ایستادند سر تعظیم فرود می آوریم و امید است 

رهروان خوبی برای این شهدای گرانقدر باشیم.
ساله ای  هشت  دوران  مقدس  دفاع  داد:  ادامه  وی 
بود که شهدا بار مسئولیتی را برعهده گرفتند همچنین 
جانبازان و آزادگان نیز جزیی از آن هستند و همه ما 
وظیفه داریم این ایام و خاطره های فراموش نشدنی 

آن ها را زنده نگه داریم.
انقلاب  وارثان  ما  کرد:  تاکید  کشور  کل  دادستان 
اسلامی و دفاع مقدس وظیفه داریم در راستای صیانت 
از دستاوردهای انقلاب تلاش کنیم. امروز جهاد ما در 
مقابل دشمن به گونه دیگر است؛ ما امروز در عرصه 
جهاد از جمله جنگ اقتصادی و فرهنگی هستیم که 

آثار تخریبی آن بیشتر است.
وی ادامه داد: در دوران دفاع مقدس شرق و غرب و 
حتی سرسپردگان غرب در داخل همه توان خود را به 
کار گرفتند تا نام جمهوری اسلامی را از پای درآورند و 
کشور را تکه تکه کنند، اما اراده خدارند چیز دیگری 

بود.
دادستان کل کشور تاکید کرد: امروز همان استراتژی 
با تاکتیک های مختلف وجود دارد و هدف آن ها از بین 

بردن پایه های اعتقادی است و دشمن همه توانش را 
به کار گرفته تا با ضربه به فرهنگ و با سند ٢٠٣٠ پیروز 

شوند.
وی گفت: همان مقاومتی که در برابر جنگ تحمیلی 
این  برابر  در  دارد  وظیفه  نیز  امروز  کرد  ایستادگی 
جنگ های اقتصادی و فرهنگی مقاومت کند؛ امروز 
وظیفه ما سخت است و باید در این جنگ هر آنچه در 

توان داریم تلاش کنیم و گوش به فرمان باشیم.
امروز سلاح دشمن در  دادستان کل کشور گفت: 
اتاق های تک تک ما و فرزندانمان و در ادارات ما مشغول 
فعالیت است تا بتواند به اهداف شوم خودشان برسند و 
لذا این جنگ به مراتب از جنگ نظامی سخت تر است 
و مقابله با آن هوشیاری می طلبد که البته مقام معظم 

رهبری هشدارهای لازم را می دهند.

 فرمانده نیروی انتظامی مبارزه با سرقت را یکی از اولویت های کاری پلیس دانست 
و گفت: قرارگاه مبارزه با سرقت در راستای تشدید مقابله با سرقت راه اندازی شده 

است. 
سردار حسین اشتری در حاشیه مراسم تکریم و معارفه رئیس پلیس آگاهی ناجا، 
پیشرفت روزافزون نیروی انتظامی را مرهون هدایت های داهیانه مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی(، خون شهدا و تلاش همه سبز پوشان دانست و اظهار داشت: نیروی 
انتظامی در راستای تامین و توسعه نظم و امنیت در کشور بیش از ۱۳ هزار شهید و 
۲۰ هزار جانباز تقدیم نظام و انقلاب کرده است. فرمانده نیروی انتظامی با اشاره 
به عزم نیروی انتظامی برای تحقق هوشمندسازی تا پایان سال ۱4۰۰، اضافه کرد: 
هوشمندسازی پلیس یکی از برنامه های اولویت دار ما است و در این میان معتقدیم 

که پلیس آگاهی باید پیشتاز و پیش گام باشد و ان شاء الله این مهم را به جد دنبال 
خواهیم کرد. سردار اشتری بر ضرورت تدوین برنامه های پیشرفت و ارتقای پلیس 
آگاهی حول سه محور اساسی و ضروری تاکید کرد و افزود: نیروی انسانی آموزش 
دیده و متخصص، تزریق تجهیزات روزآمد و نوین و استفاده از ظرفیت های درون و 
برون سازمانی برای تکمیل و تجمیع بانک های اطلاعاتی، بایستی  از محورهای 
اساسی این برنامه ها باشد. وی تاکید کرد: معتقدم نیروی متخصص و کارآمد در کنار 
به کارگیری تجهیزات تخصصی می تواند به فرآیند پیشگیری از جرم و کشف علمی 
جرایم کمک شایانی کند.  سردار اشتری در بخش دیگری از سخنان خود افزود: با 
وجودی که نیروی انتظامی مسئول تامین و حفظ امنیت اجتماعی در کشور بوده اما  

ارتقاء امنیت در گرو همکاری همه نهادها و ارگان ها با این نیرو است.

دادستان کل کشور:

جنگ اقتصادی و فرهنگی از جنگ نظامی سخت تر است

فرمانده نیروی انتظامی:

 مبارزه با سرقت اولویت پلیس است

معاون رئیس قوه قضاییه و دبیر ستاد حقوق بشر 
در بازدید از ندامتگاه تهران بزرگ با تاکید بر رعایت 
حقوق متهم و مجرم از یک سو و حقوق شاکی و 
جامعه از سوی دیگر گفت: باید به سمتی حرکت 
کنیم که واحد سنجش حبس به جای »سال«، نه 

حتی ماه و هفته و روز، بلکه »ساعت« باشد. 
تهران  ندامتگاه  از  بازدید  در  کنی  باقری  علی 
بزرگ با تأکید بر این که هر چند اداره زندان ها زیر 
نظر قوه قضائیه است، ولی اداره مطلوب و بهینه 
زندان ها نیازمند انجام وظایف و تکالیف قانونی دیگر 
دستگاه ها و کمک به سازمان زندان ها در این زمینه 
است، افزود: با وجود این که نمی توان منکر نقش 
محوری فرد در ارتکاب جرم و بزه شد، ولی نمی توان 
از نقش تأثیرگذار بسیاری از دستگاه ها در جلوگیری 

از انحراف فرد یا سوق دادن وی به سمت بزه به راحتی 
گذشت که در این میان موضوع اهمال و سستی یا 
ترک فعل های مراجع ذیربط اهمیت ویژه ای دارد. 
وی با بیان اینکه سازمان زندان ها مسئول مستقیم 
داشت:  اظهار  است،  زندانیان  حقوق  از  صیانت 
وظیفه سازمان زندان ها رافع مسئولیت دیگر نهادها 
و دستگاه ها نیست؛ به ویژه در زمینه بازاجتماعی 
متوجه  سنگینی  مسئولیت های  زندانیان  کردن 

مراجعی مانند حوزه و دانشگاه است.
دبیر ستاد حقوق بشر با اشاره به دو رسالت اصلی 
حکومت دینی یعنی اجرای عدالت و زمینه سازی 
شاخص  گفت:  مردم،  آحاد  تعالی  و  تکامل  برای 
"زندانبانی تراز" باید این باشد که خانواده زندانی غیر 
از دوری و فراق از فرد زندانی هیچ نگرانی و دغدغه ای 

درباره سلامت، آسایش، رفاه و نشاط وی در زندان 
نداشته باشد. معاون امور بین الملل قوه قضاییه با 
بر  مبنی  برخی دولت های غربی  ادعای  به  اشاره 
نقض حقوق بشر در ایران گفت: بزرگترین ناقض 
حقوق ملت ایران، دولت های غربی هستند که با 
وضع و اجرای تحریم های ظالمانه، حقوق همه مردم 
ایران را زیر پا گذاشته با گستاخی تمام و به دروغ 
مدعی حمایت از حقوق یک یا چند فرد متهم و یا 
مجرم هستند. باقری کنی افزود: امروز دولت های 
مردم  حقوق  مدعی  جایگاه  در  نمی توانند  غربی 
ایران بنشینند، بلکه باید تمام قد در جایگاه متهم 
در برابر ملت ایران بایستند و پاسخگوی جنایات و 
خسارات ناشی از تحریم های ظالمانه بر آحاد مردم 

ایران باشند.

معاون رئیس قوه قضاییه:

»ساعت« باید جایگزین »سال« در واحد سنجش حبس شود

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه اصلاح طلبان باید این واقعیت 
را در نظر بگیرند که ما در شرایط سال۹۲ نیستیم، گفت: ما باید شرایط امروز 
جامعه و خواسته های مردم را در نظر بگیریم ، حتما تصمیم انتخابات ۱4۰۰ از 

۹۲ متفاوت خواهد بود. 
جواد امام ، در واکنش به برخی اظهارات مبنی بر احتمال حمایت اصلاح 
طلبان از فردی غیر اصلاح طلب در انتخابات۱4۰۰اظهار کرد: عده ای که 
مطرح می کنند که شاید تحریم سال۹۲ دوباره تکرار شود، هزینه این هشت 
سال برای اصلاحات را نادیده می گیرند. البته تصمیم سال۹۲ اصلاحات برای 
حمایت از حسن روحانی درست بود ولی امروز دیگر جامعه چنین تصمیمی را 

از ما نمی پذیرد.
وی ادامه داد: در حال حاضر باید آسیب شناسی کنیم که در چه شرایطی 
هستیم. میزان مشارکت در انتخابات مجلس بخصوص در دور دوم باید بررسی 
شود. با توجه به این شرایط امروز باید تصمیم بگیریم و این واقعیت را در نظر 
بودیم، می  موقعیت سال۹۲  در  اگر  نیستیم.  در شرایط سال۹۲  که  بگیریم 
توانستیم تصمیمی مشابه سال۹۲ بگیریم. ما باید شرایط امروز جامعه و خواسته 
های مردم را در نظر بگیریم . حتما تصمیم انتخابات ۱4۰۰ از ۹۲ متفاوت خواهد 

بود.
شورای  اعضای  اکثریت  اینکه  به  اشاره  با  ایثارگران  مجمع  حزب  دبیرکل 
نداشتیم،  انتخابات  در  کاندیدایی  اگر  معتقدم  اصلاحات  جبهه  هماهنگی 
مشارکت در آن موضوعیتی ندارد، تصریح کرد: مشارکت نکردن با شرکت نکردن 

متفاوت بوده و به معنای تحریم انتخابات نیست. مشارکت نکردن یعنی وقتی 
کاندیدایی در انتخابات نداریم، کسی را به مردم معرفی نمی کنیم نه اینکه مردم 
را تشویق کنیم که در انتخابات شرکت نکنند. ما دنبال مشارکت بالای مردم در 
انتخابات و استفاده آنها از حق قانونی خود یعنی رای دادن هستیم اما حاکمیت 

هم باید شرایط مشارکت مردم را فراهم کند.
امام در پاسخ به این پرسش که آیا تفاوت دیدگاه ها در جریان اصلاحات منجر 
به اختلاف نخواهد شد، گفت: ما دنبال دستیابی به تصمیم اجماعی هستیم 
نه اینکه در جریان اصلاحات وزن کشی کنیم. باید تصمیمی بگیریم که به نفع 
منافع ملی باشد. ما نمی توانیم برخلاف خواست مردم تصمیم بگیریم بلکه باید 

تصمیمی بگیریم که مورد پذیرش مردم باشد.
این فعال سیاسی همچنین درباره این دیدگاه حزب کارگزاران مبنی بر اینکه 
باید به هر قیمتی در انتخابات مشارکت کنیم، افزود:  مشارکت در انتخابات 
حق طبیعی مردم است و ما باید تلاش کنیم تا این حق احیا شود اما  بیهوده 
خواهد بود که بگوییم اگر حق ما در انتخابات نادیده گرفته شد باز هم در انتخابات 
مشارکت می کنیم. حزب کارگزاران هم به صراحت این را نگفته است، بلکه در 
حال بررسی گزینه های مختلف است. اخیرا محمد عطریانفر هم گفته است که 

حرف آخر را سید محمد خاتمی می زند.
امام در پایان درباره آخرین وضعیت   نهاد جایگزین شورای عالی سیاستگذاری 
اظهار کرد: این وظیفه را شورای هماهنگی جبهه اصلاحات بر عهده گرفته  اما 

هنوز هیچ تصمیمی گرفته نشده است.

جواد امام :
تصمیم انتخاباتی ۱۴00 اصلاح طلبان متفاوت از ۹۲ خواهد بود

حسن هانی زاده*
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 انار؛ از خواص و فواید تا نکات مهم برای مصرف

سلامت 

درد یا گرفتگی معده )شکم( در بارداری شایع است و معمولًا جایی برای نگرانی وجود 
ندارد، اما گاهی اوقات می توانند نشانه مسئله جدی تری باشند که باید بررسی شود.

اگر درد شما خفیف است و در صورت تغییر موقعیت، استراحت و رفع نفخ، از بین 
می رود، جای نگرانی نیست؛ اما اگر شکم درد شما را نگران کرده است، با ماما یا 

بیمارستان تماس بگیرید.
دردهای بی ضرر معده، که می توانند مزمن یا حاد باشند

· درد رباط، )که معمولًا »درد رشد« خوانده می شود، در زمان کشش رباط ها برای 
حمایت از رشد برآمدگی شکم ایجاد می شود(، به صورت یک گرفتگی حاد در یک 

طرف از قسمت پایین معده احساس می گردد.
· یبوست، که در بارداری معمول است.

· گیر افتادن باد معده
اگرچه مشخصه معمول آپاندیسیت درد در ربع پایین سمت راست شکم است؛ اما 
هنگام بارداری ممکن است آن را بالاتر احساس کنید. علائم دیگر شامل کم اشتهایی، 

حالت تهوع و استفراغ است
شرایطی که می تواند باعث دل درد شود و نیاز به بررسی فوری دارد

حاملگی خارج رحمی
این زمانی است که تخمک بارور شده در خارج از رحم، به عنوان مثال در لوله 
رحمی، جای گیری می کند. این نوع بارداری نمی تواند موفقیت آمیز باشد و باید با دارو 

یا جراحی برطرف شود.
علائم معمولًا بین هفته 4 تا 1٢ بارداری ظاهر می شوند و می توانند شامل موارد زیر 

باشند:
· درد شکمی و خونریزی

· درد در نوک شانه ها
· ناراحتی هنگام دفع یا ادرار کردن

سقط جنین
درد، گرفتگی و خونریزی قبل از هفته ٢4 بارداری گاهی می تواند نشانه سقط جنین 

یا خطر تهدید سقط جنین باشد.
پره اکلامپسی

درد زیر دنده ها در اواخر بارداری به دلیل فشار آوردن کودک و رحم در زیر دنده ها 
معمول است؛ اما اگر این درد به خصوص در سمت راست، بد یا مداوم باشد، می تواند 
نشانه ای از پره اکلامپسی )فشارخون بالا در بارداری( باشد که برخی از زنان باردار را 

درگیر می کند. این عارضه معمولًا پس از هفته ٢٠ بارداری شروع می شود.
علائم دیگر پره اکلامپسی عبارت اند از:

· سردرد شدید
· مشکلات بینایی

· تورم پاها، دست ها و صورت
در این شرایط شما باید در بیمارستان تحت مراقبت باشید.

زایمان زودرس
اگر کمتر از هفته ٣7 بارداری هستید و به طور منظم کشیدگی و گرفتگی در ناحیه 
شکمی دارید، با ماما تماس بگیرید. این حالت می تواند نشانه زایمان زودرس باشد و 

شما باید در بیمارستان تحت نظر باشید.
جدا شدن جفت

این مشکل زمانی است که جفت شروع به بیرون آمدن از دیواره رحم می کند، که 
معمولًا باعث خونریزی و درد شدید مداوم می شود که مانند درد انقباضی رفت و آمد 
نمی کند. گاهی اوقات این یک موقعیت اضطراری است؛ زیرا به این معنی است که 
ممکن است جفت نتواند به درستی از کودک شما حمایت کند. شما باید به بیمارستان 

بروید تا شما و کودکتان مورد بررسی قرار بگیرید.
عفونت ادراری )عفونت دستگاه ادراری(

عفونت ادراری در زنان باردار شایع است و معمولًا به راحتی قابل درمان می باشد و 
می توانند باعث درد معده و شکم و گاهی اوقات، اما نه همیشه، درد هنگام دفع شود.

آپاندیسیت
تشخیص آپاندیسیت در بارداری دشوار است، زیرا با بزرگ شدن رحم، آپاندیس 
بالا می رود و می تواند تا نزدیک ناف و یا کبد بالا رود. این ظاهر غیرمعمول، یک توپ 
منحنی به ما می دهد و از آنجا که تشخیص می تواند به تأخیر بیفتد، ممکن است که یک 
فرد در معرض خطر بیشتری برای مرگ ناشی از آپاندیسیت در دوران بارداری قرار دارد.
اگرچه مشخصه معمول آپاندیسیت درد در ربع پایین سمت راست شکم است؛ اما 
هنگام بارداری ممکن است آن را بالاتر احساس کنید. علائم دیگر شامل کم اشتهایی، 

حالت تهوع و استفراغ است.
سنگ صفرا

سنگ های کیسه صفرا بیشتر در خانم ها دیده می شود، خصوصاً اگر دارای اضافه 
وزن بوده، بالای ٣5 سال سن و یا سابقه سنگ داشته باشند. درد ناشی از سنگ صفرا 
)که به آن کوله سیستیت نیز گفته می شود( شدید بوده و در ربع بالایی در سمت راست 
شکم شما متمرکز است. در بعضی موارد، درد ممکن است به پشت و زیر تیغه شانه 

راست نیز منتشر شود.
چه زمانی باید با پزشک تماس بگیرید؟

در صورتی که موارد زیر را تجربه نمودید، فوراً با پزشک خود تماس حاصل کنید:
· درد شکمی همراه یا بدون خونریزی قبل از هفته 1٢

· خونریزی یا گرفتگی شدید
· بیش از چهار انقباض در یک ساعت و به مدت دو ساعت

· درد شدید شکم
· اختلالات بینایی

· سردرد شدید
· تورم شدید دست ها، پاها یا صورت

· درد در هنگام ادرار کردن، مشکل در ادرار کردن، یا وجود خون در ادرار
آیا می توان برای تسکین ناراحتی های شکمی در دوران بارداری کاری انجام داد؟

· وعده های غذایی کوچک و مکرر مصرف کنید
· به طور منظم و به صورت معتدل ورزش کنید

· غذاهای غنی از فیبر )از جمله میوه ها، سبزیجات و سبوس( را انتخاب کنید
· مقدار زیادی آب بنوشید

· مثانه خود را اغلب خالی کنید· تا جایی که می توانید استراحت کنید

دل دردهای بارداری؛

دلایل دردهای شکمی و معده در بارداری

گردن شما به سختی کار می کند. چون نه تنها مجبور است وزن سرتان را تحمل کند 
و آن را نگه دارد بلکه مسئول است مدام به سمت راست و چپ و بالا و پایین حرکت 
کند و بچرخد. گردن شما مثل باقی قسمت های ستون فقراتتان حامی ندارد، بنابراین 

عجیب نیست که دچار درد و ناراحتی و دیگر مشکلات شود.
خوشبختانه بیشتر گردن دردها خودبه خود در عرض چند روز و با رعایت و تغییراتی 
در نحوه ی نشستن یا حرکت کردن برطرف می شوند؛ اما در سایر موارد، گردن درد 
وادارتان می کند سراغ دارو و مسکن بروید، فیزیوتراپی کنید یا درمان های جدی تر 
دیگری را در پیش بگیرید. البته اگر گردن درد ادامه دار شد باید توسط پزشک دقیقاً 
بررسی شود. گردن دردی که ادامه دار است یا بدتر شده حتماً باید بررسی پزشکی 
شود. همچنین اگر درد گردن تا دست ها یا پاها کشیده می شود، یا اگر متوجه شدید 
دچار ضعف، کرختی یا گزگز شدنی هستید که به جاهای دیگر بدنتان نیز پراکنده 

می شود باید زودتر به پزشک مراجعه کنید. 
در ادامه به شایع ترین علت های گردن درد می پردازیم و اینکه چگونه باید این درد 

را کنترل کنید.
)Degenerative disk disease( بیماری تباهی دیسک

اسپوندیلولیز یا بیماری دژنراتیو دیسک یکی از عوارض ناخوشایند پیری است. 
دیسک های ستون فقرات شما دارای مرکزی نرم و ژله ای هستند و بین استخوان های 
گردنتان می نشینند تا به عنوان ضربه گیر عمل کنند. با بالا رفتن سن، مرکز دیسک 
می تواند تحلیل برود و بر ساختار باقی قسمت های ستون فقرات اثر بگذارد. علائم این 
عارضه شامل نه تنها گردن درد، بلکه سفتی گردن، سردرد و اسپاسم های عضلانی 
نیز می شوند. البته خیلی از افرادی که به این بیماری دچار می شوند ممکن است 
هیچ علامتی هم نداشته باشند. شاید تصور کنید تحلیل رفتن غضروف ها در انتهای 
استخوان ها در اثر اوستئوآرتریت، فقط در زانوها و لگن روی می دهد، اما واقعیت این 
است که این اتفاق در گردن نیز می تواند رخ بدهد. اوستئوآرتریت در واقع یک علت 
شایع گردن درد در افراد سالمند است علاوه بر سن )بعد از چهل سالگی شایع تر 

است(، دیگر ریسک فاکتورهای بیماری تباهی دیسک شامل تروما، آسیب، سابقه 
خانوادگی، سیگار کشیدن، افسردگی، اضطراب و حرکات مکرر گردن می شود. 

یا  استامینوفن  مانند  معمولی  مسکن های  و  فیزیوتراپی  کارشناسان،  از  خیلی 
داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی مانند ایبوپروفن و ناپروکسن را توصیه می کنند. 
ماساژ و گرما یا سرمادرمانی نیز می تواند مفید باشد. در موارد شدیدتر ممکن است به 

کولار گردن )گردنبند طبی(، تزریق استروئید و یا حتی عمل جراحی نیاز باشد.
فشار به گردن

چه کسی فشار به گردن را تجربه نکرده است؟ خصوصاً این روزها که همگی درگیر 
دنیای پُر از ابزارهای الکترونیکی هستیم. این نوع فشار به گردن از نوع اسکلتی 
عضلانی است. شما با نگه داشتن سر خود در وضعیتی مشخص به مدت طولانی، از 
عضلات گردن خود بیش از اندازه کار می کشید، مثلًا تمام روز مقابل کامپیوتر نشسته 
و به مانیتور نگاه می کنید. فشار به گردن می تواند ناشی از حمل کیف یا کوله پشتی 
سنگین، نگه داشتن گوشی تلفن بین گوش و شانه، و یا در بغل نگه داشتن کودک 
هم باشد. هر چیزی که باعث تغییر وضعیت درست بدنی تان شود و وادارتان کند مدت 

طولانی در یک حالت بمانید می تواند به گردنتان هم فشار وارد کند.
این خودِ وضعیت بدن نیست که عامل گردن درد است بلکه مدت زمان طولانی که 
این وضعیت را حفظ می کنید، دلیل گردن درد شماست. حتی صاف نشستن هم که 
خیلی از افراد تصور می کنند وضعیت بدنی خوبی است می تواند موجب گردن درد 
شما بشود. بد خوابیدن هم می تواند منجر به گردن درد بشود، اما خوشبختانه این 
اتفاق کمتر می افتد. مثلًا زمانی که روی صندلی هواپیما یا کاناپه خوابتان می برد 
ممکن است گردن درد بگیرید. با مکرراً حرکت دادن سرتان، از مدت زمان طولانی در 
یک وضعیت ماندن پیشگیری کنید تا به گردنتان فشار وارد نشود. حرکت خاصی لازم 
نیست انجام دهید، فقط کافی است وضعیتتان را تغییر دهید. انجام تمرینات قدرتی 

مانند پلانک نیز می تواند مفید باشد.
آسیب گردن

مکن است گردن درد شما ناشی از آسیبی باشد که به گردنتان وارد شده است. 
ویپلش یک نوع آسیب معمول گردن است که اغلب در اثر تصادف اتومبیل یا حوادث 
ورزشی روی می دهد. هر نوع آسیب ویپلش می تواند سبب فشار به گردن و گردن درد 

شود. اگر با سرعت زیادی در حال حرکت باشید، می توانید به گردنتان آسیب بزنید. 
با بستن کمربند ایمنی حین رانندگی به محافظت از گردنتان کمک کنید و همیشه 
هنگام ورزش از لوازم ایمنی لازم استفاده کنید. داشتن تناسب اندام نیز می تواند به 
حفظ سلامت گردن کمک کند. داشتن میان تنه و بالاتنه ای قوی می تواند جلوی 

گردن درد را بگیرد.
فتق دیسک گردن

اگر بخش ژله ای دیسک های ستون فقرات که قرار است ضربه گیر باشند، بیرون زده 
یا پاره شوند به آن فتق دیسک گفته می شود و این اتفاق می تواند عصب های پیرامون 
را تحریک کرده و سبب گردن درد شود. فتق دیسک می تواند از عواقب افزایش سن 
یا آسیب نیز باشد. هرچند فتق دیسک می تواند سبب گردن درد شود؛ اما احتمال 
اینکه منجر به دست درد شود بیشتر است. به هر حال مهم ترین کاری که می توانید 
انجام دهید این است که نترسید. فتق دیسک معمولًا آن قدرها هم که به نظر می رسد 

ترسناک نیست. باید بدانید که فتق دیسک می تواند درمان شود.
به راه رفتن و حرکت کردنتان ادامه دهید و تمرینات بالاتنه را انجام دهید. اگر دردتان 
برطرف نشد، ممکن است پزشکتان فیزیوتراپی یا داروهای OTC را برایتان تجویز کند. 

فتق دیسک گردن به ندرت به عمل جراحی نیاز پیدا می کند.
سردردهای تنشی

سردردهای تنشی چندان هم علت گردن درد نیستند زیرا معمولًا سردرد تنشی 
خودش یکی از عواقب گردن درد است، اما به هر حال می توان فهمید کدام یک علت 
و کدامیک معلول است. شما ممکن است به دلیل داشتن سردرد، دچار ناراحتی 
عضلانی شوید زیرا عضلات تحت تنش قرار می گیرند. خیلی از سردردهای تنشی 
ناشی از فشار به عضلات چسبیده به استخوان هستند. فشار اولیه عضلانی می تواند 
نتیجه ی وضعیت بدنی نادرست، فشار به چشم، دندان قروچه و یا تروما و آسیب باشد.

نیمه ی بالایی صفحه ی کامپیوتر شما باید هم راستا با چشم هایتان باشد و به جلو خم 
نشوید یا تمام روز قوز نکنید. همچنین نباید برای دسترسی به کیبورد یا موس بدنتان 

را بکشید. ضمناً حتماً دست کم هر 4۵ دقیقه از جایتان بلند شوید و حرکت کنید.
)TMJ( اختلال مفصل فکی گیجگاهی

مفصل فکی گیجگاهی به مفصلی گفته می شود که امکان باز و بسته کردن آرواره 
را به شما می دهد. آسیب مفصل فکی گیجگاهی می تواند سبب گردن درد همراه با 
سردرد، مشکل در باز کردن دهان، و صدا کردن آرواره حین حرکت کردن شود. آسیب 
مفصل فکی گیجگاهی می تواند ناشی از دندان قروچه زیاد یا آدامس جویدن، استرس 
یا آرتروز باشد. چند راهکار ساده این که آدامس نجوید، غذاهای نرم بخورید و روزی دو 
بار به مدت نیم ساعت مفصل فکی گیجگاهی خود را گرم کنید. مطمئن شوید که درد 
آرواره تان دلیل دیگری ندارد. اغلب افرادی که مشکلات مفصل فکی گیجگاهی دارند، 

دچار اختلال دیگری نیز هستند، مثلًا فیبرومیالژیا.
پیچ خوردگی عصب

وقتی قسمت ژله ای دیسک فقرات، بیرون می زند، مهره هایی که در طرفین قرار دارند 
به هم نزدیک تر شده و ممکن است خار استخوانی یا اسپور استخوان ایجاد شود. خار 
استخوانی می تواند یک عصب نزدیک به خود را دچار پیچ خوردگی کرده و درد و گاهی 
ضعف و کرختی ایجاد نماید. این درد اغلب در گردن شروع می شود و به سمت دست ها 
می رود. درد ناشی از پیچ خوردگی یک عصب ممکن است با گزگز و سوزن سوزن شدن 

و ضعف و بی حسی همراه باشد. در افراد سالمند، یک عصب پیچ خورده معمولًا 
نتیجه ی آسیب ها و پارگی های طبیعی است. در افراد جوان تر، پیچ خوردگی عصب 
به احتمال زیاد ناشی از آسیب یا تروماست.  پیچ خوردگی عصب مانند فتق دیسک 
اغلب آن قدر که به نظر می رسد بد و وحشتناک نیست. دارودرمانی و فیزیوتراپی معمولًا 
می تواند علائم را تسکین دهد. پیچ خوردگی عصب اغلب خودبه خود بهتر می شود؛ 
)شامل  دارو  فیزیوتراپی،  گردن،  کولار  از  می توانید  پزشکتان  نظر  با  نشد،  اگر  اما 

استروئیدها(، و یا برای موارد شدیدتر از عمل جراحی کمک بگیرید.
اوستئوآرتریت یا تخریب مفاصل

شاید تصور کنید تحلیل رفتن غضروف ها در انتهای استخوان ها در اثر اوستئوآرتریت، 
فقط در زانوها و لگن روی می دهد، اما واقعیت این است که این اتفاق در گردن نیز 
می تواند رخ بدهد. اوستئوآرتریت در واقع یک علت شایع گردن درد در افراد سالمند 
است. خیلی از افرادی که در ناحیه ی گردن خود اوستئوآرتریت دارند، هیچ علامتی 
ندارند. در حالی که عده ای دیگر دچار گردن درد می شوند. عده ای دیگر نیز بی حسی 

و ضعف عضلانی و سردرد و از دست دادن تعادل را تجربه می کنند.
سعی کنید علائم اوستئوآرتریت خود را با ورزش، خصوصاً ورزش هایی که طیف 
حرکتی تان را افزایش می دهند کنترل کنید، مثلًا نرمش های کششی. خیلی از 
افراد با مصرف داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی و فیزیوتراپی، گردن درد ناشی از 

اوستئوآرتریت را کاهش می دهند.
آرتریت روماتوئید

آرتریت روماتوئید با اوستئوآرتریت فرق می کند. این بیماری با سن مرتبط نیست، 
بلکه به یک اختلال در سیستم ایمنی مربوط است که سبب حمله سلول های ایمنی به 
مفاصل خودتان می شود. آرتریت روماتوئید می تواند شامل درد نه تنها در ناحیه گردن 
بلکه در هر مفصل دیگری نیز بشود. این نوع درد معمولًا صبح ها یا در هر زمان دیگری 

بعد از استراحت کردن، در شدیدترین حالت خود است.
التهاب ناشی از آرتریت روماتوئید کنترل نشده می تواند سبب آسیب دائمی به 
مفاصل شود. ورزش برای این نوع آرتریت نیز مفید است. داروهای جدیدی نیز برای 

روماتیسم وجود دارند که جلوی آسیب به مفاصل را می گیرند.
مننژیت

گرفتگی گردن )بیشتر از گردن درد(، یکی از اصلی ترین علائم مننژیت است که یک 
التهاب بالقوه کُشنده در غشای اطراف مغز و نخاع می باشد. این عفونت معمولًا ناشی 
از یک ویروس است، اما باکتری و قارچ نیز می توانند عامل مننژیت باشند. خوشبختانه 
مننژیت بیماری نادری است و علائم دیگری نیز دارد، از جمله سردرد شدید، تهوع، 
تب، احساس گیجی، حساسیت به نور و تشنج. علائم شدید این چنینی که مداوم روی 

می دهند نیاز به مراجعه به اورژانس دارند.
فیبرومیالژیا

فیبرومیالژیا یک سندرم درد عمومی است که خیلی از قسمت های بدن از جمله 
گردن را تحت تأثیر قرار می دهد. درد می تواند بارزترین علامت این بیماری باشد، 
اما تنها علامت آن نیست. علائم فیبرومیالژیا شامل خستگی زیاد، منگی و عدم 
وضوح ذهنی، سردرد، اضطراب و افسردگی نیز می شود. هیچ کس نمی داند علت 
توسط  سیگنال ها  پردازش  چگونگی  با  بیماری  این  چیست؟  دقیقاً  فیبرومیالژیا 
مغز مرتبط است، درمان خاصی ندارد، اما برخی از داروهای مسکن عصبی مانند 
دولوکستین و پرگابالین می توانند درد این بیماری را کنترل کنند. ورزش های هوازی به 
افراد دچار فیبرومیالژیا کمک می کنند احساس بهتری داشته باشند. فیزیوتراپی، طب 

سوزنی، ماساژ و درمان رفتاری شناختی نیز مفید است.

شایع ترین علت های درد گردن؛

11 دلیل گردن درد و چگونگی تسکین آن
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۷ماهی است که از درگیری کشور و استان قم با 
ویروس کرونا می گذرد، در این میان افرادی هستند 
که در کنار رسیدگی فوری به دیگر بیماران و رسیدن 
در اندک زمان ممکن بر سر صحنه های دلخراش 
انواع تصادفات و حوادث غیرمترقبه فعالیت آن ها 

وارد فاز دیگری شده است.
شاید در این مدت ۷ ماه درگیری با کرونا ویروس 
باشد،  کرده  جهادگران  این  از  یادی  کسی  کم تر 
جهادگران عرصه اورژانس و فوریت های پزشکی که 
بیماران کرونایی در نخستین مرحله از درمان خود 
با این جهادگران سروکاردارند، افرادی که  در کنار 
صحنه های  سرسخت ترین  باید  امکانات  کم ترین 
باید  بدون حضور پزشک  و  یابند  دلخراش حضور 
زندگی  به  و  احیا  خود  جهاد  و  تلاش  با  را  بیمار 

بازگردانند.
پرسنل اورژانس ۱۱۵ در این مدت بحرانی کارنامه 
درخشانی را به یادگار گذاشتند همان طور که در 
و  تصادفات  دلخراش  صحنه های  حوادث،  دیگر 
دیگر حوادث دلخراش به سرعت حضور یافته و به 
بیماران بسیاری قبل از رسیدن به بیمارستان با توجه 
به وجود امکانات اندک و بدون هیچ مشوقی زندگی 

بخشیدند.
اما در شرایط کرونایی امروز کشور و وضعیت قرمز و 
حاد استان قم کار این جهادگران بیشتر شده است 
همانند کادر درمانی و دیگر پرستاران؛ با توجه به 
افزایش موج بی خیالی و بی توجهی مردم دوباره  آمار 
بیماران اورژانسی و بستری های بیمارستانی مبتلابه 
اول  پیک  در  درحالی که  است  افزایش یافته  کرونا 
کادر درمانی خوب مدیریت کرده بودند اما چیزی 
نگذشت که هرآن چه که رشته کرده بودند پنبه شد.

با توجه به درگیری پرسنل اورژانس ۱۱۵ و رسیدگی 
درمانی بر بالین بیمار کرونایی و ارائه خدمات پیش 
بیمارستانی و اورژانسی خود درگیر این بیماری شده 
و چند نفر از آن ها به کرونا مبتلا شدند؛ درحالی که 
برخی مدت ها از کانون خانواده دور بودند و تنها 
خواسته و توقع آن ها  از مردم رعایت اصول بهداشتی 

و  عدم حضور در تجمعات غیرحضوری است.
با توجه به اینکه جهاد این جهادگران کم تر از سوی 
رسانه ها رسانه ای شده است به میان این پرسنل 
خدوم و جهادگر رفته و باب گفت وگویی را با آن ها 

باز کردیم.
ارائه خدمت به بیماران کرونایی در شرایط 

سخت و دشوار
سال  و ۱۷  است  منفرد  توسلی  مجتبی  نامش 
اورژانس ۱۱۵ قم  ارائه خدمت در  از عمر خود در 
می گوید:  خود  فعالیت  درباره  است  کرده  سپری 
از سال ۸۳ یعنی درست ۱۷ در اورژانس ۱۱۵ قم 
فعالیت دارم این شغل مانند دیگر رشته های درمانی 
سختی ها خود را داشته و این شغل شرایط خاصی 
دارد چراکه به عنوان نخستین شخصی هستید که بر 
سر بالین بیمار حضور دارید کسی که قدرت رفتن 
به مراکز درمانی ندارد و بدون حضور پزشک باید او 
را درمان کنید.وی بیان می کند: ماهیت این شغل 
به گونه ای است که بر سر بالین فردی می روید که در 
سخت ترین شرایط  ازلحاظ عاطفی و غیره است و با 

حوادث تلخ و دل خراشی را باید مشاهده کنیم.
در  می کند:  اظهار  و  اشاره  کرونا  بحران  به  وی 
ارتباط با بحران کرونا اورژانس ۱۱۵ تافته جدا بافته 
است چراکه وقتی بر سر بالین بیمار کرونایی حضور 
می یابد در سخت ترین شرایط و کم ترین امکانات باید 
بهترین خدمت را ارائه دهد درحالی که در یک مرکز 
درمانی کادر درمانی با بهترین شرایط بهداشتی و 
حفاظتی بر سر بالین حضور دارد بعضاً چند پرستار 
بر سر بالین یک مریض حضور دارند اما اورژانس 
۱۱۵ تنها دو نفر و بدون حضور پزشک باید بهترین 

درمان و خدمت را ارائه دهند.
توسلی منفرد می افزاید: هنگام حضور بر بالین 
باید در کمتر از ۳۰ سانتیمتر و شاید چهره به چهره 
حضور یابیم و به بهترین شکل ممکن به مرکز درمانی 
اورژانس  بیمارستانی  امکانات  مانند  شود  منتقل 
درخطر  درحالی که  است  امکانات  کم ترین  دارای 

قرارگرفته و باید درمان و احیای اولیه را انجام دهند.
کاور و پوششی که مانع خدمت به بیمار نشد

بخش  در  پزشکی  فوریت های  کارشناس  این 
دیگری از سخنان خود با اشاره به سختی های کار 
در بحران کرونا می گوید: ما امکانات محدودی داریم 
ولی بهترین تجهیزات و امکانات فردی برای ما فراهم 

است ما به خانه بیمار رفته و در سریع ترین زمان 
ممکن درمان را شروع می کنیم و پوشش و کاور ویژه 

کرونا که دیگر مزیت بر مشکلات است.
توسلی منفرد اظهار می کند: در اوج گرما باید کاور 
و لباس حفاظتی را بپوشیم، هنگام بازگشت باید 
کابین جلو پشت آمبولانس را کاملًا گندزدایی کنیم 
که این کار سختی های خود دارد و پروسه زمانی 

طولانی را به دنبال دارد.
رعایت فاصله اجتماعی و دوری از تجمعات 

غیرضروری 
در پایان گفت وگویم با این کارشناس از او می پرسم 
از مردم چه درخواستی دارید؛ بیان می کند: توصیه 
به قدری  شرایط  کنند  دوری  تجمعات  از  می کنم 
خطرناک شده که مدارس هم غیرحضوری برگزار 
می شود نمی دانم چه چیزی مهم تر از جان و سلامت 
مردم است لذا از مردم عاجزانه می خواهم به هیچ 

مهمانی نروند.
توسلی منفرد می افزاید: من چند ماهی است که 
والدینم پیرم را ندیده ام به ویژه در جریان پیک اول 
فاصله گرفتم و حتی خرید آن ها را پشت در گذاشته 
و زنگ می زدم تا وسایل خود را بردارند و یا ساعتی 
سخت  شرایط  در  ما  بودند  خواب  در  که  می رفتم 
تحریم هستیم فراموش نکنند کادر درمانی و پرسنل 

اورژانس هم ظرفیتی دارند.
از او درباره خاطره خود از چند سال فعالیت در 
اورژانس می پرسم می گوید: شاید شغل ما بیشتر 
با صحنه های تلخ و دلخراش روبرو است اما خاطره 
شیرینی هم در ذهن دارم زمانی که در پیاده روی 
اربعین برای ارائه خدمت به زائران حسینی شرکت 
داشتم یک بیمار ۸ ساله کرمانشاهی که در شرایط 
شرایط  سخت ترین  در  باید  داشت  قرار  بیهوشی 
و با مراقبت ویژه ۱۸۰ کیلومتر او را نگه داریم تا به 
کرمانشاه منتقل کنیم با امداد هوایی هم غیرممکن 
را به کرمانشاه منتقل و  او  بود در شرایط مطلوب 

درمان شود؛ این خاطره شیرین من خواهد بود..
وی توصیه قشنگ دیگری هم داشت تغییر سبک 
زندگی منطبق با کرونا و دراین باره اظهار می کند: 
کنیم  خود  پیشه  را  کرونایی  زندگی  سبک  باید 
جند  زندگی  سبک  جنگ  زمان  در  که  همان طور 
را داشتیم هنگام غروب چراغ ها را برای پیشگیری 
از حمله هوایی دشمن خاموش می کردیم و طبق 
شرایط  هم  اکنون  می کردیم  عمل  جنگ  شرایط 
جنگ است و مشخص نیست کرونا چه زمانی با ما 
است.باب گفت وگو را با دیگر کارشناسان فوریت های 
پزشکی قم باز می کنم کارشناسی که خود چندی 
درگیر بیماری کرونا بود و از نزدیک مشکلات بیماری 

را هم لمس و حس کرده است .
 محدودیت و مشکلات مالی  مانع ارائه 

خدمت نمی شود
یکی از پرسنل و کارشناسان فوریت های پزشکی 
را  پزشکی  کارشناسی  و  بیهوشی  رشته  که  است 
دارد و به مدت ۷سال در اورژانس ۱۱۵ فعالیت دارد 
مالی هنوز هم  و مشکلات  با وجود محدودیت ها 
مصمم برای ارائه خدمات به بیماران است باوجودی 
که حتی این شغل برای سلامت و جان او خطرآفرین 
بوده است.او که خود را یونس دائمی معرفی و بیان 
می کند: به دلیل اینکه در ابتدا این رشته هم طراز 
به  بسیاری  علاقه  و  بود  من  دانشگاهی  رشته  با 
این شغل داشتم به فعالیت در اورژانس ۱۱۵ روی 
آوردم و در این شغل خاطرات شیرین و تلخی دارم 
و شیرین ترین خاطره من زایمان موفق یک بانوی 

قمی بود که تجربه من بوده  است.
کارشناسی که خود درگیر بیماری کرونا بود

با این کارشناس بیهوشی و فوریت های پزشکی 
درباره بحران کرونا هم صحبت می شوم، درحالی که 
از شرایط دشوار و سخت بحران به ویژه در پیک اول 
و پیک کنونی باب گفت وگو را باز و دراین باره بیان 
می کند: با توجه به اینکه با بیماران کرونایی درگیر و 
ارتباط داریم در زمان پیک اول در دوران آزمون وخطا 
درگیر بیماری شده و خود هم بستری شدم شرایط 
بسیار دشواری بر من گذشت اگر همراهی همسرم 
که تکنسین بیهوشی بود نبود شاید با مرگ دست وپا 

می زدم .
می کند:  اظهار  تسنیم   با  وگو  گفت  در  دائمی 
به قدری شرایط برای من ناگوار ودرشرایط سختی 
قرار داشتم حتی وصیت نامه خودم را آماده کرده 
بودم و آرزو داشتم فقط یک بار هم که شده فرزند ۷ 
ماهه خود را ببینم بیماری کرونا شوخی بردار نیست 
را درگیر می کند درحالی که من سخت ترین  همه 
شرایط حفاظتی و پوششی را داشتم تنها به این 
متکی نباشند که چون ماسک می زنند می توانند در 

هر اجتماعی حضورداشته باشند.
به گفته وی ماسک تنها 4۰ درصد می تواند آن ها 
کرونایی  بیماران  جزو  هم  نوعی  من  کند  ایمن  را 
بودم هم کادر درمانی و پرسنل اورژانس ۱۱۵ بودم 
که پرسنل آن جهادگرانه وارد عمل شدند با وجود 
کمبودها و عدم پیش بینی بیماری و وضع موجود 
ادامه  مخالف  خانواده ام  درحالی که  کردند  تلاش 

کارم بودند اما از خدمت به بیماران دست نکشیدم.
جهاد  تشویق  و  انگیزه  بدون  که  جهادگرانی 

می کنند
دائمی در ادامه با اشاره به عدم پرداخت معوقات 
پرسنل خدوم ۱۱۵ و نبود انگیزه و هیچ مشوقی 
که  کاری  به سختی های  توجه  با  هنوز  می گوید: 
داریم یک سری معوقات ما پرداخت نشده است با 
توجه به گذشت ۷ ماه مبارزه جهادی با کرونا و شغل 
سختی که داریم مشوقی نداریم باوجوداین همه 

سختی من و همسرم از کار شانه خالی نکردیم.
بر  به گفته وی، درحالی که بعضاً هنگام حضور 
بالین بیمار با درگیری لفظی و پاره ای مشکلات روبرو 
هستیم باید بدون حضور پزشک بهترین خدمات 
اولیه احیا را انجام دهیم تا جایی که حتی در این 
از  را جلوی چشم خود دیدم هرکدام  بحران مرگ 
پرسنل ما صحنه های دل خراشی را می بینند ولی به 

کار خود عشق دارند.
رسانه ها جلوی عادی شدن شرایط برای 

مردم را بگیرند
حضور  عدم  برای  تبلیغ  دائم  می گوید:  دائمی 
در تجمعات می شود ولی مردم بی خیال شده و به 
مسافرت و مهمانی و دورهمی می روند، ما هم علاقه 
داریم با خانواده خود زمانی را صرف کنیم به خدا 
مرگ با کرونا مرگ مطلوبی نیست بلکه مرگی غریبانه 
است اکنون که بهبود یافتم و چند ماه از درگیری با 
کرونا می گذرد هنوز درگیر تنگی نفس و مشکلات آن 

هستم و وزن کم کرده ام.
اخیر  گفته های  طبق  درحالی که  است  گفتنی 
رئیس نظام پزشکی استان قم روزانه یک پزشک و یا 
پرستار از به دلیل درگیری با کرونا از چرخه خدمت 
درمان  منزل  یا  و  بیمارستان  در  و  می شوند  جدا 
می شوند رئیس اورژانس ۱۱۵ قم هم از ابتلای ۵۰ 
از ابتدای بحران کرونا  نفر از پرسنل این اورژانس 

تاکنون خبر می دهد.

معاون توان بخشی بهزیستی استان قم اعلام کرد:

ارائه خدمت به ۴۴00 کم شنوا و ناشنوا 
دراستان قم

معاون توان بخشی بهزیستی استان قم با اشاره به وجود حدود 44۰۰ معلول کم 
شنوا و ناشنوا در استان قم، از انجام ۱۹ عمل کاشت حلزون درسال ۹۸ و شش ماهه 

نخست سال ۹۹ خبر داد.
محمدعلی مقدم خواه ضمن تبریک هفته ناشنوایان با اعلام این خبر افزود: اولویت 
سازمان بهزیستی در حوزه  ناشنوایان بحث پیشگیری و غربالگری شنوایی افراد از بدو 
تولد است که از سنوات قبل طرح غربالگری شنوائی نوزادان در سراسر کشور در حال 

اجراست و استان قم هم جز استان های موفق در این زمینه است.
نوزاد  استان حدود ۱۸۱۳۸ هزار  بین متولدین  از  ادامه داد: در سال ۹۸   وی 
غربالگری شنوائی شدند و  بعد از طی مراحل لازم حدود ۶۲ نوزاد به مراحل تشخیصی 
و درمان کم شنوائی ارجاع شدندو ۱۹ نوزاد کم شنوا یا ناشنوا تشخیص داده شدند 
، در ۶ ماهه اول سال ۹۹ با شیوع بیماری کرونا ۲ ماه کار غربالگری تعطیل شد و 
با اعلام بهزیستی کشور مجددا کار شروع گردید که  از بین متولدین استان ۷۶۶۶ 
نفر معاینه شدند که حدود ۳۸ نفر مشکوک و به مراحل تشخیصی و درمان ارجاع 
شدند، که مراحل درمانی و تخصصی آنها با کمک بهزیستی در حال انجام است. 
معاون توانبخشی بهزیستی قم با اشاره به شرایط کرونایی و احتیاط برخی خانواده 
ها در مراجعه به مراکز غربالگری خاطرنشان کرد ، کلیه پایگاه های غربالگری استان 
الزمات و پروتکلهای بهداشتی را رعایت می کنند و عدم مراجعه به موقع والدین به این 
مراکز و عدم تشخیص به موقع کم شنوائی یا ناشنوایی نوزادان تبعات جبران ناپذیری 
خواهد داشت. مقدم خواه  با اشاره به آمار ناشنوایان تحت پوشش سازمان بهزیستی 
در قم خاطر نشان کرد: 4۳۹4 معلول کم شنوا و ناشنوا در استان قم وجود دارد که 
۲۵4۶ نفر آنان را آقایان و ۱۸4۸ نفر را خانم ها تشکیل می دهند و میزان و شدت 
معلولیت ناشنوایی در استان هم عبارت است از  ۵۲4 مورد معلولیت خفیف، ۱۵۶۹ 

مورد متوسط ، ۱۷۵۱ مورد شدید و ۵۵۰ مورد شدید .
معاون توان بخشی بهزیستی استان قم در خصوص خدمات بهزیستی به ناشنوایان 
افزود : نوزادان دارای مشکل ناشنوائی پس از ۶ماهگی مورد عمل کاشت حلزون 
قرار می  گیرند که در سال ۹۸ و ۶ ماهه اول ۹۹ حدود ۱۰۰ مورد خدمات کاشت 
حلزون که شامل ۱۹ مورد کاشت و ۸۱ مورد کمک هزینه تعمیر قطعات و...  در 
استان داشتیم . وی گفت: حمایت از این کودکان و استفاده از خدمات مرکز آموزشی 

و توانبخشی غیردولتی سخن بصورت یارانه ای در اولویت سازمان بهزیستی است.
مقدم خواه در خصوص ناشنوایان بزرگسال تصریح کرد: برای این افراد ابتدا تشکیل 
پرونده صورت می گیرد و سپس وضعیت خانوادگی شان بررسی می شود و کمک های 
سازمان  سمت  از  را  درمانی  و  دانشجوئی  تحصیلی،  اشتغال،  بیمه،  معیشتی، 
بهزیستی دریافت می کنندو در حال حاضر ۵۹4 خانواده با معلولیت ناشنوایی 
مستمری بگیر سازمان هستند و ناشنوایان به علت شرایط جسمی مساعدترین و 
مناسب ترین وضعیت را جهت اشتغال و خودکفائی دارند و در سال ۹۸ حدود۱۷۰ 
نفر از ناشنوایان و معلولین گفتاری جهت تسهیلات اشتغال به بانکهای عامل معرفی 
شدند و ۱۲۰ نفر موفق به اخذ تسهیلات اشتغال شدندو در ۶ ماهه اول ۹۹ هم ۳۷ 
نفر از ناشنوایان و معلولین گفتاری جهت اخذ تسهیلات اشتغال به بانک معرفی شده 
اند. لازم به ذکر است ۹ مهرماه مصادف با ۳۰سپتامبر روزجهانی ناشنوایان و این 

هفته هم به نام هفته ناشنوایان نامگذاری گردیده است.

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری تحت نام صندوق های
 قرض الحسنه 

سوی  از  بهره  کم  یا  بهره  بدون  وام  تبلیغ  گفت:  قم  استان  فتا  پلیس  رئیس 
شبکه های  گروه های  و  کانال ها  در  فرهنگی  قرآنی-  قرض الحسنه  صندوق های 

اجتماعی از شگردهای مجرمانه سایبری برای کلاهبرداری از شهروندان است. 
 سرهنگ  علی موالی با اشاره به این که برابر مجوزها و اساسنامه های صندوق های 
قرض الحسنه که از سوی بانک مرکزی تهیه و تائید شده اجازه هیچگونه تبلیغی 
ندارند، اظهارداشت: بیشتر این تبلیغات در فضای مجازی نه از سوی صندوق های 

قرض الحسنه بلکه از سوی مجرمان سایبری برای به دام انداختن شهروندان است.
وی افزود: برابر رصد و پایش این پلیس در فضای مجازی و برابر اعلام گزارش های 
مردمی، افرادی تحت عنوان موسسه  یا قرض الحسنه قرآنی – فرهنگی با درج عبارت 
جعلی »تحت نظارت بانک مرکزی« از طریق فضای مجازی اقدام به کلاهبرداری از 

هموطنان می کنند.
رئیس پلیس فتا استان قم ادامه داد: این افراد با ایجاد کانال و صفحه در فضای 
مجازی اقدام به تبلیغات در خصوص پرداخت تسهیلات قرض الحسنه با سود ۵ 

درصد در قبال اخذ وجه تأمین )سفته( و مدارک هویتی به ارزش مبلغ وام می کنند.
وی بیان کرد: متقاضیان تسهیلات مالی پس از مواجهه با این  گونه تبلیغات در 
سایت ها و شبکه های اجتماعی متأسفانه اقدام به تکمیل فرم، ارسال مدارک و 
پرداخت مبالغی پول به افراد سودجو می کنند. سرهنگ موالی با تأکید بر پیگیری های 
پلیس در خصوص برخورد با این گونه افراد کلاهبردار گفت: با تحقیقات تکمیلی و 
با توجه به استعلام صورت گرفته از بانک مرکزی مشخص شد این گونه موسسه ها 
فاقد مجوز قانونی می باشند لذا تعدادی از این نمونه آگهی ها که با سوءاستفاده از 
نیاز مردم و جلب اعتماد آنها، اقدام به کلاهبرداری می کنند شناسایی و اقدامات 
تکمیلی پلیس و قضایی در حال پیگیری می باشد. وی تصریح کرد: صرفاً به علت 
اینکه موسسه ای تحت عنوان قرض الحسنه مذهبی یا فرهنگی بدون مجوز در فضای 
مجازی فعالیت می کند، دلیل کافی برای اعتماد به آن نیست و امکان دارد از اوراق 
هویتی فرد دیگری سوءاستفاده کنند یا حتی از کارت اجاره ای جهت کلاهبرداری 
استفاده نمایند. رئیس پلیس فتا استان قم توصیه کرد: با توجه به اینکه هویت افراد 
در فضای مجازی کاملًا ناشناخته است، شهروندان به هیچ عنوان به این گونه تبلیغات 
در فضای مجازی، اعتماد نکنند، بهتر است دریافت هرگونه تسهیلات را از مسیر 
قانونی و مراجعه به مؤسسات مالی معتبر اقدام و از خرید و فروش تسهیلات در فضای 
مجازی خودداری کنند.  سرهنگ موالی با اشاره به گستردگی حوزه های مختلف 
فضای مجازی، ایمن سازی این فضا نیازمند همکاری و تعامل و همراهی مردم است 
لذا شهروندان ضمن جدی گرفتن هشدارهای سایبری پلیس در صورت مواجهه 
با موارد مشکوک آن را از طریق سایت پلیس فتا Cyberpolice.ir بخش گزارش ها 

مردمی گزارش کنند.

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم استان قم خبر داد:

 فعال سازی کمیته ایمنی استان با رویکرد 
کاهش حوادث کار

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم استان قم با عنایت به لزوم 
شناسایی ظرفیت ها و اختیارات دستگاه های اجرایی در راستای کاهش ورودی 
پرونده های دادگستری گفت: با توجه به ظرفیت های قانونی موجود در اداره تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و کمیته ایمنی استان، همکاری با این اداره در دستور کار معاونت 
قرار گرفته است و بر این مبنا مصوباتی در جلسه فوق العاده کمیته ایمنی استان 
با محوریت کاهش حوادث کار و ساماندهی کارگران ساختمانی به تصویب اعضاء 
رسید. حجت الاسلام والمسلمین مجید یزدی با تاکید بر اهتمام دستگاه قضایی بر 
اجرای ماده ۱۰۵ قانون کار و تبصره آن به منظور برخورد با متخلفین موضوع ایمنی 
کارگاه های تولیدی، خدماتی، ساختمانی و کارگاه های صنفی و در راستای کاهش 
ورودی پرونده ها به دادگستری تصریح کرد: نظر به سیاست های ابلاغی معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه و با توجه به آمار ورودی پرونده های 
مرتبط با کارگران و حوادث کار در مراجع قضایی، استفاده از ظرفیت های قانونی، 
راهبردی جدی و موثر به منظور الزام دستگاه ها و کارفرمایان به ایفای وظایف خود 
می باشد. با توجه به ارتباط حدود ۷۰ درصد از حوادث کار و ارتفاع در سطح کشور 
به غیر استاندارد بودن داربست ها؛ یزدی الزام کلیه کارفرمایان عمومی و خصوصی 
به استفاده از داربست های استاندارد و هم چنین ساماندهی محل استقرار کارگران 
در راستای حفظ کرامت ایشان و فعال سازی کمیته ایمنی استان را از جمله مصوبات 

این جلسه فوق العاده برشمرد.

مدیرکل بهزیستی  استان قم خبر داد؛

کمک ۱3 میلیارد ریالی نیکوکاران 
به مراکز بهزیستی

مدیرکل بهزیستی قم از کمک ۱۳ میلیارد ریالی خیران به مراکز بهزیستی در قالب 
پویش ایران همدل در بازه زمانی عاشورا تا یکم صفر خبر داد.

مهدی پهلوانی ،مدیرکل بهزیستی قم  اظهار کرد: خیران و نیکوکاران قمی در قالب 
پویش ایران همدل در فاصله زمانی عاشورا تا اول ماه صفر بیش از ۱۳ میلیارد ریال به 

مراکز بهزیستی قم کمک کردند.
او افزود: با توجه به شرایط کرونایی استان، محرم و صفر امسال تلاش کردیم در 
قالب پویش ایران همدل هدایا و نذورات مردمی عزاداران و مومنان را به سمت تهیه 
سبد های غذای و توزیع بین خانواده های نیازمند تحت پوشش و مراکز تحت نظارت 
سوق دهیم که خوشبختانه استقبال خوبی هم از طرف خیران و مردم نوع دوست 
استان صورت گرفت و مراکز تحت نظارت هم آماده دریافت نذورات و هدایای مردمی 

هستند.
پهلوانی ادامه داد: از آغاز به کار پویش ایران همدل از روز عید سعید غدیر تا آغار 
ماه صفر در مجموع حدود ۳۳ میلیارد ریال به صورت نقدی و غیرنقدی به مراکز 
بهزیستی استان قم کمک شده است که ۱۸ درصد این مبلغ نقدی و ۸۲ نیز به 
صورت غیرنقدی و در قالب سبد های غذایی و معیشتی، خواروبار، برنج و گوشت، 
غذای گرم، پوشاک و نوشت افزار بوده است که به مراکز بهزیستی در سطح استان 
تحویل داده شده است. مدیر کل بهزیستی قم  با قدردانی از بیوت مراجع تقلید و 
دفاتر علما، تولیت های محترم حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران، صاحبان صنوف 
و کارخانجات و خیران و مردم نوع دوست قم با اشاره به ادامه شرایط کرونایی و تبعات 
مضاعف معیشتی این بحران بر جامعه هدف بهزیستی بر ترویج فرهنگ خیرجمعی 
تاکید کرد و از  مومنان درخواست کرد نذورات و هدایای خود را برای رفع نیاز های 
جامعه هدف بهزیستی اختصاص دهند تا ضمن مشارکت در امر خیر و بهره مندی از 
برکات، انفاق با دستگیری از همسایگان و همشهریان نیازمند خود بتوانیم از آلام این 
عزیزان در این شرایط بکاهیم. گفتنی است: پویش ایران همدل در بازه زمانی از عید 
سعید غدیرخم تا پایان ماه صفر به صورت کشوری برگزار می گردد و مردم نوع دوست 
و خیران استان می توانند کمک های خود را به شماره کارت ۶۲۷۷-۷۷۷۷-۷۷۷۷-

۶۰۷۷ واریز و در این پویش شرکت نمایند.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم  خبرداد:

اتصال۹ سایت BTS روستایی و مراکز 
مخابراتی به فیبر نوری

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با اشاره به توسعه ۷۵ درصدی فیبر نوری 
روستایی در این استان گفت: ۹ سایت BTS روستایی و مراکز مخابراتی به فیبر نوری 

متصل شد.
سید رضا موسوی در جلسه مشترک با محمدرضا شریفی بخشدار شهر کهک و 
اعضای شورای شهر ضمن اشاره به وظایف اداره کل متبوع خود در استان گفت: با 
توجه به پایش های به عمل آمده از سوی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، 
وضعیت پوشش ارتباطات در استان و روستاهای تابعه در حد مطلوب بوده و با توجه به 
توسعه زیرساختی های ارتباطی نظیر فیبر نوری روستایی و افزایش سایت های تلفن 

همراه از وضعیت بهتری نیز برخوردار خواهد شد.
وی در ادامه افزود: با توجه به زیرساخت های مناسب ارتباطی در بخش کهک و 
سایر بخش های استان کلیه مدارس به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند و با این 

امکان به مدت ۲ سال از خدمات اینترنت رایگان بهره مند خواهند شد.
موسوی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع فیبر نوری روستایی اشاره کرد 
و افزود: با توجه به توسعه ۷۵ درصدی فیبر نوری روستایی تاکنون تعداد ۹ سایت 

تلفن همراه روستایی و مراکز مخابراتی به فیبر نوری متصل شده اند.
وی یادآدور شد: متقاضیان تلفن ثابت در روستاها می توانند تقاضای خود را در 
سایت TCI.IR ثبت کنند. موسوی همچنین تصریح کرد: نگهداری شبکه تلفن ثابت 
و رفع خرابی های آن به عهده مخابرات منطقه است و از سوی پیمانکاران آن شرکت 

برای رفع مشکل های تلفن های ثابت منصوبه اقدام خواهد شد.
مدیر کل ارتباطات قم در خصوص دستگاه های ATM نصب شده در روستاها نیز 
گفت: دستگاه های خود پرداز روستاها با کیفیت مطلوب در حال سرویس دهی می 
باشند ضمنا به زودی ۲ دستگاه خود پرداز جدید در دو روستای بخش کهک نصب 

خواهد شد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم:

حجم آب موجود در مخزن سد کوچری 
۱۶۴ میلیون مترمکعب است

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت:  بر اساس آخرین پایش های انجام شده 
تا ابتدای مهرماه جاری، حجم آب موجود در مخزن سد کوچری ۱۶4 میلیون 

مترمکعب برآورد شده است.
احمد حاجی حسینی مسگراظهارداشت : سدکوچری از مهمترین سدهای تامین 
کننده آب موردنیاز استان قم به شمار می آید و آب ذخیره شده در آن با صرف هزینه 
سنگین به دست مردم قم می رسد. وی بیان کرد: سد ۱۵ خرداد نیز از دیگر سدهای 
مهم برای تامین آب موردنیاز استان است که بر اساس آخرین آمار تا ابتدای ماه 
جاری،  حجم مخزن آن ۹۷ میلیون مترمکعب برآورد شده است. وی ادامه داد: بر این 
اساس مجموع آب ذخیره شده در دوسدمهم استان ۲۶۱ میلیون مترمکعب است که 

این رقم در پایان فروردین ماه سال جاری ۲۹۱ میلیون مترمکعب بود.
حاجی حسینی مسگر گفت: رعایت سرانه مصرف آب در تمامی بخش های شرب،  
صنعتی و کشاورزی در استان قم از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است چراکه آب 
موردنیاز این استان به سختی و با هزینه زیاد تامین می شود و منابع تامین آب در 

داخل محدوده استان پاسخگوی نیاز آن نیست.
وی بیان کرد: در کنار لزوم صرفه جویی شهروندان قمی در مصرف آب، استفاده 
از سامانه های نوین آبیاری در بخش کشاورزی و به کارگیری سیستم های تصفیه آب 
و به کارگیری مجدد آن در بخش صنعت ازجمله مهمترین راهکارها برای کاهش 

مصرف آب استان است.

مسئول گروه تبلیغی – جهادی رشد عنوان کرد؛

فعالیت بیش از ۱00 طلبه جهادی 
در بیمارستان های قم

مسئول گروه تبلیغی – جهادی رشد و مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد 
حوزوی بحران و حوادث غیرمترقبه از فعالیت بیش از یکصد طلبه و روحانی جهادی 

در بیمارستان های قم در موج سوم شیوع کرونا خبر داد.
حجت الاسلام حسنعلی خوئینی افزود : علاوه بر این عزیزان که با روحیه بسیجی 
و جهادی مشغول کمک به کادر درمان استان در امر مقابله با کرونا هستند، تاکنون 
حدود ۲۰۰ تن دیگر از طلاب و روحانیون جهادی برای حضور در بیمارستان ها و 
انجام خدمت، اعلام آمادگی کرده اند. حسنعلی ادامه داد: بنابر صلاح و تشخیص 
مسئولان دانشگاه علوم پزشکی و کادر درمان، با مدیریت مناسب این عزیزان نیز 
به مرور زمان می توانند در بیمارستان های استان که درگیر با بحث کرونا هستند 
مستقر شوند. مسئول گروه تبلیغی – جهادی رشد همچنین با اشاره به سازماندهی 
گروه های جهادی داوطلب در این زمینه و البته اعلام آمادگی برخی از طلاب خارج 
از گروه های جهادی به این منظور گفت: هم اکنون بیش از یک صد نفر از طلاب و 
روحانیون جهادی در بیمارستان فرقانی مشغول به خدمت رسانی هستند و در حال 
برنامه ریزی برای اعزام ۲۰۰ نفر دیگر نیز جهت استقرار و فعالیت در بیمارستان های 
شهید بهشتی و کامکار شهر مقدس قم هستیم. او با اشاره به این که حدود یک سوم 
از این افراد را طلاب خواهر بسیجی تشکیل می دهند، بیان کرد: طلاب جهادگر و 
مخلص همچون گذشته آماده فداکاری و ایثار در امر مقابله با موج سوم شیوع کرونا 
هستند و با مدیریت و نظارت کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران تا 

پایان مسئله کرونا و بازگشت به شرایط عادی، آماده ایثار و جان فشانی هستند.

اجتماعی

  از دلسوزی برای بیماران تا مبتلا شدن به کرونا ؛

اورژانس 11۵ قم در خط مقدم نبرد با کرونا

 بازی کرونا گویا تمامی ندارد هر روز به یک رنگ درمی آید و برای قربانیان خود عرض 
اندام می کند، مدت مدیدی نگذشته بود که تب هجوم این بیماری هولناک، خوابیده بود 
اما بار دیگر خوی وحشیانه به خود گرفته و همچنان می تازد، گویا در مقابل این ویروس 

درنده فقط زره ماسک جوابگو است. 
با گذشت چند ماه از ورود ویروس کرونا به کشور و گذر از روزهای سخت و دشوار 
بیماری، دوباره شرایط ناخوشایند شده است و استفاده از ماسک به  عنوان سلاحی 
کاربردی یاد می شود که می تواند جان انسان را نجات دهد.  از ابتدای شیوع کرونا در 
کشور حدود ۲۵ هزار نفر جان باخته اند و به تایید وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی استان های تهران، اصفهان، قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، 
قزوین، لرستان، اردبیل، خوزستان، کرمانشاه، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان 
رضوی، مازندران، البرز، آذربایجان غربی، مرکزی، کرمان، خراسان شمالی، همدان و 
یزد در وضعیت قرمز و استانهای فارس، هرمزگان، کهگیلویه و بویراحمد، چهارمحال و 
بختیاری و گلستان در وضعیت هشدار و قرمز کرونا قرار دارند.همچنین آخرین آمارها 
نشان می دهد که میزان استفاده از ماسک توسط شاغلان صنوف و صنایع ۶۳.۲۵ 
درصد و توسط کارمندان اداره ها و بانک ها ۸۲.۱۶ درصد است که متاسفانه شاهد 
روند کاهشی محسوس در میزان استفاده از ماسک در این گروه ها نیز هستیم.برخی 
از پزشکان می گویند که کاهش استفاده از ماسک درحالی است که ویروس کرونا کاملا 
به رفتار اجتماعی ما بستگی دارد و به هیچ عنوان قابل پیش بینی نیست این ویروس 
کاملا خود را با رفتار جامعه هماهنگ می کند و هرچه میزان استفاده از ماسک و رعایت 
پروتکل های بهداشتی کم باشد، میزان ابتلا و بستری به این ویروس افزایش خواهد 
داشت.آن ها بر این باورند که رفتارهای مردم در برابر کرونا مانند ماه های آغازین شیوع این 
ویروس جدی نیست به طوریکه استفاده از ماسک باید جزء جدایی ناپذیر آنها در روزهای 
کرونایی باشد در حالی که برخی از افراد این مساله را نادیده گرفته و زنجیره وار ویروس 

به دیگران انتقال می یابد.
کرونا با کسی شوخی ندارد

مسعود مردانی متخصص بیماری های عفونی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا می گوید: 
مردم نباید کرونا را شوخی بردار تلقی کنند، استفاده از ماسک ۸۰ درصد می تواند جلوی 
انتقال ویروس را بگیرد و شستشوی مداوم دستها با آب و صابون، مواد ضدعفونی کننده 
و رعایت فاصله اجتماعی نیز باید جدی گرفته شوند.وی ادامه می دهد: برخی از افراد با 
نزدن ماسک در اماکن عمومی و فضاهای بسته حق سایر مردم را ضایع می کنند، پاییز 
و زمستان سختی امسال داریم و همزمانی کرونا با آنفلوآنزا در صورت عدم رعایت مسایل 
بهداشتی و نزدن ماسک از سوی مردم شرایط سختی را در کشور ایجاد می کند.این 
پزشک تصریح می کند: استفاده از ماسک کم هزینه ترین و آسان ترین راه پیشگیری 
از کرونا است و مردم باید این مساله را جز لاینفک زندگی خود تا پایان کرونا تلقی کنند 
و پس از استفاده در بسته های پلاستیکی بسته و دفع شوند.مردانی تاکید می کند: 
استفاده و دفع مناسب برای اطمینان از موثر بودن ماسک و جلوگیری از افزایش خطر 
انتقال ناشی از استفاده نادرست و دفع ماسک ها ضروری است و باید  باید دارای مقاومت 
زیاد در برابرتنفس بوده و هنگام تنفس درون دهان فرو نرود.این عضو ستاد ملی مقابله 
با کرونا می گوید: ماسک را با دقت روی صورت قرار دهید تا دهان و بینی را پوشانده و 
کاملًا گره بزنید یا محکم کنید تا هرگونه شکاف بین صورت و ماسک به حداقل برسد.
سیما لاری سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز می گوید: باید توجه 
کرد که همچنان موثرترین راهکار مقابله با کرونا، شست وشوی مداوم دست ها، استفاده 
از ماسک، رعایت فاصله گذاری فیزیکی و عدم حضور در تجمعات است. باید بدانیم که 
تاکنون واکسن و داروی اختصاصی برای کرونا ساخته نشده بر همین اساس رعایت این 
اصول بهداشتی در تمام کشورهای درگیر با همه گیری کرونا و تاثیر آن ها در پیشگیری از 

این بیماری  اثبات شده است.

بازی کرونا گویا تمامی ندارد ؛

ماسک زرهی در برابر کرونا
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الگوریتمی  آنجایی معاملات  از  بازار سرمایه معتقد است  یک کارشناس 
می توانند سفارش های برنامه ریزی شده را با سرعت بالاتری نسبت به انسان 
انجام دهند، نقش مؤثری در نقدشوندگی بازار دارند، اما با این حال، اگر 
تشخیص داده شود که معاملات الگوریتمی موجب اختلال در بازار شده اند، 

می توان با اصلاح مقررات، جلوی این اختلال ها را گرفت.
مدیریت نظارت بر بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار، در اطلاعیه ای 
استفاده از معاملات الگوریتمی و تقسیم سفارش ها توسط همه مشتریان 
برخط در بورس اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران را ممنوع و به شرکت های 
بر  بازار  در  تقاضا  و  عرضه  تعادل  شرایط  حفظ  برای  کرد،  اعلام  کارگزاری 
ورود سفارش ها و معاملات، همه مشتریان اعم از حقیقی و حقوقی، به جز 
بازارگردانان دارای مجوز که با شناسه مشخص شده برای معاملات اقدام به 
ارسال سفارش می کنند، در خصوص امکان انجام معاملات الگوریتمی در 
همه نمادهای معاملاتی در بورس و فرابورس تا اطلاع ثانوی غیرفعال شود. 
همچنین تقسیم سفارش ها به هر روشی توسط مشتریان برخط اعم از حقیق 

و حقوقی در همه نمادهای معاملاتی در سمت فروش، ممنوع است.
علیرضا توکلی کاشی، معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران 
در گفت وگو با ایرناپلاس در رابطه با ابلاغیه جدید سازمان بورس درخصوص 
ممنوعیت به کارگیری از سامانه های معاملات الگوریتمی گفت: الگوریتم هایی 
که در بازار سرمایه به کار گرفته می شوند، از طریق افزایش حجم معاملات، 
نقدشوندگی  افزایش  سبب  بازار،  در  رقابت  افزایش  و  مظنه  دامنه  کاهش 
بازار می شوند. هرگونه محدودیتی بر این ابزارها، نه تنها سبب کاهش حجم 
معاملات، بلکه سبب خروج بخشی از نقدینگی هوشمند از بازار سهام خواهد 

شد.
سامانه  موضوع  مشابه  الگوریتمی  معاملات  موضوع  داد:  ادامه  توکلی 
همین  مشابه  نیز  دهه ۱۳۸۰  سال های  اواخر  در  است.  آنلاین  معاملات 
مخالفت ها با معاملات آنلاین وجود داشت. در  آن زمان نیز عده ای آن را در 
تضاد با منافع خود می دیدند و از این رو با انجام معاملات آنلاین مخالف بودند. 
با این حال، تجربه ۱۰ سال اخیر در رابطه با سامانه معاملات آنلاین نشان داده 
که سامانه های معاملات آنلاین موجب توسعه بازار و افزایش مشارکت مردم در 

بورس شده اند.
اکنون نیز به نظر می رسد فوبیای فناوری و هراس استفاده از فناوری های 
نوین، موجب شده تا مخالفت هایی با »معاملات الگوریتمی« صورت گیرد. 

معاملات الگوریتمی که در دنیا سابقه ای بیش از ۲۰ سال دارد؛ طول عمری 
کمتر از پنج سال در بازار ایران.

هسته معاملات می تواند پذیرای الگوریتم ها باشد؟
گفت:  ایران  بورس  به  الگوریتمی  معاملات  ورود  تأخیر  دلیل  درباره  وی 
از گذراندن یک دوره  الگوریتمی در سازمان بورس پس  پذیرش معاملات 
طولانی انجام شد که دلیل آن، نگرانی هایی بابت مسائل زیرساختی و ظرفیت 
هسته معاملات از طرف سازمان بورس بود. از آنجایی که تعداد تراکنش ها با 
استفاده از معاملات الگوریتمی افزایش می یابد، این نگرانی وجود داشت که  

ظرفیت هسته معاملات در پاسخ به این تعداد بالا کافی نباشد.
این کارشناس بازار سرمایه درباره تجارب جهانی در استفاده از معاملات 
و  حرفه ای  معامله گران  بر  علاوه  جهانی،  بازارهای  در  گفت:  الگوریتمی 
شرکت های بزرگ، معامله گران خرد و افراد حقیقی نیز می توانند معاملات 
خود در بورس را با استفاده از الگوریتم ها انجام دهند، البته این امکان برای 
اشخاص حقیقی هنوز در ایران وجود ندارد زیرا ظرفیت پایین هسته معاملات 
معاملات  از  استفاده  با  حقیقی  اشخاص  از  زیادی  تعداد  نمی دهد  اجازه 

الگوریتمی در بورس فعالیت کنند.
وی افزود: در حال حاضر افراد حقیقی، سفارش های خود را به صورت 
دستی وارد سامانه معاملات می کنند و شاید در طول روز حدود ۲۰ سفارش 
خرید یا فروش را ثبت کنند. اگر این افراد به الگوریتم ها دسترسی داشته 
باشند، می توانند در طول روز هزاران سفارش خرید یا فروش را در سامانه 

معاملات ثبت کنند.
معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران با یادآوری راهبرد اتخاذ 
شده در استفاده از این نوع معاملات افزود: به دلیل مخالفت هایی که در 
سال های پیش از سوی واحد فنی نهاد ناظر یعنی شرکت مدیریت فناوری 
بورس تهران برای به کارگیری معاملات الگوریتمی وجود داشت، مقرر شد 
که در گام نخست، معاملات الگوریتمی برای بازارگردانی و فقط در اوراق با 
درآمد ثابت مورد استفاده قرار گیرد. سازمان بورس پس از مشاهده تجربه 
موفق  استفاده از معاملات الگوریتمی در موضوع بازارگردانی اوراق با درآمد 
ثابت، استفاده از معاملات الگوریتمی را در بازارگردانی ETFها و سهام نیز 
مجاز دانست. علاوه بر آن شرکت های زیادی اقدام به طراحی الگوریتم های 
متنوعی با هدف انتفاع از نوسانات بازار و فرصت های آربیتراژی آن کردند که 

افزایش حجم معاملات یکی از نتایج به کارگیری این الگوریتم هاست.

افزایش نقدشوندگی، مزیت الگوریتم ها برای بورس
معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران با تأکید بر نقش معاملات 
الگوریتمی در درجه نقدشوندگی بازار سهام گفت: مزیت معاملات الگوریتمی 
در این است که می توانند سفارش های برنامه ریزی شده با یک هدف مشخص 
را دنبال کند و مهم تر از آن، از آنجایی که یک ماشین این فعالیت را انجام 
می دهد، سرعت بالاتری در انجام معاملات پیدا می کند. به عنوان نمونه اگر 
بخواهیم سازوکار نقدشوندگی را که در حال حاضر یکی از نیازهای بازار ایران 
است بهبود بخشیم، لازم است سفارش های متعددی را با فاصله قیمتی بسیار 
کم از یکدیگر در سامانه معاملات ثبت کنیم تا فاصله مظنه های خریدوفروش، 

عدد بسیار کوچکی شود.
الگوریتم ها  از  افراد، بدون استفاده  افزود: این در حالی است که  توکلی 
نمی توانند چنین معاملاتی را با این سرعت انجام دهند و در نتیجه در غیاب 

معاملات الگوریتمی، نقدشوندگی بازار کاهش خواهد یافت.
نقش الگوریتم ها در اختلال بازار

این کارشناس بازار سرمایه درباره احتمال ایجاد اختلال و دستکاری در بازار 
توسط الگوریتم ها گفت: طراحی دستورالعمل های معاملات الگوریتمی به 
گونه ای انجام شده که نگرانی بابت دستکاری بازار وجود ندارد. زیرا معاملات 
الگوریتمی با استفاده از نشانه گذاری های نرم افزاری و الکترونیکی انجام شده 
برای نهادهای نظارتی مانند بورس  تهران، فرابورس، شرکت فناوری بورس و 

همچنین سازمان بورس، از معاملات غیر الگوریتمی قابل تشخیص است.
وی افزود: این آمار و اطلاعات توسط تیم های فنی قابل بررسی است؛ 
یا  اختلال  موجب  الگوریتمی  معاملات  داد  تشخیص  می توان  بنابراین 
دستکاری در روند بازار شده  است یا خیر. علاوه بر این حتی اگر نتایج این 
بررسی ها نشان دهد معاملات الگوریتمی باعث اختلال در بازار شده ، می توان 
با اصلاح مقررات، جلوی این اختلال ها را گرفت. این توانایی در شرکت های 
استارت آپی و جوانانی که این گونه الگوریتم ها را تهیه کرده اند وجود دارد که 
دغدغه های سازمان بورس را دریافت، و کدهای برنامه نویسی شده را اصلاح 
کنند. بنابراین دغدغه های مدیریتی و نظارتی نهادهای ناظر به این صورت 
پوشش داده خواهد شد. توکلی در رابطه با شایعه هایی مبنی بر اینکه ایجاد 
صف های فروش در روزهای اخیر به دلیل معاملات الگوریتمی بوده، گفت: 
به نظر می رسد افرادی که این شایعات را مطرح می کنند به دنبال خارج کردن 
فناوری از گردونه رقابت در بازار هستند؛ آن هم در حالی که کارشناسان و 
متخصصان واقعی، به جای مقابله با این فناوری، تلاش می کنند از آن بهره 
گرفته و به جای آنکه وقت خود را صرف ورود دستی سفارش ها به سامانه 
معاملاتی بورس کنند، از این ابزار برای افزایش حجم معاملات و افزایش  
الگوریتمی  معاملات  انجام  ممنوعیت  کنند.  استفاده  بازار  نقدشوندگی 
می تواند آسیب هایی را برای بورس به همراه داشته باشد که کاهش حجم 

معاملات، یکی از آسیب های جدی به بازار سرمایه خواهد بود.
آثار حذف معاملات الگوریتمی از بورس

معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران درباره آثار حذف معاملات 
روی  زیادی  شرکت های  و  اشخاص  اکنون  گفت:   بورس  از  الگوریتمی 
این موضوع سرمایه گذاری کرده اند. ایجاد ممنوعیت برای ادامه این گونه 
فعالیت ها، به نفع دیگر بازیگران بازار توسط سازمان بورس، نه تنها مانند 
ناداوری در فوتبال است و زمین بازی را به نفع یک طرف متمایل و ناراست 
می کند و با اصول عدالت در تضاد است، بلکه سبب کاهش سرمایه گذاری 
افراد در این حوزه نیز خواهد شد و بازار سرمایه کشور از مسیر توسعه و پیشرفت 
فاصله می گیرد. وی ادامه داد: با ممنوعیت این ابزار و صدور دستور توقف 
استفاده از این فناوری در بازار سرمایه، در روزهای آتی شاهد کاهش حجم 
معاملات خواهیم بود. راه مبارزه با ذی نفعانی که بازار را دستکاری کرده و آن را 
بازیچه دست خود می کنند، صدور مجوزهای بیشتر برای توسعه فعالیت های 
شناسنامه دار و تحت نظارت است. توسعه صندوق های سرمایه گذاری و توسعه 

معاملات الگوریتمی از مصادیق بارز فعالیت های شناسنامه دار است.
وی افزود: آنچه اهمیت دارد اینکه مدیران تغییرات تکنولوژیکی را بپذیرند و 

اجازه دهند فناوری های جدید به بهبود وضعیت بازار کمک کند.

گفت وگو با یک کارشناس درباره نقش فناوری در بازار سرمایه؛

معاون اول رییس جمهوری:پیدا و پنهان معاملات الگوریتمی در بورس

چرخ تولید کشور همچنان با وجود 
تحریم ها می چرخد

معاون اول رییس جمهوری گفت: با وجود اینکه تحریم ها، سختی های زیادی 
را برای مردم کشورمان بوجود آورد اما از دل این بحران ها فرصتی برای افزایش 
ظرفیت تولید و توان کشور بدست آمد و چرخ اقتصاد کشور را به چرخش درآورده 

است.
اسحاق جهانگیری روز شنبه در مراسم بهره برداری از مرحله دوم کارخانه 
فولادسازی کاوه جنوب کیش در بندرعباس افزود: دشمن در سال ۹۷ گمان 
می کرد با تحریم و جنگ اقتصادی، کشور ایران را به زانو درمی آورد، امام با 

مدیریت صحیح و توانمندی داخلی، نقشه های آن ها نقش بر آب شد.
و  با تحریم نمی توانیم نفت  آمریکایی ها گمان می کردند  بیان داشت:  وی 
کالاهی غیرنفتی را بفروش برسانیم اما این در حالیکه است که در شرایط تحریم 

هم صادرات کشور ادامه دارد.
معاون اول رییس جمهوری اظهارداشت: تلاش مسوولان و فعالان بخش تولید 
و اقتصاد کشور نیز بر صادرات مفید متمرکز است، به این شکل که ارز حاصل از 

صادرات به چرخه اقتصاد کشور بازگردد.
جهانگیری ادامه داد: برای حمایت از تولید از سال ۹۷ تصمیم گرفتیم کالاهای 
وارداتی طبقه بندی شوند و ورود کالاهایی که در کشور تولید می شوند، نیز 

ممنوع اعلام شد.
وی به ضرورت سرمایه گذاری بخش خصوصی نیز اشاره کرد و گفت: برای 
رونق در اقتصاد کشور نیازمند سرمایه گذاری بخش خصوصی هستیم و باید 
فضای اطمینان بخش و مطمعنی برای سرمایه گذاری بخش خصوصی مهیا 

کنیم.
معاون اول رییس جمهوری گفت: دشمنان باید با زبان احترام با مردم ما سخن 

بگویند و تهدیدات را برنمی تابیم.
وی همچنین به موضوع کرونا اشاره کرد و گفت: در شرایط کرونایی نیز با 
وجود رشد منفی بسیاری از کشورهای دنیا، در حوزه صنعت کشور رشد ۲ و نیم 

درصدی را شاهد بودیم.
اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری به منظور افتتاح چند طرح 
عمرانی، شرکت در نشست ستاد اقتصاد مقاومتی استان هرمزگان و بازدید از 
گمرکات استان صبح امروز شنبه وارد فرودگاه بین المللی بندرعباس شد و مورد 
استقبال استاندار، نماینده ولی فقیه و نمایندگان مردم استان در مجلس شورای 

اسلامی قرار گرفت.

یک کارشناس بازار مسکن:

بازار مسکن معمولًا در پاییز آرام است 
تعداد  معمولًا  تابستان  فصل  در  اینکه  بیان  با  مسکن  بازار  کارشناس  یک 
معاملات به سقف و در پاییز به کف می رسد گفت: به نظر می رسد در سه ماه 

آینده بازار آرام تری را نسبت به شش ماهه ابتدایی سال داشته باشیم.
مهدی روانشادنیا اظهار کرد: به نظر نمی رسد در نیمه دوم سال با افت شدید 
شاخص بورس مواجه باشیم و به همین دلیل سرمایه ها از بازار سهام به سمت 
مسکن نخواهد آمد.  البته نوسانات همه بازارها ناشی از نرخ برابری ریال با سایر 
ارزها است که متاسفانه با افت مواجه شده است. به بیان دیگر عوامل طبیعی، 
تعیین کننده وضعیت فعلی بازارهای مسکن، طلا، ارز و بورس نیست بلکه رشد 

این بازارها از کاهش ارزش ریال  نشأت می گیرد.
وی افزود: مقایسه میانگین قیمت مسکن تهران در مرداد ماه ۱۳۹۹ با مرداد 
ماه ۱۳۹۶ نشان می دهد که قیمت مسکن نسبت به سال قبل پنج برابر شده 
است. برای خرید یک واحد ۷۵ متری به طور متوسط باید ۱.۸ میلیارد تومان 
هزینه بپردازید که تامین این مبلغ از توان بسیاری از اقشار، خارج است. طبیعتاً 
باید منتظر باشیم تا در نیمه دوم سال تعداد معاملات نیز کاهش پیدا کند. با این 

حال نمی توان نسبت به کاهش قیمت مسکن خوشبین بود.
این کارشناس بازار مسکن در مقایسه نرخ برابری هر متر مسکن در تهران با 
نرخ سکه خاطر نشان کرد:  سال ۱۳۸۸ یک متر مسکن در شهر تهران به طور 
متوسط هفت سکه ارزش داشت که در مردادماه ۱۳۹۹ به دو سکه رسیده است.  
یعنی اگر ۱۱ سال پیش کسی در بازار سکه سرمایه گذاری می کرد هم اکنون 

سود بیشتری نسبت به  مسکن به دست می آورد.
روانشادنیا درباره چشم انداز در خصوص ارزش ریال گفت: در چنین شرایطی 

نمی توان با قطعیت از وضعیت آینده  بازارها صحبت کرد.
وی درباره وضعیت معاملات مسکن در نیمه دوم سال جاری یادآور شد:  به 
طور سنتی در فصل تابستان بیشترین تعداد معاملات انجام می شود. رتبه دوم 
به فصل زمستان اختصاص دارد و پاییز و بهار در رده های آخر قرار دارند.  بنابراین 
می توان انتظار داشت که بازار مسکن از نظر تعداد معاملات در سه ماهه پاییز آرام 

باشد و خرید و فروش در زمستان افزایش پیدا کند.

عضو اتاق بازرگانی ایران و کانادا:

سیاست های غلط نمی گذارند
 تحریم ها را دور بزنیم!

عضو هیئت رییسه اتاق بازرگانی ایران و کانادا می گوید، بخش خصوصی ایران 
می داند که چگونه باید با وجود تحریم ها، به فعالیت های خود ادامه دهد.

موسی احمدزاده اظهار کرد: تحریم و محدودیت های خارجی، در اقتصاد 
ما مسئله ای جدید نیستند و ما در طول تمام دهه های گذشته بنا به دلایل و 

بهانه های مختلف زیر فشار تحریم های یک یا چند جانبه قرار گرفته ایم.
به گفته وی، هرچند این تحریم ها، ناجوانمردانه هستند و فشار زیادی بر اقتصاد 
و سپس اقشار مختلف مردم وارد می کنند اما در هر صورت فعالان اقتصادی و 
کسانی که کار خود را در این سال ها آغاز کرده اند، همواره با این فشارها مواجه 

بوده و در چنین بستری کار خود را آغاز کرده اند.
عضو هیئت رییسه اتاق بازرگانی ایران و کانادا با بیان اینکه بخش خصوصی 
ایران می داند چطور باید تحریم ها را دور زده و با وجود محدودیت ها، تجارت خود 
را ادامه دهد، بیان کرد: ما در طول تمام سال های گذشته به خوبی این موضوع 
را اثبات کرده ایم که هرچند با محدودیت و تحریم اما می توان تجارت را زنده نگه 
داشت اما این مسئله پیش شرط بسیار مهمی دارد و آن فراهم بودن مقدمات 

داخلی است.
احمدزاده با اشاره به برخی تحریم های داخلی، ادامه داد: متاسفانه برخی 
قوانین و مقررات دست و پاگیر داخلی، راه را بر تولید می بندند و سرمایه گذاران 
را مجبور می کنند که یا فضای کاری خود را ترک کنند یا دیگر مانند گذشته فعال 
نباشند، از این رو می توان اینطور برداشت کرد که در شرایطی که ما می توانیم 
تحریم ها را دور بزنیم، با مدیریت و سیاست های غلط موانعی در این مسیر به 

وجود می آید و این در بلندمدت برای اقتصاد ایران مطلوب نیست.

آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره ۱422/۱626/۱۰۹۳4 اصلی بخش یک قم موضوع پرونده 
کلاسه ۱۳۹۷۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۹8۵ و ۱۳۹۷۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۹۹۱ و ۱۳۹۷۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۹۹4

بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۷۰۱۰4۶ و ۹۷۰۱۰۵۲ و ۱۲4۱۳۵ و ۱۲4۱۳۶ و ۱۲4۱۳۷ مورخ ۱۳۹4/۱۲/۱ 
تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۹ قم، ششدانگ پلاک ثبتی شماره ۱۰۹۳4/۱۶۲۶/۱4۲۲ اصلی )هزار و 
چهارصد و بیست و دو فرعی از یک هزار وششصد و بیست و شش فرعی از ده هزار و نهصد و سی و چهار اصلی( بخش یک 
قم ثبت شده در صفحه ۵4 دفتر ۵۵۰ ذیل شماره ۱۰۱۵۰۲ بنشانی قم – ۵۵ متری فردوسی – خیابان امام سجاد – کوچه 

۳- پلاک ۸۷- متعلق به آقای منصور زند از طریق مزایده بفروش میرسد.
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذکور به مساحت ۱۱۳/4 مترمربع با حدود و مشخصات و مشخصات ذیل:

شمالا: درب و دیوار بطول ۷ خیابان به عرض ده متر
شرقا: دیواریست بطول ۱۶/۲۰ به شماره باقیمانده چهارصد و هشتاد و شش فرعی 

جنوبا: دیوار بدیوار بطول ۷ به شماره B )4۸۶ 4۸4 فرعی
غربا: درب و دیوار بطول ۱۶/۲۰ به شارع احداثی عرض شش متر

حقوق ارتفاقی: ندارد
بیمه: دارد. )بیمه ما( 

مشخصات ساختمان براساس گزارش ارزیابی:
ملک فوق الذکر با عرصه ۱۱۳/4۰ مترمربع و بنای مسکونی احداثی با اسکلت آهنی در سه طبقه زیرزمین، همکف و اول 
بصورت جنوبی ساز و دوبر به کوچه های ۱۰متری و ۶ متری با قدمت بیست سال ساخت می باشد. طبقه همکف بصورت 
دوبلکس که در قسمت پایین هال و آشپزخانه اپن با کابینت mdf و در قسمت بالا دو اتاق خواب و سرویس دستشویی و 
حمام با مجموع زیربنای ۱۱۰ مترمربع بطوریکه دیوار هال تا ارتفاع ۹۰ سانتیمتر بصورت سرامیک و الباقی بدنه دیوار 
و سقف با پوشش گچ می باشد سیستم سرمایشی از کولرگازی و سیستم گرمایشی بخاری گازی و شومینه می باشد. 
همچنین زیرزمین بصورت یک طبقه کامل و مجزی با یک اتاق و هال و آشپزخانه در زیر پارکینگ؛ بصورت اپن می باشد. 
دیوار و سقف با پوشش گچ و سیستم سرمایشی از کولر آبی و سیستم گرمایشی از بخاری گازی با متراژ ۹۰ مترمربع می 
باشد. ضمنا؛ ملک فوق الاشاره دارای پارکینگ به مساحت ۲۰ مترمربع با بدنه گچکاری و کف از سنگ و سرویس پله به 

مساحت ۱۰ مترمربع و نمای ساختمان از آجر فشاری می باشد.
نظریه کارشناس:

کارشناس رسمی دادگستری با توجه به نکات فوق، موقعیت محل، کمیت و کیفیت و سایر عوامل موثر در دسترس، 
ارزش ملک مورد بازدید با کاربری مسکونی، بدون در نظر گرفتن دیون و تعهدات مالی احتمالی ششدانگ پلاک ثبتی فوق 

الذکر را به شرح ذیل ارزیابی نموده است: 

۱-عرصه به مساحت ۱۱۳/4۰ مترمربع از قرار هر متر مربع ۷۵/۰۰۰/۰۰۰.....جمعا به مبلغ ۸/۵۰۵/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال

۲-اعیانی زیرزمین ۹۰مترمربع از قرار هر مترمربع ۱۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال.......... جمعا به مبلغ ۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
مبلغ  به  جمعا  ریال.........   ۱۵/۰۰۰/۰۰۰ مترمربع  هر  قرار  از  ۱۱۰مترمربع  دوبلکس  و  همکف  ۳-اعیانی 

۱/۶۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
4-اعیانی پارکینگ و سرپله ۳۰مترمربع از قرار هر مترمربع ۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال... جمعا به مبلغ ۱۸۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۵-حیاط سازی و انشعابات.......................................... جمعا به مبلغ ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
جمع ارزش عرصه و اعیانی ششدانگ به مبلغ: ۱۱/۵۳۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یازده میلیارد و پانصد و سی و پنج میلیون 

ریال( ارزیابی گردیده است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه مورخ ۱۳۹۹/۰۷/۲۲ در اداره اجرای 
اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – 

اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
پنج  و  و سی  وپانصد  میلیارد  )یازده  ریال  پایه ۱۱/۵۳۵/۰۰۰/۰۰۰  مبلغ  از  ثبتی مذکور  مزایده ششدانگ پلاک 
میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد 
از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از 

درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود 
و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب 
دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد که انجام امور آن برعهده برنده مزایده می باشد. )م الف 

)۱۳۰۷۲
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم

اگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید هاچ بک به شماره انتظامی ۹۸۲ ن ۳۵ ایران ۱۶ مربوط به 
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰4۰۱۳4۵۳۰۰۰۰۸۶: بموجب پرونده اجرائی کلاسه مذکور به شماره بایگانی ۹۹۰۱۳۷۳ 
له: خانم مریم معروف پور آقا بیگلو و علیه: آقای مجتبی صراحلی یک دستگاه خودروی پراید هاچ بک به شماره 
انتظامی ۹۸۲ ن ۳۵ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده واقع در پارکینگ ایران بازداشت گردیده است و 

از طریق مزایده به فروش می رسد: 
مشخصات فنی خودرو:

نوع خودرو سواری پراید هاچ بک ۱۱۱-رنگ سفید، مدل ۱۳۹۰ شماره موتور: ۳۹۹۶۱۵۷ شماره شاسی: 
۵4۳۰۰۹۰۰4۹۰۰۸S ارزیابی خودرو مورد مزایده طبق گزارش کارشناس دادگستری:

خودرو دارای خصوصیات بدنه: اتومبیل از قسمت درب صندوق و سپر عقب کمی خوردگی دارد و گلگیرهای 
جلو و درب جلو رنگ آمیزی مجدد و درب موتور تعویضی است و بیمه شخص ثالث در مورخ ۱۳۹۹/۰4/۱۶به 

پایان رسیده و تمدید نشده است.
با توجه به شرایط وسیله و بازدید صورت گرفته به مبلغ 4۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )به حروف چهارصد میلیون ریال( 

ارزیابی گردیده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه مورخه ۱۳۹۹/۰۷/۲۳ در پارکینگ ایران 

واقع در قم کیلومتر ۵ جاده جعفریه انجام می شود.

مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 4۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )به حروف چهارصد میلیون ریال معادل چهل 
میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت 

ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با 
شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در 
جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد 

و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات 
و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد. به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل 
در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم 
سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عند اللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد که انجام 

امور آن برعهده برنده مزایده می باشد. )م الف ۱۳۰۷۳(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روزخوش
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 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: پرسپولیس به تیمی هجومی معروف 
است و از بازیکنانم خواستم تا هیچ وقت انگیزه گلزنی آنها کم نشود.

یحیی گل محمدی در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر السد قطر در 
مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: باید برابر یکی از 
بهترین و قویترین تیم های این دوره از مسابقات بازی کنیم. این تیم مربی خوبی 

دارد و با توجه به حضور ژاوی، آنها یکی از مدعیان کسب جام هستند.
وی افزود: ما در چند بازی اخیر خود نشان دادیم که به معنای واقعی یک تیم 
هستیم و ستاره ما تیم پرسپولیس است. السد شاید ستاره ها و بازیکنان خوب 
زیادی داشته باشد که این موضوع کار ما را سخت می کند باید تمرکز زیادی 
داشته باشیم تا این بازیکنان را مهار کنیم و از فرصت هایی که به دست می آوریم 
به خوبی استفاده کنیم. امیدوارم بتوانیم مانند بازی قبل دوباره نشان دهیم که 

تیم خوب و بزرگی هستیم و عملکرد خوبی داشته باشیم.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: به بازیکنانم خوشبین هستم و اگر 
آنها باور داشته باشند که ما می توانیم بازی را ببریم این اتفاق رخ خواهد داد و 

امیدوارم بازی خوبی را شاهد باشیم و در نهایت نتیجه هم به سود ما باشد.
گل محمدی اضافه کرد: در بازی با السد موارد زیادی وجود دارد که باید مراقب 
آن باشیم. حریف ستاره های فوق العاده خوبی دارد و در خطوط مختلف از حضور 
بازیکنان خوبی بهره می برند. السد از حضور مربی باهوشی بهره می برد و این کار 
را برای همه تیم ها سخت می کند اما ما پرسپولیس هستیم و برای خودمان هدف 
های بزرگی داریم که برای رسیدن به آن ها حاضریم فداکاری کنیم و از جان مایه 
بگذاریم تا با تمام وجود در زمین حاضر شویم و باعث افتخار هواداران شویم. 

هواداران ما منتظر بازی فردا هستند تا شاهد موفقیت تیم خود باشند.
وی اضافه کرد: من در نشست خبری قبلی هم گفتم که چند بازیکن ما با 
مصدومیت و حتی یکی از آنها با شکستگی پا به میدان رفتند اما برخی موضوع 
را باور نکردند. واقعیت این است که بازیکنان ما از جانشان مایه می گذارند و با زور 
دارو و تلاش پزشکان بازی می کنند. این موضوع جای خوشحالی دارد و نشان 
می دهد که ما به معنای واقعی یک تیم هستیم که برای یکدیگر و هواداران مان 

حاضریم همه چیزمان را فدا کنیم.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس به پاسخ به این پرسش که تیمش مقابل 
الشارجه هجومی بازی کرد و آیا می تواند این بازی را برابر السد هم تکرار کند 
اضافه کرد: هر بازی شرایط خاص خودش را دارد. در بازی قبل شروع خوبی 
داشتیم و به موقع گل زدیم. در ادامه هم توانستیم فشار حملات مان را تا آخر 
حفظ کنیم و به گل های بیشتری برسیم. برای هر تیمی زود به گل رسیدن خوب 
است و بازی برای آن تیم راحت تر می شود. امیدوارم در بازی با السد هم این اتفاق 

رخ دهد.
وی تاکید کرد: پرسپولیس به یک تیم هجومی معروف است و به این معروف 
است که در مسابقات گل های زیادی به ثمر برساند. از بازیکنانم خواستم که 
هیچ وقت عطش گلزنی شان کم نشود. می توانیم همین عملکرد خوبی که برابر 
الشارجه داشتیم با وجود سختی کار، برابر السد هم تکرار کنیم. با وجود اینکه 
حریف با توجه به صعود زودهنگام اش زمان بیشتری برای استراحت داشت و 
بازیکنانش برای این بازی آماده هستند اما همه نفرات اصلی ما در 4 مسابقه 
اخیر به میدان رفتند. با این وجود ما امیدواریم که همین روند خوب مان برابر 

الشارجه را مقابل السد هم حفظ کنیم و نتیجه لازم را بگیریم.
حسینی: برای بازی سخت برابر السد آماده هستیم

 کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بازی دشواری مقابل السد در پیش رو 
داریم اما مطمئن باشید، حریف روز آسانی مقابل ما نخواهد داشت.

سید جلال حسینی باشاره به این مسابقه اظهار داشت: تا الان مسابقات 
سختی را پشت سر گذاشتیم اما الان باید در مرحله حذفی به میدان برویم. در 
حال حاضر ۲ تیم پرقدرت آسیا باید به مصاف هم به میدان بروند. ما با السدی 
بازی داریم که به معنای واقعی تیم کاملی است. السد کادرفنی قوی و بازیکنان 

خوبی دارد و این موضوع را به همه نشان داده است.
وی افزود: به طور حتم بازی فردا برای هر ۲ تیم سخت است و امیدوارم فوتبال 
زیبا و جذابی را شاهد باشیم. امیدوارم هر تیمی که شایسته باشد، در نتیجه گیری 

موفق عمل کند.
کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس در مورد تقابل با بازیکنان خط حمله السد اضافه 
کرد: همه تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا قدرتمند هستند. همه برای 
موفقیت برنامه ریزی کرده اند و از حضور بازیکنان فوق العاده ای بهره می برند. ما 
با تیمی بازی داریم که برنامه ریزی خوبی داشته و بازیکنان بزرگی هم در این 
تیم بازی می کنند. به طور حتم کادر فنی ما تیم حریف را آنالیز کرده و برای این 

مسابقه برنامه ریزی کرده است.
وی تصریح کرد: بازی سختی برای هر ۲ تیم است. اینطور نیست که اسم ها 
بخواهند بازی کنند بلکه ۲ تیم با هم بازی دارند. فردا روز سختی برای هر ۲ تیم 
خواهد بود. ما برای یک بازی خیلی سخت آماده هستیم. در قالب تیمی اگر 

بازی کنیم نتیجه خوبی خواهیم گرفت.

 یحی گل محمدی:

 ولادیمیر آلکنو:  مقابل السد هم هجومی خواهیم بود

هنوز درباره امضای قرارداد با والیبال ایران 
حرفی نزده ایم

 گزینه سرمربیگری تیم ملی والیبال ایران گفت: هنوز درباره امضای قرارداد 
همکاری با ایران حرفی نزده ایم.

تیم ملی والیبال ایران پس از فسخ قرارداد با ایگور کولاکوویچ، بدون سرمربی 
مانده است. این تیم باید سال آینده در بازی های المپیک توکیو به میدان برود و 
به این دلیل مسوولین فدراسیون در ماه های اخیر به دنبال پیدا کردن جانشینی 

برای کولاکوویچ بوده اند.
ولادیمیر آلکنو سرمربی پیشین تیم ملی روسیه که با این تیم به مدال طلای 
بازی های المپیک ۲۰۱۲ لندن نیز دست یافت، جدی ترین گزینه برای نشستن 
روی نیمکت تیم ملی ایران است. وی در گفت و گو با رسانه روسی »بیزنس گاتزتا« 
درباره پیشنهاد فدراسیون ایران گفت: هنوز زود است که درباره چیزی حرف بزنیم. 

آنها تمایلی داشتند و من هم فکری دارم.
وی افزود: حضور در چهارمین المپیک پیاپی جذاب است اما هنوز همه چیز در 

مرحله مذاکره است و هیچ حرفی درباره امضای قرارداد نزده ایم.
این مربی پرافتخار والیبال روسیه که چند سالی است دچار بیماری شده است 
درباره شرایط سلامتی خود نیز گفت: بهتر شده ام. چند ماه قبل یک عمل جراحی 
سنگین پشت سر گذاشتم و در حال حاضر بهترم. هر وقت می خواهم سوار هواپیما 
بشوم باید مدارک پزشکی ام را همراه داشته باشم زیرا قطعه های فلزی که در بدنم 
وجود دارد، هنگام عبور از گیت فرودگاه صدا می دهد. احساس خوبی دارم و 
امیدوارم که در پروازهای طولانی دچار مشکل نشوم. این تنها مسئله ای است که 
نگرانم می کند. آلکنو به دلیل همین مشکلات جسمی، از سرمربیگری کنار رفته 
بود اما در میانه فصل گذشته به سمت خود در تیم زنیت کازان روسیه بازگشت. وی 
در پاسخ به این سوال که چه چیزی انگیزه بازگشت به دنیای مربیگری بود؟ گفت: 
رسیدن به پیروزی. والیبال زندگی کاری من است، مثل یک دارو. مسئله اینجاست 
که بلد نیستم ببازم. به تازگی در مرحله مقدماتی جام حذفی روسیه مقابل اورال 
شکست خوردیم. اینگونه به نظر می رسید که این مسابقه اهمیتی ندارد ولی بعد 
از این باخت من خیس عرق بودم و نتوانستم بخوابم. مسوولیت همه باخت ها را به 

عهده می گیرم و این مسئله برای سلامتی ام هم تهدید است.
وی درباره اینکه گفته می شود مربی سختگیری است، خاطرنشان کرد: ارتباط 
برقرار کردن با من به عنوان یک بازیکن زحمت کش ساده است؛ بازیکنی که از کار 

کردن نترسد. من نمی توانم انسان های تنبل را تحمل کنم.

مدیر عامل باشگاه شیمیدر؛

برای تقویت تیم با ۲ بازیکن خارجی
 به توافق رسیدیم 

مدیر عامل باشگاه شیمیدر قم  گفت: برای تقویت تیم با ۲ بازیکن خارجی به 
توافق رسیدیم و اگر مشکل روادید آن ها حل شود، هفته آینده وارد ایران می شوند.

هنریک درغوکاسیان  در خصوص توافق باشگاه شیمیدر با ۲ بازیکن خارجی 
برتر  لیگ  در  نمی خواستیم  داشتیم  که  مشکلاتی  دلیل  به  ما  داشت:  اظهار 
بسکتبال شرکت کنیم، اما بعد از مشورت با کارشناسان و صاحب نظران در این 
حوزه تصمیم بر این گرفتیم که در لیگ حضور داشته باشیم. بعد از اعلام آمادگی 
به فدراسیون، برای شرکت در رقابت های لیگ برتر، برای مذاکره با بازیکنان مدنظر 
خود اقدامات لازم را انجام دادیم و با مصطفی هاشمی برای هدایت تیم شیمیدر 
به توافق رسیدیم. با نظر سرمربی تیم، با ۲ بازیکن وارد مذاکره شدیم که خدا را 
شکر با آن ها به توافق رسیدیم. وی افزود: "کلوین آمایو" گارد راس ۱۹۳ سانتی 
متری و کانادایی که فصل قبل هم در لیگ برتر ایران بازی می کرد به همراه "ایلوی 
وارگاس"، بازیکن ۲۱۲ سانتی متری و اهل دومنیکن، دو بازیکن خارجی هستند 
که ما با آن ها به توافق رسیدیم و اگر مشکل روادید این دو بازیکن حل شود هفته 
آینده وارد ایران خواهند شد. مدیرعامل باشگاه شیمیدرقم در خصوص وضعیت 
این تیم گفت: تمرینات تیم بسکتبال شیمیدر حدود ۱۰ روز پیش آغاز شده و زیر 
نظر سرمربی تیم در حال پیگیری می باشد. تمرینات به خوبی پیش می رود و تمام 

نقاط قوت و ضعف تیم توسط مصطفی هاشمی سرمربی تیم بررسی می شود.
درغوکاسیان خاطرنشان کرد: ۲ بازیکن خارجی به محض ورود به ایران تست 
کرونا می دهند و بعد از پشت سر گذاشتن تست های پزشکی باشگاه شیمیدر، به 

جمع سایر بازیکنان اضافه خواهند شد.

سرمربی تیم فوتبال السد قطر :

تقابل با پرسپولیس مانند فینال است 
سرمربی تیم فوتبال السد قطر با بیان اینکه تقابل با پرسپولیس مانند فینال 
است، گفت: بازی مقابل تیم های ایرانی به ویژه پرسپولیس، پرشورترین مسابقاتی 

بود که در زندگی خود دیده ام.
ژاوی هرناندز در نشست خبری پیش از دیدار با پرسپولیس در مرحله یک هشتم 
نهایی لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت:  برای رسیدن به پیروزی و صعود به مرحله 
یک چهارم نهایی بسیار هیجان زده هستیم. با بهترین تیم ایران بازی داریم و 

می دانیم که تقابل با این تیم همیشه سخت خواهد بود. 
وی افزود: برای پیروزی باید کنترل شده و با انگیزه بالا به میدان برویم و امیدوارم 
با ارائه بهترین عملکرد خود، به این هدف بزرگ برسیم. سرمربی تیم فوتبال السد 
با اشاره به شکست تیمش برابر سپاهان در آخرین بازی از مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان تصریح کرد: مقابل سپاهان هدف این بود که به برخی از بازیکنان 

استراحت بدهیم تا آنها را با آمادگی بالا برای این بازی در اختیار داشته باشیم. 
پرسپولیس برای ما حریفی قدرتمند و دشوار خواهد بود و در این بازی باید 
سعی کنیم، مالکیت توپ و کنترل بازی را در دست داشته باشیم. باید در اوج 
آمادگی خود قرار حضور داشته باشیم و این مهم ترین نکته است. سرمربی السد 
اظهار داشت: می توانم بگویم بازی با پرسپولیس همیشه خاص بوده و پرشورترین 
مسابقاتی که دیدم بازی مقابل تیم های ایرانی به خصوص پرسپولیس بود. به 
بازیکنانم گفتم اگر بخواهیم موفق ظاهر شویم باید ما نیز مانند حریف پرشور به 
زمین برویم چرا که یک فینال را پیش رو داریم. »مصعب خزر« بازیکن السد نیز در 
این نشست، گفت: دیداری با یکی از تیم های قدرتمند آسیا را پیش رو داریم. از 
حضور در این مرحله خوشحالیم و برای رسیدن به یک چهارم نهایی باید اشتباهات 
را به حداقل رسانده و با تمرکز زیادی به میدان برویم. وی افزود: باید در این بازی 
بهترین عملکرد را داشته باشیم و برای رسیدن به هدفمان نیاز به بازی تهاجمی 
داریم. در چنین مسابقاتی باید بازیکنان آماده زیادی داشته باشیم تا اگر مشکل 

برای نفرات اصلی ایجاد شد، نفرات ذخیره ایفای نقش کنند.

 حمید درخشان: 

پرسپولیس مقابل السد قطر
 جای اشتباه ندارد

کارشناس فوتبال گفت: سرخپوشان فردا بازی سختی برابر السد قطر دارند و 
این بازی جای اشتباه نیست.

حمید درخشان  درباره بازی فردای تیم فوتبال پرسپولیس ایران مقابل السد اظهار 
کرد: السد تیم بسیار خوب و خطرناکی است و فردا سرخپوشان باید بسیار با هوش 
بازی کنند، تفاوت تیم فوتبال السد با شارجه در هوش بازیکنان است. فردا جای 
اشتباه نخواهیم داشت، چرا که این بازی فقط یک برنده دارد. او درباره عملکرد 
بازیکنان جدید پرسپولیس بیان کرد: حامد لک در بازی های اخیر عملکرد بهتری از 
دیگر بازیکنان داشته است، در حالی که دیگر بازیکنان نیز خوب بوده اند. امیدوارم 
بازیکنان هر روز بهتر و بهتر شوند تا بتوانند کمک بیشتری به تیم پرسپولیس کنند. 
درخشان در پاسخ به این سوال که در بازی فردای تیم فوتبال پرسپولیس ایران 
مقابل السد کدام تیم به دور بعد رقابت های آسیایی صعود می کند اظهار داشت: 
پرسپولیس مانند بازی مقابل شارجه، فردا هم ان شاالله بازی خوبی انجام خواهد 

داد. السد هم بسیار هوشمندانه بازی می کند و با انگیزه برد به میدان می آید.

 

مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم در دیدار با رئیس 
هیات بسکتبال استان قم از حمایت کامل این باشگاه از توسعه و 
پیشرفت بسکتبال در زمینه اجرای طرح استعدادیابی، سرمایه گذاری 

در رده های پایه و حضور تیم قم در لیگ  دسته اول کشور خبر داد.
 شیمیدر که به مدیریت یکی از خیّرین ورزش ایران و چهره های موفق 
اقتصاد کشور یعنی هنریک درغوکاسیان در سطح اول ورزش کشور 
تیم داری می کند، فعالیت خود در عرصه ورزش را در بسکتبال متمرکز 
کرده و یکی از باشگاه های تاثیرگذار در رشد و پیشرفت بسکتبال ایران 
محسوب می شود. شیمیدر که از یک دهه قبل به شکل تخصصی در رشته بسکتبال فعالیت می کند و افتخارات متعددی در 
بسکتبال ایران دارد، از سال ۱۳۹۸ به عنوان نماینده استان قم در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی بسکتبال ایران یعنی 

لیگ برتر به میدان می رود و به توسعه و پیشرفت بسکتبال قم کمک می کند.
از نکات بسیار مهم و امیدوار کننده ای که نوید اتفاقات مثبت و آینده بسیار خوب در بسکتبال قم را می دهد، همکاری، تعامل 
و هماهنگی هیات بسکتبال استان قم و باشگاه شیمیدر با یکدیگر است، به ویژه اینکه هیات بسکتبال قم از خرداد ماه امسال 
دوره چهار ساله جدید فعالیت خود به ریاست مرتضی سخایی را آغاز کرده و این تعامل می تواند برای تحول در بسکتبال قم 

بسیار مفید باشد.
مرتضی سخایی رئیس هیات بسکتبال استان قم در همین زمینه به باشگاه شیمیدر رفت و با هنریک درغوکاسیان مدیرعامل 
این باشگاه دیدار کرد، جلسه ای که از آن خبرهای بسیار خوب و امیدوار کننده ای خارج شد و حالا بسکتبال قم و مخاطبان 

پرتعداد این رشته بیش از پیش به آینده امیدوار هستند.
در این نشست هنریک درغوکاسیان مدیر عامل باشگاه شیمیدر گفت: این باشگاه حمایت حداکثری خود را از هیات 
بسکتبال قم در موضوع استعدادیابی، فعالیت با برنامه و هدفمند در رده های سنی پایه و همچنین حضور تیم هیات قم در 

مسابقات فصل جدید لیگ دسته اول باشگاه های کشور را اعلام می کند.
مرتضی سخایی رئیس هیات بسکتبال استان قم نیز با ابراز خوشحالی از نگاه مثبت و آینده نگر مدیرعامل باشگاه شیمیدر به 
بسکتبال قم، بیان کرد: بهره گیری از سال ها تجربه، استفاده از راهکارها و پیشنهادهای کاربردی هنریک درغوکاسیان قطعا 

در پیشبرد اهداف و تسریع در پیشرفت بسکتبال قم بسیار کارگشا و اثرگذار خواهد بود.

رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم از برگزاری 
نخستین دوره تئوری مربیگری درجه سه بدن سازی به عنوان 

پیش نیاز تمام رشته های ورزشی در قم خبر داد.
دوره  نخستین  برگزاری  ثبت نام  کرد:  اظهار  آمده  سعید   
مربیگری  پیش نیاز  عنوان  به  سه  درجه  مربیگری  تئوری 
تمام رشته های ورزشی در سال ۱۳۹۹ در هیات بدن سازی 
شکل  به  دوره  این  آموزش های  و  شده  آغاز  پرورش اندام  و 

غیرحضوری انجام می شود.
وی ادامه داد: طبق برنامه اعلام شده از سوی واحد آموزش اداره کل ورزش و جوانان و به واسطه وضعیت قرمز 
استان قم در موضوع ویروس کرونا، این دوره به شکل "غیرحضوری انجام می شود و آزمون آن نیز به صورت  آنلاین 
برگزار خواهد شد، بنابراین داوطلبان برای ثبت نام و کسب اطلاعات همه روزه از ساعت ۱۰ تا ۱۲ امید آمده در 

هیأت بدنسازی و پرورش اندام تماس بگیرند.
رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم افزود: پیگیری این دوره برای بانوان توسط خانم محمودآبادی 
انجام می شود، ضمن اینکه متقاضیان برای ثبت نام باید ورودی دوره را به حساب هیأت در بانک ملی واریز کنند و 

اصل فیش واریزی را به همراه تصویر شناسنامه و کارت ملی به دفتر هیات ارائه دهند.
وی ابراز کرد: متقاضیان می توانند بدون مراجعه به بانک فیش خود را واریز کنند، به همین منظور می توانند با 
مراجعه به هر یک از باجه های عابر بانک ملی از طریق انتقال وجه، با انتخاب انتقال به حساب و وارد کردن شماره 

حساب هیات، اقدام به واریز وجه کنند و رسید پرداختی را تحویل هیات دهند.
آمده خاطرنشان کرد: تحویل مدارک آقایان در واحد آموزش روزهای یکشنبه و سه شنبه هر هفته برای بانوان و 
شنبه و دوشنبه برای آقایان انجام می شود، ضمنا با توجه به سئوال مکرر مخاطبان هیات، به اطلاع می رسانم مجوز 

برگزاری دوره تخصصی مربیگری درجه سه بدن سازی آقایان و بانوان استان قم از فدراسیون دریافت شده است.
وی در پایان با بیان اینکه ثبت نام دوره از روز هفتم مهر ماه آغاز خواهد شد، اظهار کرد: این دوره به سبکی جدید و 
به صورت آنلاین برگزار می شود و فقط آزمون عملی آن به شکل حضوری برنامه ریزی شده است که شرایط و نحوه 

برگزاری آن را متعاقبا از طریق کانال اطلاع رسانی هیأت اعلام خواهیم کرد.

مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم خبرداد:

 پشتیبانی باشگاه شیمیدر از توسعه و پیشرفت بسکتبال قم
رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم خبرداد:

برگزاری دوره مجازی مربیگری بدن سازی در قم

 قائم مقام پیشین سازمان تربیت بدنی گفت که قوه قضائیه 
بعد از گزارش کمیته اخلاق به موضوع ویلموتس ورود کرد و 

در این پرونده همه چیز به صورت قانونی پیش رفته است.
امیررضا واعظ آشتیانی، درباره اتفاقات رخ داده در پرونده 

قرارداد مارک ویلموتس اظهار داشت: وقتی بحث پرونده 
سرمربی پیشین تیم ملی  از طریق قوه قضائیه مطرح شد، 
عده ای نفوذی در ورزش کشورمان و کسانی که از جاسوسی 
در ورزش نان می خورند به فیفا اعلام کردند که قوه قضائیه 
در کار فوتبال دخالت کرده و بسیار ذوق زده شدند که فیفا 
موضع گیری کرده است. آنها خبر نداشتند که کمیته اخلاق 
قبل از اینکه این پرونده رو شود این موضوع را بررسی کرده 
و براساس اطلاعاتی که به دست آمده گزارشی را به مقامات 
قضایی داده و مقامات قضایی کشور هم بدون محاسبه به 
این موضوع ورود نکردند. درباره بلاتر هم کمیته اخلاق فیفا 
به مقامات قضایی سوئیس مراتب را اعلام کرد و آنها طی 
فرایند قانونی، بلاتر و دیگر افرادی که در اتفاقاتی که در فیفا 
نقش داشتند را بازداشت کردند و مورد بازجویی قرار دادند. 

وی ادامه داد: این حرف درست است که رئیس فدراسیون 
حق ندارد مسئول کمیته اخلاق را منصوب کند، اما فارغ از 
اینکه چه کسی، رئیس کمیته اخلاق را منصوب کرده، این 
کمیته براساس اقتضای کاری و وجدان کاری  گزارش خود 
را ارائه کرده است. سوال افکار عمومی و حتی کارشناسان 
از فیفا این است که اگر فدراسیون فوتبال یک کشور تخلفی 

کرد و کمیته اخلاق کوتاهی و سکوت کرد آیا در آیین نامه 
فیفا چنین چیزی پیش بینی شده که مقامات آن کشور 
چه تصمیمی بگیرند؟ فیفا پاسخی در این ارتباط دارد که 
با فدراسیون ها چه برخوردی خواهد داشت؟ امیدوارم فیفا 
این پیش بینی را کرده باشد و برای تنویر افکار عمومی برای 
کشوری مثل ایران و مشابه آن روشن کند که برخوردش با 
کمیته های اخلاقی که موضوعات را انعکاس نمی دهند، 
است  چگونه  کرد:  خاطرنشان  آشتیانی  واعظ   چیست. 
رئیس  توسط  فوتبال  فدراسیون  اخلاق  کمیته  رئیس  که 
فدراسیون انتخاب شده و فیفا که فدراسیون های کشورهای 
مختلف را رصد کرده و روی آنها نظارت دارد به این موضوع 
داخلی  وطن فروشان  وقتی  است؟  نداده  نشان  واکنشی 
چگونه  می کنند  منعکس  را  کشور  فوتبال  خبرهای  ما 
فیفا اطلاع نداشته که رئیس کمیته اخلاق توسط رئیس 
فدراسیون فوتبال کشورمان انتخاب شده است؟ فیفا باید 
باید  و  افکار عمومی دنیا بدهد  به  را  پاسخ عدم نظارتش 

پاسخگوی نظارتِ انجام نداده خودش باشد.
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال افزود: امروز مقامات 
ایران با استناد به مقررات و قوانین کشور عمل کرده  اند. قبل 

از اینکه قوه قضائیه ورود کند کمیته اخلاق نسبت به قرارداد 
ویلموتس و اینکه آخرین مبلغ قرارداد او ۶۰۰ هزار دلار بوده 
و چرا با تیم ملی ایران قرارداد ۲ میلیون دلاری بسته،  به 
مقامات ذیربط کشور گزارش داده است. چارچوبی که فیفا 
تعریف کرده رعایت شده و کمیته اخلاق ابتدا ورود کرده و 
این مراحل طی شده است. عده ای ذوق زده شدند و گفتند 
که موضوع دخالت دولت در فوتبال را مطرح کردند که چنین 
چیزی صحت ندارد و آنها زود ذوق کردند. مراحل قانونی  این 

پرونده طی می شود و امیدواریم منتج به نتیجه شود.
ایران در ماجرای  اینکه پرونده شکایت  وی عنوان کرد: 
حکم فیفا در دادگاه CAS به نتیجه برسد یا نه موضوعی 
جدا است و نحوه بستن قرارداد و مبلغ آن یک موضوع دیگر 
است. هنوز دادگاه CAS  نتیجه پرونده را مشخص نکرده 
که خسارت ویلموتس ۶ میلیون دلار است یا نه اما نوع و 
نحوه قرارداد و میزان آن جای ابهام زیاد دارد و کمیته اخلاق 
نسبت به این موضوع گزارش داده است. اینکه در پرونده در 
دادگاه CAS پیروز باشیم یا نه موضوع اول ما است و  نحوه 
قرارداد و میزان آن مسئله دیگری است که باید رسیدگی 

شود. 

واعظ  آشتیانی:

 قوه قضائیه به پرونده ویلموتس ورود کرد

هزینه های احسان حدادی برای المپیک باید با شرایط او همخوانی داشته باشد چرا 
که این پرتابگر با کسب مدال و رکوردهای رقبایش فاصله زیادی دارد.

 داستان خار پاشنه احسان حدادی سرانجام به آلمان رسید تا این پرتابگر دیسک به 
آنچه که خواسته اش یعنی جراحی در این کشور اروپایی بود، برسد.

در حالی که کمیته ملی المپیک مخالف این اعزام بود و عنوان شده بود که عمل 
جراحی خار پاشنه در ایران هم انجام می شود، اما مقاومت ها بی فایده بود و فدارسیون 
پزشکی ورزشی و فدراسیون دوومیدانی هزینه های اعزام و جراحی و اقامت او در آلمان 

را برعهده گرفتند.
 حدادی برای کسب مدال می تواند  تضمین دهد

احسان حدادی در صحبت های خود گفته بود، در صورتی که پزشکان در ایران 

تضمین دهند که بعد از عمل می  تواند ورزش کند، این کار را اینجا انجام می دهد، 
اما آیا خود او تضمینی برای کسب مدال در مسابقات المپیک یا حداقل رسیدن به 

فینال را می دهد؟
آیا او تضمین می دهد که این هزینه هایی که برایش می رسد را به موفقیت تبدیل 

کند؟ قطعا خود او هم با رقیبانی که در حال حاضر دارد، نمی تواند تضمین بدهد. 
 لزوم توجه به هزینه ها برای حدادی در شرایط فعلی

حدادی در مسابقات جهانی سال گذشته نشان داد که فاصله زیادی با رقبای 
جهانی پیدا کرده و بعید هم به نظر می رسد در فاصله کمتر از یک سال تا المپیک کار 

خاصی را بتواند انجام دهد.
با این شرایط فدراسیون، کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش باید در بودجه بندی 

خود برای اردوها، درمان و مسابقات حدادی دقت لازم را داشته باشند تا خدایی 
ناکرده همانند المپیک روی و دو مسابقه قبلی جهانی هزینه ها بی نتیجه نماند. 

 تغییر شرایط بدنی و دوری از رکوردهای مدال آور 
در این بین شاید برخی عنوان کنند حدادی در المپیک لندن توانست مدال بگیرد و 
پس باز هم  باید برایش هزینه های آنچنانی کنند، اما باید به این نکته مهم توجه داشت 
که او در آن زمان روند موفقیت هایش به مدال المپیک ۲۰۱۲ تبدیل شد، نه حالا که 

شرایطش کاملا متفاوت است.
او در چند سال گذشته نتوانسته در المپیک و جهانی مانند ریو ۲۰۱۶ نتیجه قابل 
قبولی را کسب کند و شرایط بدنی اش با رکوردهای ۶۸ و ۶۹ متر که به کسب مدال 

منجر می شود، فاصله زیادی دارد.

هزینه ها به مدال ختم می شود؟

فاصله زیاد حدادی با رقبای المپیکی
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 رییس جمهوری گفت: یک عده ای به خاطر منافع غلط گروهی و باندی 
به مردم آدرس غلط ندهند. آدرس صحیح تمام جنایات و فشار بر مردم 
عزیز ایران واشنگتن دی سی کاخ سفید است و آن هایی که داخل این 

ساختمان هستند این همه جنایات علیه ملت ایران روا داشته اند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز شنبه در جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا اظهارداشت: در ۶ ماهه اول سال ۶۰ مردم با مشکلات بسیار 
زیادی روبه رو بودند از ماجرای هفتم تیر گرفته از شهدای حزب جمهوری 
اسلامی تا شهادت رییس جمهوری و نخست وزیر وقت در شهریور ماه 

تقریباً ماه های بسیار سختی بود.
که  تروریستی  توطئه  بر  علاوه   ۶۰ سال  در  گفت:  جمهوری  رییس 
منافقین و امثال آنها داشتند، از ابتدای جنگ یعنی ۳۱ شهریور ۵۹ تا آن 
زمان گرچه ما عملیات های متعددی انجام دادیم و موفقیت های نسبی هم 
به دست آوردیم، عملیات شکست حصر آبادان، مهم ترین عملیات ما از آغاز 
جنگ تحمیلی بود یعنی حدود یک سال از جنگ گذشته از پایان شهریور 
۵۹ تا پایان شهریور که وارد مهرماه می شدیم و پنجم مهرماه بسیار برای ما 
مهم بود. یک نشاط بزرگی برای ما ایجاد کرد و غم و اندوه را برطرف کرد و 

قدرت جمهوری اسلامی ایران را نشان داد.
روحانی افزود: امام )ره( تاکید فرموده بودند »حصر آبادان باید شکسته 
شود« این فرمان و دستور امام )ره( اجرایی و عملیاتی شد، بنابراین در 
پنجم مهرماه عملیات بسیار مهمی بود، از ارتش و سپاه تشکر می کنم. از 
همان زمان هم لشکر خراسان به »لشکر پیروز خراسان« معروف شد که به 
دلیل همین عملیات بود که نقش بسیار مهمی را در این عملیات عزیزان 

ما داشتند
وی با اشاره به گذشت هفت ماه از شیوع کرونا در کشور گفت: ما وارد ماه 
هشتم شدیم و از خدمات همه کادر درمان و مدافعان سلامت و عزیزانی که  
برای مقابله با کرونا فداکاری و ایثار کردند تشکر می کنم، همچنین از مردم 
ایران به خاطر همکاری و هماهنگی شان تشکر می کنم و تبریک می گویم؛  
مردم در عزاداری ها،  در فرستادن بچه ها به مدرسه هماهنگ بودند و در 
بازار حواسشان به پروتکل بهداشت و درمان بوده و همچنین استفاده از 

ماسک فاصله اجتماعی کاهش سفر و تردد کاملا رعایت می کردند.
را  بهداشتی  العمل های  دستور  عده ای  است  ممکن  گفت:  روحانی 
مراعات نکرده باشند، امت آمار را که بررسی کنیم،   می بینیم 4۸ تا ۵۳ 
درصد مراعات کردند، البته این آمار کم است  و ما دلمان می خواهد که 
مراعات بالای ۹۰ درصد باشد، اما در عین حال همیشه بیش از نیمی از 
جمعیت همراهی کردند و از مردم می خواهیم این همکاری ها را افزایش 

دهند تا از این مراحل عبور کنیم.
رییس جمهوری با بیان این که این بیماری یک بیماری خطرناک، همه 
گیر وغافلگیر کننده بود، گفت: زمانی که این بیماری در دی ماه سال 
گذشته در چین آغاز شد، در دنیا کمتر فکر می کردند که این بیماری همه 
گیر و عالم گیر شود،   می گفتند یک استان دچار مشکل شده که آن هم 
قرنطینه و اصلاح می شود کسی این فکرها را نمی کرد، همه اخباری که در 

دنیا مطرح می شد، درباره ووهان بود.
 اروپایی ها گرم انتقاد بودند که یک مرتبه دیدند سیل زیر پایشان را برد

رییس دولت تدبیر و امید افزود: همین حین که داشتند ووهان را توصیف 
می کردند ناگهان این بیماری از مرزها عبور کرد و سرازیر شد. زمانی که اروپا 
هنوز مبتلا نشده بود بیشتر این بیماری را توضیح داده و نواقص کشورهای 
مبتلا را بیان می کردند. زمانی که گرم انتقاد گرفتن بودند یک مرتبه دیدند 
سیل فرش زیرپایشان برد و این بیماری همه کشورهایشان را فرا گرفت و 

همه نقدها یکباره خاموش شد.
روحانی ادامه داد: بعد دیدند صف های طولانی در مغازه ها بسته شد چه 
داستان هایی که داشتند داستان سرایی برای دیگران می کردند و لازم شد 
دیگران برای آنان داستان سرایی کنند.  دیگر هیچ قاره ای مصون نبود و 
همه گرفتار شدند تصوری که جامعه علمی و پزشکی ما در سطح جهان 
نسبت به این بیماری داشت مداوم تغییر کرد، برخی تثبیت و برخی رد شد.

رییس جمهوری افزود: برخی فکر می کردند این بیماری مدتی هست و 
بعد می رود. اما معلوم شد این بیماری در مقایسه با اجداد خود خطرناک تر 
است بعد فکر می کردند این بیماری در زمستان است و وقتی هوا گرم شود 
تمام می شود احساسشان این بود که این بیماری مانند انفلوانزاست هوا 
گرم شد که نه تنها اثر نداشت بلکه در گرمترین نقطه کشور بیماری اوج 

گرفت.
وی گفت: بعد آمدند گفتند ما به داروهایی رسیدیم و فکر می کردند با این 
داروها این مساله حل می شود، تبلیغات کردند که از ما بخرید اما در عین 
حال هنوز تا امروز یک درمان قطعی برای این بیماری پیدا نشده است. 
تصور می شد هر جا این بیماری رفت و افراد مبتلا شدند دیگر سراغ مردم 
آن شهر نمی رود خیلی ها می گفتند ایمنی جمعی ایجاد می کند یا تصور 
می شد اگر کسی یکبار دچار این بیماری شد یک سال و دو سال دیگر دچار 

این بیماری نمی شوند ولی در عمل دیدیم این گونه نیست.
روحانی گفت: از سوی دیگر برخی از تصوراتی که نسبت به این بیماری 
انجام می گرفت، تثبیت شد. می گفتند این بیماری مسری و تنفسی است 
و راه حل این است که فاصله ها بیشتر شود و از ماسک استفاده شود که 
درست درآمد. گفتند دستکش الزامی است ولی کم کم در حین کارهایی 

که انجام می گرفت دیدند که دستکش خیلی موثر نیست و گاهی هم 
ممکن است اثر سویی هم داشته باشد که این هم کنار زده شد.

رییس جمهوری ادامه داد: اما یکسری امور تثبت شد یعنی اینکه ما زودتر 
باید به فرد مبتلا برسیم و یا فرد مبتلا زودتر باید این خطر را احساس کند 
و نگوید که دردی در بدن من ایجاد شده و سرفه و عطسه می کند، کمی 

احساس سرما می کنم و این یک سرماخوردگی است و مهم نیست.
رییس دولت تدبیر و امید یادآور شد: از طرفی ما باید سریع تر بتوانیم، 
بیماری هایی که به صورت سرپایی معالجه می شوند را درمان کنیم.  در 
گزارش های هفتگی و ترسیمی که از روند بیماری و روند فوت صورت 
می گیرد، وقتی ما می بینیم روند بیماری با فوت خیلی فاصله گرفته نشان 
می دهد که بیماری افزایش پیدا کرده ولی تعداد افراد فوتی ثابت مانده 

است، و این نشان می دهد که به موقع و زودتر مراجعه کرده اند.
روحانی اعلام زودتر، درمان سریعتر، مواظبت زودتر، قرنطینه و ایزوله 
کردن سریع تر را اساس بهداشت دانست و گفت: در این بیماری همه به 
این نتیجه رسیدند که بهداشت اساس است و درمان در مرحله دوم قرار 
دارد. در این زمینه اقدامات خوبی تا  امروز انجام شد و اقداماتی هم هست 

که باید انجام شود.
رییس جمهوری با بیان اینکه در ۳ مسئله باید اقدام فعال تری را انجام 
دهیم، خاطرنشان کرد: مسئله اول رعایت خود مردم است. عدم رعایت 
کافی مردم را دچار مشکل می کند. مطمئن شدن سریع مردم موضوع 
کرد،  پیدا  کاهش  کمی  بیماری  این  می بینند  تا  مردم  است.  دیگری 

مراقبت ها، اصول بهداشتی را کنار می گذارند و ما دوباره گرفتار می شویم.
روحانی عنوان کرد: در کشورهای معروف اروپایی این بیماری تقریباً 
کنترل یا حتی مهار هم شد و برای استفاده فصل تابستان در ماه اوت، 
پروازها را آزاد گذاشتند حتی برخی ها ترویج هم کردند. به محض گذشت 
۱۵ روز، این بیماری دوباره اوج گرفت. این مساله کاملا روشن است به 
محض اینکه دستورالعمل ها به خوبی مراعات نشود بیماری اوج می گیرد. 
بنابراین عدم رعایت کافی یکی از مشکلات اصلی ما در این بیماری است.

رییس جمهوری مساله دوم را کاهش نظارت دانست و اظهار داشت: 
ما امروز در گزارش ها دیدیم که وزارت بهداشت درمان به خوبی نظارت 
می کند و در این نظارت، بیش از ۲۲۰۰ مدرسهکه اشکالاتی داشتند را 
تعطیل کردند تا این اشکالات را برطرف کنند. این موضوع بسیار مهم 
است. هرچه نظارت را بیشتر کنیم برای ما اهمیت دارد برای اینکه به 

اهدافمان برسیم.
وی با بیان اینکه اقدامات ناکافی، مشکلات ما را افزایش می دهد، تصریح 
کرد: به عنوان مثال یک نفر برای تست مراجعه کرده، و این مرحله به خوبی 
انجام شده و تست وی مثبت اعلام شده است. اگر این شخص در مرحله 
ایزوله به جای ۱4 روز، یک هفته در خانه بماند ما دچار مشکل می شویم و 

نمی توانیم به نتیجه برسیم.
۱4 درصد بستری های امروز قبلا مبتلا شده بودند

روحانی بیان داشت: امروز وزیر بهداشت و درمان در همین جلسه اعلام 
کرد، ۱4 درصد از آنهایی که امروز بستری هستند، سابقه ابتلا به بیماری 
را داشتند و ۲ ماه پیش بستری بودند، بهبود پیدا کردند و دوباره مبتلا 
شده اند. ۱4 درصد رقم بسیار بالایی است، ۵ درصد هم مبتلا باشند، رقم 

بالایی است.  
رییس دولت تدبیر و امید اضافه کرد:  اگر کسی یکبار مبتلا شد و بهبود 
یافت، نباید فکر کند که دیگر تمام شد و مبتلا نمی شود و دیگر مشکلی 
نیست و برای یکسال من در امان هستم. چنین امنیت و امانی به کسی 
داده نمی شود. و باید مراقبت ها را همچنان ادامه بدهند.  لذا ما امروز 
خدمت مردم عزیز و بزرگوار ایران اعلام می کنیم که ناچاریم مقررات را 

تشدید بکنیم و ناچاریم  نظارت ها را هم تشدید کنیم.
رییس جمهوری عنوان کرد: به این فرد مبتلا گفته می شود با کسی رفت 
و آمد نکند، ولی این فرد بعد از گذشت ۲ روز می گوید که حالش بهتر شده 
و رفت و آمد را آغاز می کند و در داخل خانه، همسایه، اقوام همه را گرفتار و 
مبتلا می کند. ما در این شرایط جدید و در  هفته های اخیر، گزارشاتی که 
وزارت بهداشت و درمان داد نشان می دهد شرایط این بیماری از برخی 

جهات بدتر شده است.
روحانی خاطرنشان کرد: این بیماری قبلا بیشتر افراد مسن و افرادی که 
زمینه دار بودند را مبتلا می کرد و خیلی به جوان ها کاری نداشت ولی در 
این دور، می بینیم که جوان ها را هم مبتلا می کند و فکر نمی شد که کسی 

که یک بار به این بیماری مبتلا شده، دوباره مبتلا شود.  
تشدید نظارت ها و مقررات مقابله با کرونا در تهران بزرگ 

روحانی با تاکید بر اینکه ناچاریم نظارت ها را تشدید کنیم، گفت:  سازمان 
صدا و سیما و فضای مجازی، مدارس و علما باید فرهنگ سازی را توسعه 

دهیم که به جز این راهی نداریم.
رییس جمهوری درباره تشدید نظارت ها و مقررات مقابله با کرونا در تهران 
بزرگ گفت: پنجشنبه هفته گذشته از کمیته امنیتی-اجتماعی و کمیته 
بهداشتی خواستیم تا پایان این هفته فعلا برای »تهران بزرگ« برنامه ریزی 
کنند و برنامه ویژه ای را آماده کنند که از افرادی که ماسک نمی زنند به 
سادگی عبور نکنیم. طبق این طرح افرادی که به اشخاص بدون مساک 
خدمت می دهند مسئول هستند و آنها فقط باید به فردی که ماسک زده 

خدمات بدهند. اگر فردی ماسک ندارد نباید به وی خدمات داده شود، چه 
در تاکسی، اتوبوس، بازار و پاساژ و یا بانک خدمت گیرندگان باید ماسک 
داشته باشند، خدمت دهنده موظف است مراعات کند اگر مراعات نکند 

با او برخورد خواهد شد.
می توانیم افرادی که در جامعه ماسک نمی زنند را شناسایی کنیم

روحانی گفت: باید طرحی آماده شود که فردی که در زمان حضور در 
جامعه ماسک زدن را مراعات نمی کند،  چگونه با وی برخورد شود.  البته با 
اندازه کافی وسایل و ابزار داریم که تشخیص بدهیم چه کسی در خیابان و 
پیاده رو ماسک ندارد و می توانیم آنها را شناسایی کنیم. از این طریق برای 
افرادی که ماسک زدن را مراعات نمی کنند مجازات در نظر بگیریم که قرار 
شد تا پایان هفته این موضوع بررسی و تکمیل شود و در جلسه کمیته های 
تخصصی در روز پنجشنبه مطرح شود و شنبه بعد در ستاد ملی مقابله با 

کرونا در این زمینه تصمیم گیری خواهیم کرد.
رییس جمهوری گفت: اگر در ستاد ملی کرونا این طرح تصویب شد ابتدا 
در تهران بزرگ با یک فاصله زمانی 4 تا ۵ روزه برای آموزش و اطلاع رسانی 
کافی اجرایی و عملیاتی می شود و اگر موثر بود آن را برای  شهرهای بزرگ 

دیگر اجرایی و عملیاتی می کنیم.
روحانی با بیان اینکه  امروز در برخی از کشورها هم مجبور شدند نسبت 
به آنهایی که پروتکل های بهداشتی را مراعات نمی کنند، مجازات و جریمه 
اعمال  کنند، گفت: قرار شد طرحی در این زمینه آماده شود که فعلا 
برای »ماسک نزدن« اقدام می شود و ممکن است برای سایر موارد نیز 

چهارچوب هایی در کمیته و ستاد بررسی شود.  
رییس دولت تدبیر و امید درباره اختیارات استانداران برای مقابله با کرونا 
گفت: در جلسه امروز ستاد ملی تصمیم گرفتیم که ستادهای استانی 
بتواند برای استان خود برای مدت یک هفته برخی از موارد را محدود و یا 
تعطیل کند که این موارد ما طبق با فهرستی در اختیار همه استانداران و 
ستادهای استانی قرار گرفت که شامل دانشگاه ها، مدارس و حوزه های 
علمیه و مراکز تفریحی و سینما و موزه ها و تالار پذیرایی، آرایشگاه ها و 
مساجد و مصلی ها و مراسم فرهنگی اجتماعی باشگاههای ورزشی قهوه 

خانه و شهربازی و نمازجمعه و ...است.  
وی افزود: اگر استانداران در جایی ضروری دیدند که این مراکز برای یک 
هفته باید تعطیل شوند پیشنهاد خود را به کمیته امنیت اجتماعی ستاد 
ملی کرونا در وزارت کشور بدهند تا در این کمیته و کمیته بهداشتی بررسی 
شده و در نهایت با تایید )عبدالرضا رحمانی فضلی( وزیر کشور و )سعید 
نمکی( وزیر بهداشت برای یک هفته آن مقررات اجرا و عملیاتی می شود 
تا بتوانیم از این شرایط سخت که امروز رو به روی ما قرار گرفته و بار خیلی 
بسیار سنگین آن بر دوش کادر درمان و مدافعان سلامت و بیمارستان ها در 

استان ها است، عبور کنیم.  
روحانی با بیان اینکه تامین نیازهای بهداشتی اولویت دولت است، افزود: 
ما هر کاری که بتوانیم برای کمک به کادر درمان و مدافعان سلامت کشور 
انجام خواهیم داد، برای تامین دارو و تجهیزات درمان و نیازمندی های 
بهداشتی اولویت قائل هستیم و خودم هم به عنوان رییس ستاد ملی کرونا 

مراقبت می کنم زیرا جزو وظایف ماست و آن را دنبال می کنیم.
 کسی  آدرس اشتباه به مردم ندهد

روحانی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اقدامات خصمانه آمریکا 
علیه مردم ایران گفت: آمریکایی ها اخیرا اعلام کردند ده ها میلیارد دلار به 
ایران لطمه زدیم در عرض سال های ۹۷، ۹۸ و ۹۹ حداقل ۱۵۰میلیارد 
دلار به کشور لطمه زدند، با تحریم غلط و غیرقانونی و بیجا و ضدانسانی 
و عملیات تروریستی، جلوی دارو و درمان و مواد غذایی را گرفتند آن ها 
آدم هایی هستندکه هیچ وقت ما در تاریخ کاخ سفید را با این توحش ندیده 

بودیم بزرگترین توحش را انجام دادند.
وی ادامه داد: آقایی که اسمش وزیر خارجه است ولی وزیر جنایات 
است با افتخار می گوید که ما هفتاد میلیارد جلوی منابع ایران را گرفتیم. 
نگذاشتیم در اختیار ایران قرار گیرد به دشمنی با ملت ایران و ضربه به ایران 
افتخار می کنیم، پس فردا دیدیم آمدند افتخار کردند که ما پنج میلیارد دلار 
ایران از صندوق داشت می گرفت از آی ام اف که آمریکا مانع شد اگر گرفته 

بودیم صرف دارو و درمان می شد.  
اگر  کشور  در  مشکلات  و  کمبود  برای  مردم  افزود:  جمهوری  رییس 
می خواهند لعن و نفرین کنند آدرسش کاخ سفید در واشنگتن است 
آدرس اشتباه کسی به آنها ندهد یک عده ای به خاطر منافع غلط گروهی 
و باندی به مردم آدرس غلط ندهند آدرس صحیح تمام جنایات و فشار بر 
مردم عزیز ایران واشنگتن دی سی کاخ سفید است و آن هایی که داخل 
این ساختمان هستند این همه جنایات علیه ملت ایران روا داشته اند و شما 

می بینید هر روز فشار و مشکلات است.
 روحانی در عین حال گفت: البته مردم ما ایستادگی و مقاومت کردند خم 
به ابرو نیاوردند و خم نشدند در برابر این قلدرها اما به هر حال آثار سوء است 

سختی و مشکلات است.
رییس دولت تدبیر و امید گفت: مردم میبایست در این سالها زندگی 
باشد  ارزانتر  مراتب  به  اجناس  می بایست  میداشتند  راحتتری  خیلی 
می بایست دلار به قیمت معقولش بود، تمام این جنایات پای کاخ سفید 
است جمهوری اسلامی پای عهدش باقی مانده است یکجانبه پای همه 
مقررات مانده است،  حالا یک وقتی بود حرف حقی می زدیم دو سه تا 
کشور از ما حمایت می کردند اما امروز فقط دو سه کشور از آمریکا حمایت 

می کنند.
وی ادامه داد: ما لعن و نفرین و کینه مان را با آدرس صحیح و درست 
بفرستیم آن کسی که جنایت کار است کاخ نشین کاخ سفید است، منشا 
تمام مشکلات مردم از صهیونیست، ارتجاع و تندهای آمریکاست، امروز 

فرمانده این کار در آمریکاست و دارد علیه مردم ایران جنایت می کند.
رییس جمهوری افزود: شکی ندارم که دولت آمریکا روزی تسلیم خواهد 
شد و در برابر ملت ایران زانو می زند. شکی ندارم ملت ایران پیروز خواهد 
بود. همان طور که ملت ما در عملیات ثامن الائمه در چهل سال پیش حصر 
آبادان را شکست این حصر را هم ملت ما می شکند. آن حصر را صدام 
درست کرده بود ما آن را شکست دادیم و این حصر را هم ترامپ درست 

کرده این را هم ملت ما می شکند و ما عبور خواهیم کرد.
 امسال راهپیمایی اربعین و سفر به عراق نداریم

روحانی در بخش دیگری از سخنانش درخصوص عزاداری های ماه صفر 
گفت: در عزاداری ماه صفر همان طور که قبلا تاکید شده است امسال 
راهپیمایی و سفر به عراق نداریم.  به دلیل این که مقامات عراقی رسماً 
اعلام کردند که نمی توانیم پذیرای زائران باشیم. راهپیمایی نمادین در 
شهرها هم نداریم مقام معظم رهبری با یک بیان خیلی روشن و صریحی 
فرمودند در خانه هایمان عزاداری کنیم اگر هم در حسینیه ها و تکایا است 

با رعایت پروتکل های بهداشتی باشد.
بخش  سیما،  و  صدا  که  می کنیم  درخواست  بازهم  کرد:  تاکید  وی 
مجازی و همه آنهایی که در فضای مجازی فعال هستند بتوانند جبران 
کنند و عزاداری ایام اربعین و روزهای پایانی ماه صفر را به دل مردم و به 
خانه های مردم ببرند و مردم بتوانند با مراعات عزاداری خود را نسبت به 
سالار شهیدان و بعد در آخر ماه نسبت به امام مجتبی)ع( نسبت به پیامبر 

عظیم الشان و امام هشتم حضرت علی بن موسی الرضا)ع( انجام دهند.

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا؛

ناهماهنگی ارکان نظام مساوی با تضعیف مردم مقابل تحریم ها؛آدرس تمام جنایات علیه مردم ایران کاخ سفید است

رمز پیروزی در دفاع اقتصادی

جنگ اقتصادی آمریکا علیه کشورمان که هر روز ابعاد گسترده تری می یابد با 
ایستادگی مردم تاکنون دستاوردی برای رهبران کاخ سفید به دنبال نداشته است. 
تداوم مقاومت ملی برابر این نبرد ظالمانه، مستلزم به رسمیت شناختن شرایط 
جنگی از سوی همه ارکان نظام، احیای اعتماد عمومی، اتحاد ملی و بسیج نیروها 

و امکاناتی است که همه باید در خدمت کشور باشد. 
تحریم یا همان جنگ اقتصادی 

جنگ اقتصادی در تعریف دیکشنری آکسفورد به معنای استفاده از ابزارهایی 
اقتصادی است که در درجه اول استفاده از آن ها برای تضعیف اقتصاد منطقه 
دیگری مورد استفاده قرار می گیرد.  فارغ از توان اقتصادی کشورها، هرگونه تحریم 
اقتصادی به لحاظ منطقی باعث افزایش قیمت تمام شده کالاها در کشور مورد 
تحریم خواهد شد. از این رو، تحریم های آمریکا در جایی که هدف آن تضعیف 

اقتصاد ایران است، به عنوان جنگ اقتصادی تعریف می شود.
هزینه های   ، درازمدت  در  آن هم  نظامی   جنگ  برابر  در  اقتصادی   جنگ 
سنگین تری را به کشور مورد تحریم تحمیل می کند. اگر در جنگ نظامی تخریب 
یک یا چند مرکز و نیروگاه تولید برق مد نظر قرار گیرد اما در جنگ اقتصادی، کلیت 

جامعه، پیر، جوان و کودک مورد هدف قرار می گیرند.
جنگ اقتصادی آمریکا در مقابل کشور ما نیز  هر چند مخالفان بین المللی 
زیادی دارد ولی در سال های اخیر فشار زیادی را به معیشت مردم وارد کرده است. 
محدودیت شدید و روزافزون به ویژه در حوزه فروش نفت و مبادلات مالی و بانکی از 

سال ۹۷، اقتصاد کشورمان را به صورت قابل توجهی تحت تاثیر قرار داده است.
تحریم، تاب آوری مردم و مسولیت پذیری همه ارکان نظام

با گذشت دوره گشایش های اقتصادی ایجاد شده در دوره اجرایی سازی برجام 
- در بازه زمانی سال ۹4 تا ۹۶- پیامد اعمال تحریم ها در زندگی مردم ملموس 
شد. تورم افسارگسیخته ای که نسبت به قبل مهار شده بود، دوباره آهنگ صعودی 
گرفت. نرخ ارز و طلا روند رو به رشدی را تجربه کرد. بازارهای مختلف از دارو تا لوازم 

خانگی و ... از این تحریم ها اثر گرفت و  معیشت مردم  را در تنگنا قرار داد.
در این میان، آنچه از مردم انتظار می رفت، مقاومت، صبوری و ایستادگی بود. 
تاب  این فشارها  برابر  ناخواسته دو سالی می شود در  یا  قاطبه مردم خواسته 
آورده اند؛ البته بماند هزینه های سنگینی که در این بین داده و می دهند. در 
این وانفسا، شیوع ناخواسته ویروس کرونا در کشورمان هم مزید بر علت شد و 

فشارهای مضاعفی را بر دولت و مردم تحمیل کرد.
با این حال، حاکمیت با تشریح شرایط اقتصادی و تحریمی، همچنان مردم را 
به مقاومت و صبوری دعوت می کنند. شرایط اقتصادی امروز را به جنگ تحمیلی 
تشبیه می کنند و از احیای اتحاد، همدلی و فرهنگ ایثاری می گویند که به مردم 

در عبور موفق از جنگ هشت ساله کمک کرد.
اظهارات اخیر رئیس جمهوری در جلسه چهارشنبه دوم مهر هیات دولت، بار 
دیگر توجه ها را به لزوم حفظ وحدت و یکپارچگی میان مردم و همه ارکان نظام در 

برابر فشارهای خارجی در حوزه سیاسی و اقتصادی جلب کرد.
نکته قابل توجه در اظهارات اخیر روحانی همین مساله است که نه تنها مردم، 
بلکه ارکان مختلف کشور و مجموعه نظام باید در برابر فشارهای تحریمی احساس 
مسئولیت کنند و با همراهی و همکاری، با یکدیگر در عبور از شرایط کنونی متحد 

باشند. 
سیاسی  رقابت های  و  تنش   مشاهده  صورت  در  مردم،  ایستادگی  تضعیف 
و گروهی میان جناح های مختلفی که هر یک در بخشی از ارکان نظام اکثریت 
دارند رخ می دهددرست است که مردم مقاومت خوبی از خود نشان دادند، ولی 
این ایستادگی، در صورت مشاهده  تنش  و رقابت های سیاسی و گروهی میان 
جناح های مختلفی که هر یک در بخشی از ارکان نظام اکثریت دارند، تضعیف 

خواهد شد.
امروز وقتی که بخش های اقتصادی دولت به ویژه وزارت نفت که عزم خود را 
برای دور زدن تحریم ها و به حداقل رساندن فشارهای تحریمی به کار بسته اند، 
مورد هجمه بی امان سیاسی رقیب قرار می گیرند، مردم به این می اندیشند که 
مقاومتشان مورد حمایت و پشتوانگی و هم افزایی جریان های سیاسی و ارکان نظام 
قرار نمی گیرد. این مساله، با دامن زدن به بی اعتمادی عمومی، نوعی دلسردی و 

نارضایتی عمومی به وجود خواهد آورد.
از نگاه ناظران، پایان بخشی به این هجمه های سیاست زده، نیازمند پذیرش 
واقعیت و شرایط کشور از سوی همه جریان های سیاسی است. اگر ارکان نظام 
و همه جریان های سیاسی باور کنند که امروز کشور در شرایط جنگی قرار دارد، 
این مهم برآورده خواهد شد. این روزها که در نزدیکی بزرگداشت دفاع مقدس قرار 
داریم، بازخوانی تجربیات جنگ، شاید درس ها و نکته های خوبی برای مقابله با 

فشارها به دست دهد.
جنگ شوخی بردار نیست

به گفته رئیس جمهوری در جلسه هیات دولت، جمهوری اسلامی ایران از سال 
۵۹ با تحریم اقتصادی مواجه بود اما جنگ اقتصادی از سال ۹۷ علیه ایران شروع 

شد و آمریکا در این جنگ با تمام امکاناتش به میدان آمده است.
روحانی با اشاره به شرایط جنگ اقتصادی گفت: امروز هم باید همه باور کنیم که 
در جنگ اقتصادی هستیم و مردم ایران بدانند که مسوولین اقتصادی و بسیاری 
از بخش های خصوصی و عمومی غیردولتی در دو سال و نیم گذشته مشغول 

فداکاری هستند.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه جنگ شوخی بردار نیست، گفت: در جنگ حتی 
ممکن است پیامبر اسلام و امیرالمومنین)ع( مجروح و عده ای شهید شوند و 

میدان جنگ ممکن است هم پیروزی و هم شکست داشته باشد.
روحانی اظهار داشت: امروز در وهله اول همه باید باور کنیم که در شرایط جنگ 
هستیم و دوم اینکه باور کنیم بار این جنگ تنها بر دوش دولت نیست و در این 
عرصه همه مسوولیت دارند و بی تردید اگر مردم باور کنند که در جنگ هستیم - 
که البته باور دارند - و همه مسوولین و قوا در کنار هم و دست به دست هم بدهیم، 
بدون تردید پیروز و موفق خواهیم شد و امروز به فضل الهی همه قوای سه گانه، 

نیروهای مسلح و تمام ارکان کشور یکصدا هستند.
نکته مهم این است که  مردم نه تنها باید این یک صدایی مدنظر رئیس جمهوری 
را در حرف و بیان، بلکه در عمل مسئولان و دست اندرکاران سه قوه و همه نهادهای 

سیاسی و امنیتی هم مشاهده کنند.
کنش های سیاسی با اهداف رقابت معطوف به انتخابات و کسب قدرت سیاسی 
یا حتی تضعیف رقیب، نه تنها انگیزه انگیزه مقاومت از سوی مردم را خواهد کشت، 
بلکه زمینه اثربخشی تلاش معاندان برای فاصله اندازی میان مردم و حکومت را هم 

فراهم خواهد کرد.
چنانکه رئیس جمهوری تاکید کرد، فشارهای تحریمی واشنگتن، از آبشخور 
همان منطق آغاز جنگ ایران و عراق از سوی صدام تغذیه می کند؛ توهمات و 
محاسبات غلط علیه کشورمان که یک بار دیگر آمریکا را بر تنگ تر کردن دامنه 

تحریم ها ترغیب کرده است.
مردم ایران با وفاداری به حاکمیت و پایداری بی نظیر تاکنون این فشارها را تحمل 
کرده اند، حال نوبت دولت، ارکان نظام و مجموعه حاکمیت است که با صداقت 
در برابر مردم، پرهیز از رقابت مخرب برای کسب قدرت و شفافیت، زمینه تضمین 
و تداوم مقاومت مردمی را فراهم کنند، چرا که به گفته روحانی، باور و ایستادگی 

مردم، علت پیروزی دیروز و امروز ملت ایران است.



طرح:علی رادمند 

به من بیچاره کمک کنید!

کشف و ضبط محموله گازوئیل قاچاق در قم
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: مامورین پلیس امنیت اقتصادی ناجای استان قم در 
حین کنترل خودروهای عبوری در محور سلفچگان - ساوه، به یک دستگاه تریلر کشنده تانکر حامل 
سوخت، مظنون و در بازرسی از آن مقدار ۳۰ هزار لیتر فرآورده های نفتی از نوع گازوئیل را کشف و 
نمونه ای از محموله را جهت انجام فرآیند آزمایش و تعیین ماهیت، به اداره کل استاندارد استان ارسال و 
محموله نیز تحویل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم گردید.مهدی ریاضی افزود: مرجع 
کاشف پس از تشکیل پرونده، مراتب را به این اداره کل اعلام و موضوع جهت رسیدگی به شعبه چهارم 
ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم ارجاع و شعبه رسیدگی کننده حسب 
اقرار صریح متهم بر اساس قرائن، تصاویر و مستندات موجود در پرونده که ایشان از نحوه جاساز محموله 
کاملًا مطلع بوده و به قصد حمل کالای قاچاق اقدام به تهیه جاساز در تانکر نموده پس از رسیدگی، 
متهم را علاوه بر ضبط کالای قاچاق مکشوفه به نفع دولت، به پرداخت مبلغ ۲ میلیارد و 4۵۳ میلیون و 

۱4۸ هزار و ۶۰۰ ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر ۷۳۶ بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم بستری 
می باشند که وضعیت جسمانی ۱۲4 تَن از آنها وخیم است. محمد رضا قدیر در تبیین آخرین وضعیت 
کرونا در قم اظهار داشت: در ۲4 ساعت منتهی به پنجم مهرماه، ۱4۸ تَن با تشخیص احتمالی و 
مشکوک به کرونا در اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن 
۹۱ تَن در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان افزود: ۸۹ تَن از کل بیمارانی که طی روزهای 
گذشته بستری بودند نیز ترخیص شدند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین بیان کرد: در ۲4 
ساعت گذشته ۱۳ تَن که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت بود جان خود را از دست دادند.وضعیت 
کرونا در قم از روز بیستم شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه بیماران و مبتلایان این بیماری فوق 

قرمز شده است.

انهدام باند جعل اسکناس در جم بوشهر 
فرمانده انتظامی شهرستان جم استان بوشهر گفت: سه نفر از اعضای یک باند جعل اسکناس در 
این شهرستان شناسایی و دستگیر شدند.سرهنگ مهدیان روز شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: 
ماموران انتظامی این شهرستان پس از اطلاع از فعالیت یک باند جعل اسکناس اقدام های اطلاعاتی را 
برای شناسایی آنها آغاز کردند.وی بیان کرد: آنان پس از هماهنگی با مرجع قضائی وتحقیقات پلیسی 
شبانه روزی در عملیاتی سه نفر از اعضای این باند را دستگیر کردند.مهدیان ادامه داد: در بازرسی های 
به عمل آمده از محل فعالیت این افراد ۶۰ میلیارد و ۲۵۰ میلیون ریال و ۲۰۰ دلار اسکناس جعلی 

کشف شد.وی عنوان کرد: افراد پس از دستگیری به مراجع قضایی معرفی شدند.

فعال شدن  اینترنت رایگان برای اساتید دانشگاه ها
 محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در توئیتر خود نوشت: در شرایط کرونا 
و برای حمایت از آموزش مجازی کارآمد، هدیه  ناقابلی برای اساتید دانشگاه های کل کشور آماده 
کرده ایم.وی افزود: آن ها می توانند با مراجعه به سایت ICTGifts.ir  بسته  اینترنت هدیه  ۱۲۰ گیگابایتی 
خود را دریافت کنند.وزیر ارتباطات اضافه کرد: جزئیات هدیه مخصوص دانشجویان نیز به زودی به 
اطلاع آن ها خواهد رسید.بسته اینترنت دانش آموزان و معلمان، مدتی قبل و با آغاز سال تحصیلی برای 

آن ها فعال شد.

 چه تعداد تهرانی به دلیل کرونا فوت شدند؟
رئیس کمیته سلامت شورای شهر تهران از فوت ۱۲ هزار نفر در پایتخت به دلیل کرونا خبر داد.ناهید 
خداکرمی درباره وضعیت کرونا در پایتخت اظهار داشت: متأسفانه همزمان با آغاز موج سوم کرونا در 
تهران آمار فوتی ها ناشی از این بیماری همچنان رو به افزایش است.وی افزود: از زمان آغاز موج سوم 
کرونا تعداد فوتی ها در طول روز به ۹۰ هم رسیده که البته هنوز وارد پیک موج سوم نشده ایم و احتمال 

افزایش فوتی ها بیشتر از موج اول و دوم وجود دارد.

آمار دانش آموزان مبتلا به کرونا چه تعداد است؟ 
 وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به این سئوال که آمار دانش آموزان مبتلا به کرونا چه تعداد است، 
گفت: هیچ گزارش رسمی مبنی بر ابتلای دانش آموزان در مدارس پس از بازگشایی مدارس از تاریخ 
۱۵ شهریورماه، وجود ندارد.محسن حاجی میرزایی تصریح کرد: البته هستند دانش آموزان زیر ۱۸ 
سالی که مانند سایر افراد جامعه پیش از بازگشایی مدارس به کرونا مبتلا شده اند ولی ابتلای آنان 
ارتباطی به بازگشایی مدارس نداشته و ابتلای دانش آموزان در گزارش های وزارت آموزش و پرورش و در 

گزارش های وزارت بهداشت نیامده است.

با اعتباری نزدیک به ۱2۷ میلیارد ریال صورت گرفت:

افتتاح ۶ پروژه عمرانی در منطقه 
دوشهری قم

مدیر منطقه دو شهرداری قم از افتتاح ۶ پروژه عمرانی در این منطقه 
با آغاز هفته دفاع مقدس سال جاری خبر داد و گفت: برای این پروژه ها 

اعتباری نزدیک به ۱۲۷ میلیارد ریال هزینه شده است.
رضا رحیمی با اشاره به آغاز هفته دفاع مقدس و رسالت شهرداری در 
خدمت گذاری به مردم، اظهار داشت: بزرگداشت هفته دفاع مقدس تنها 
برای  یادآوری رشادت های شهدا نبوده و باید مدیران در نحوه انجام وظایف 

خود با الگو قرار دادن شهدا به سمت خدمتگزاری بیشتر حرکت کنند.
مدیر منطقه دو شهرداری قم رسالت حقیقی شهرداری را خدمت به 
مردم و جلب رضایت شهروندان دانست و افزود: امسال نیز مانند سال های 
گذشته در هفته دفاع مقدس تعدادی پروژه افتتاح شده و باوجود مشکلات 

اقتصادی حاکم بر کشور هیچ پروژه ای نیمه تمام رها نمی شود.
رحیمی تعداد پروژه های منطقه دو را در هفته دفاع مقدس ۶ پروژه اعلام 
کرد و گفت: این ۶ پروژه در بخش های مختلف و بااعتباری بیش از۱۲۷ 

میلیارد ریال اجراشده و با حضور مدیران استانی و شهری افتتاح می شود.
وی تکمیل و راه اندازی زیرگذر بلوار جمهوری اسلامی ایران را یکی از ۶ 
پروژه منطقه دو عنوان و بیان کرد: این پروژه بااعتباری بالغ بر ۶۳ میلیارد و 

۱4۵ میلیون و ۶۶۰ هزار و ۹۸۷ ریال اجراشده است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم از بهره برداری ساختمان اداری شهرداری 
منطقه دو بااعتباری بیش از  4۱ میلیارد و ۲۸۶ میلیون ریال  نیز خبر داد 
و گفت: ساختمان پسماند منطقه نیز بااعتباری بالغ بر ۱4 میلیارد و ۳4 
میلیون ریال به بهره برداری رسیده است. رحیمی یکی از اقدامات مؤثر در 
این منطقه را ساماندهی آب های سطحی دانست و تصریح کرد: هرسال 
با آغاز فصل بارش و جاری شدن آب های سطحی متأسفانه مشکلاتی 
در این منطقه برای شهروندان ایجاد می شد. وی ادامه داد: امسال برای 
ساماندهی آب های سطحی لوله گذاری از خیابان جمهوری تا رودخانه قم 
جهت دفع آب های سطحی بااعتباری بالغ بر 4 میلیارد و ۵۰۶ میلیون و ۸۸ 
هزار و ۱۰ ریال انجام شده است. مدیر منطقه دو شهرداری قم تکمیل فاز دو 
بوستان حنانه در این منطقه را یکی دیگر از پروژه های هفته دفاع مقدس 
اعلام کرد و گفت: فاز دو بوستان حنانه نیز بااعتباری بالغ بر ۲ میلیارد و ۱۲۷ 
میلیون ریال به بهره برداری رسیده است. رحیمی از  افتتاح باکس زیرگذر 
عابر پیاده زیر پل ۹ دی را نیز خبر داد و تأکید کرد: این پروژه نیز بخشی 
از فعالیت های عمرانی منطقه دو در یک سال گذشته بوده و تعدادی از 

پروژه ها نیز در نیمه دوم بهمن ماه و با آغاز دهه فجر افتتاح می شود.

شهردار قم :

مراکز غیرمجاز جمع آوری پسماند و 
ضایعات ساماندهی می شوند

شهردار قم از ساماندهی مراکز غیرمجاز جمع آوری پسماند و ضایعات در 
قم خبر داد و گفت: هیچ کس اجازه حضور در درب منازل را برای جمع آوری 

زباله نداشته و نباید شاهد تردد این افراد در شهر باشیم.
دکترسید مرتضی سقاییان نژاد با تأکید بر لزوم شناسنامه دار شدن مراکز 
غیرمجاز جمع آوری زباله، اظهار داشت: امروز جمع آوری غیرمجاز زباله 

یکی از آسیب های شهر قم است.
شهردار قم با اشاره به شناسایی بیش از ۷۰۰ مرکز غیرمجاز جمع آوری 
زباله در شهر قم، افزود: تعداد ۳۰۱ مرکز در هسته مرکزی شهر قرار داشته و 
طبق برنامه ریزی های انجام شده باید هر چه سریع تر به بیرون از شهر انتقال 
پیدا کنند. سقاییان نژاد کاهش لایحه تعرفه بهای خدمات سازمان مدیریت 
پسماند  دریافت  مرکز  بهره برداری  مجوز  صدور  بهای  تعدیل  و  پسماند 
خشک خارج از سرویس سایت البرز را عاملی تشویقی برای ساماندهی این 
مراکز دانست و تأکید کرد: مهم ترین مسئله برای شهرداری شناسنامه دار 
شدن این مراکز است. وی کاهش ناهنجاری ها و فعالیت های غیرقانونی 
را دومین مسئله در ساماندهی این مراکز عنوان کرد و گفت: امروز زباله 
به عنوان طلای کثیف عامل بسیاری از فعالیت های غیرقانونی و مجرمانه 
در شهر شده است. شهردار قم حضور زباله گردها را در خیابان ها و کوچه 
موردبررسی قرارداد و بیان کرد: هیچ کس اجازه حضور در درب منازل را 

برای جمع آوری زباله نداشته و نباید شاهد تردد این افراد در شهر باشیم.
سقاییان نژاد در پایان خواستار همکاری تمام دستگاه های مرتبط برای 
جمع آوری  مرکز   ۳۰۱ کرد:  خاطرنشان  و  شده  مراکز  این  ساماندهی 
از محدوده شهر  باید  زباله شناسایی شده در رینگ هسته مرکزی شهر 
خارج شده و به سایت البرز یا مکانی مورد تأیید دانشگاه علوم پزشکی و اداره 

محیط زیست انتقال پیدا کنند.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبر داد:

قم جزء ۴ شهراول کشور 
دربلندمرتبه سازی 

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت  :  
شهر قم از لحاظ وجود ساختمان های بلند مرتبه ،جزء 4 شهر اول کشور 

است.
عباس جعفری افزود: سازمان آتش نشانی امکانات لازم را برای اطفای 

حریق این ساختمان ها پیش بینی و در اختیار ساکنان آن قرار داده است.
مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به 
وضعیت شهر قم از لحاظ تعداد ایستگاه های آتش نشانی گفت:  قم تنها 
کلانشهری است که از نظر تعداد ایستگاه آتش نشانی به استاندارد جهانی 
رسیده است. عباس جعفری با بیان اینکه بر اساس استاندارد جهانی در 
شهر ها باید به ازای هر  ۵۰ هزار نفر جمعیت یک ایستگاه آتش نشانی وجود 
داشته باشد افزود: در حال حاضر ۲4 ایستگاه آتش نشانی در شهر قم 
فعالیت می کنند. وی از آغاز ساخت ایستگاه مرکزی آتش نشانی درروزهای  
آینده در بلوار پیامبر اعظم )ص( خبر داد و گفت: این ایستگاه به مساحت 
۲۸ هزار متر مربع با تجهیزات مدرن با هزینه ای بالغ بر ۲۵۰ میلیارد تومان 
با بیان اینکه سازمان آتش نشانی قم  ساخته می شود. عباس جعفری 
تا سال ۹۲، ۱۷۰ نیروی آتش نشان داشت که این آمار امروز به 4۷۰ نفر 
رسیده است افزود: در حال حاضر ۶۰ نفر هم در حال آموزش آتش نشانی 
هستند که تا دوماه آینده به عنوان آتش نشان فعالیت خود را آغاز می کنند.  

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از تونل جمهوری
 تا یکسال آینده 

زمانی  تعهد  گفت:  قم  شهرداری  عمران  و  توسعه  سازمان  سرپرست 
احداث این تونل دوساله است و در صورت رفع معارضات مسیراحداث 

تونل، تا یکسال آینده به بهره برداری می رسد.
سید ابوالفضل امامی در حاشیه بازدید احمد امیرآبادی، نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی از طرح های شهری با اشاره به آغاز عملیات 
اجرایی ساخت تونل جمهوری اسلامی گفت: این تونل ۱۲۰۰ متری حد 
فاصل میدان امام حسین )ع( ویادگار امام، بلوار جمهوری اسلامی را از 

شرق شهر قم به غرب قم متصل می کند.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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آرزو، مایه چیرگی شیطان ها 
بر دلِ غافلان است.
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پروتکل های  رعایت  میزان  گفت:  قم  استاندار   
بهداشتی در قم به شدت کاهش پیداکرده و به تبع آن 
نیز در سطح همه استان شاهد افرایش بیماری کرونا 

و مرگ ومیر ناشی از آن هستیم.
ستاد  جلسه  پایان  در  شنبه  روز  سرمست  بهرام 
ملی مقابله با کرونا که به صورت ویدیو کنفرانس در 
آن شرکت کرده بود در گفت وگو با خبرنگاران اظهار 
داشت: در جلسه امروز ستاد ملی گزارشی از وضعیت 
کرونا در استان های مختلف ارائه شد و متاسفانه میزان 
رعایت پروتکل های بهداشتی در اغلب استان ها یک 
روند کاهشی دارد و به دنبال آن شاهد افزایش بیماری 

و مرگ ومیر می باشیم.
متاسفانه  نیز  قم  در  داشت:  اذعان  قم  استاندار 
میزان رعایت پروتکل های بهداشتی کاهش شدیدی 
پیداکرده و به همین علت در بیمارستان ها افزایش 
بستری ها را داریم و تعداد فوتی ها نیز در حال افرایش 

است، بنابراین نیاز است که مردم مانند موج اول و دوم 
مقررات بهداشتی را رعایت کنند تا بتوانیم از این موج 
سوم نیز به خوبی عبور کنیم. سرمست ادامه داد: 
برای این منظور باید نظارت ها را بر رعایت پروتکل ها 
قبلا  که  کمیته ای  زمینه  این  در  که  کنیم،  بیشتر 
تشکیل شده بود با دقت و با جدیت بیشتر امر نظارت 

را رصد نموده و با متخلفان نیز برخورد خواهد شد.
استاندار قم گفت: در این جلسه ستاد ملی کرونا 
مختلف  استان های  از  که  پیشنهادی  به  توجه  با 
و  محدودیت ها  برخی  اختیار  بود  منعکس شده 
تعطیلی ها به ستاد استانی مقابله با کرونا تفویض 
شد، ازاین رو دانشگاه علوم پزشکی استان می تواند 
به صورت مصداقی پیشنهادهایی را ارائه کند تا پس 
از موافقت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

و همچنین وزارت کشور به مردم اطلاع رسانی شود.
در  ظرفیت  همین  از  ما  کرد:  تصریح  سرمست 
استان استفاده و مراکز آموزشی و مدارس حوزوی را 

به صورت غیرحضوری برگزار می کنیم.
و  زبان سراها  مانند  آموزشی  مراکز  افزود:  وی 
که  این ها  امثال  و  حرفه ای  و  فنی  آموزشگاه های 
به نوعی جنبه کلاسی دارند و محل تجمع محسوب 
می شوند نیز قرار است تا اطلاع ثانوی آموزش های 

خود را به صورت غیرحضوری ارائه کنند.
صنوف   برخی  مورد  در  شد:  یادآور  قم  استاندار 
به  بنا  نیز  چهار  رَسته  شغلی  گروه های  و  پرخطر 
تشخیصی دانشگاه علوم پزشکی و مرکز بهداشت ، 
اعمال محدودیت ها و تعطیلی ها را به مدت یک هفته 
خواهیم داشت. وی گفت: در کنار این محدودیت ها و 
اعمال نظارت ها مُسَلم است که نقش مردم بیشترین 
اثر را دارد و از رسانه ها و همچنین همه بزرگان و علما 

انتظار داریم که در امر اطلاع رسانی و بیان هشدار و 
توصیه به مردم برای رعایت پروتکل ها همانند موج 
اول و دوم دولت را یاری کنند تا بلکه بتوانیم از این 

مرحله نیز به سلامت عبور کنیم.
امسال راهپیمایی اربعین نخواهیم داشت 

بر آخرین  به سوالی مبنی  استاندار قم در پاسخ 
برآوردها از رعایت پروتکل های بهداشتی توسط مردم 
قم گفت: آخرین برآوردها نشان می دهد مردم قم 
حدود ۵۰ درصد پروتکل ها را رعایت می کنند که این 

شایسته مردم فهیم و آگاه این استان نیست.
وی یادآور شد: در پیک اول و دوم بیماری میزان 
از سایر  رعایت پروتکل های بهداشتی در قم بیش 
قم  فهیم  مردم  داریم  انتظار  ازاین رو  بود،  استان ها 
این رکورد را همچنان حفظ کنند و مراقبت نمایند که 

سلامتی هم وطنان به خطر نیفتد.
و  اربعین  راهپیمایی های  همچنین  قم  استاندار 
عزاداری های دهه آخر صفر را یکی از موضوع های 
مطرح شده در جلسه ستاد ملی کرونا عنوان کرد و 
افزود: در این جلسه با جدیت تاکید شد که امسال 
چه در داخل کشور و چه در عراق با توجه به اعلام 
راهپیمایی  عنوان  تحت  راهپیمایی  عراقی  مقام 
اربعین نخواهیم داشت و همین طور راهپیمایی های 
نمادین که موجب تجمع و شیوع بیماری شود نیز 
خصوص  در  افزود:  وی  است.  ممنوع  و  محدود 
برگزاری عزاداری های محرم و صفر دستورالعمل ها 
به اداره کل تبلیغات اسلامی ابلاغ شده و باید نظارت 
کند، همین طور نظارت علما و توصیه بزرگان نیز در 
این زمینه مورد استدعاست که بتوانیم در این فراز هم 
با رعایت این پروتکل ها به مهار بیماری نائل شویم و 

اجازه ندهیم سلامتی مردم مورد خدشه قرار بگیرد.

استاندارقم:

 رعایت پروتکل های بهداشتی در قم به شدت کاهش یافته است

مسئول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم :

موتورسواران 55 درصد مصدومان تصادف های قم 
مسئول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: ۵۵ درصد مصدومان 

حوادث رانندگی هفته گذشته در این استان مربوط به موتورسیکلت سواران بوده است.
مسعود عبدی   افزود: هفته گذشته هفت هزار و ۲۹۹ تماس با مرکز اورژانس ۱۱۵ قم برقرار و منجر به 

انجام ۲ هزار و ۲۳۱ ماموریت شد.
وی اضافه کرد: در این ماموریت ها، کارشناسان اورژانس یک هزار و ۹۸۶ بیمار و مصدوم حوادث مختلف 

را به مراکز درمانی منتقل کردند.
وی ادامه داد: در این مدت، ۳۷۸ حادثه رانندگی منجر به جرح و فوت رخ داد که ۳۱۷ حادثه در شهر و 

۶۱ حادثه در محورهای مواصلاتی بوده است.
عبدی بیان کرد: در این حوادث، 4۷۹ نفر مصدوم شدند که ۱۷۷ نفر در محل حادثه درمان و ۳۰۲ نفر 

به دلیل شدت جراحات وارده به بیمارستان منتقل شدند.
وی افزود: ۲۱۸ تصادف معادل ۵۷ درصد از حوادث ترافیکی رخ داده و ۲۶۵ مصدوم معادل ۵۵ درصد 

از مصدومان این حوادث مربوط به موتورسیکلت سواران بوده است.
به گفته وی، تعداد فوتی های سر صحنه تصادف در هفته گذشته ۲ مورد می باشد.

مسئول روابط عمومی مرکز اورژانس ۱۱۵ قم گفت: هفته گذشته اورژانس هوایی با انجام یک ماموریت، 
۲ مصدوم حوادث رانندگی را به بیمارستان منتقل کرد.

اورژانس ۱۱۵ استان قم دارای۲۲ پایگاه شهری، ۱۸ پایگاه جاده ای، یک پایگاه هوایی، ۶۱ دستگاه 
آمبولانس، ۱۰ دستگاه موتورلانس، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس و یک فروند بالگرد با ۲۷۰ نیروی 

انسانی است.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۲00 کیلوگرم تریاک در عملیات مشترک پلیس
فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۲۰۰ کیلوگرم تریاک در عملیات مشترک پلیس مبارزه با مواد مخدر 

استان های قم و شرق تهران خبر داد. 
 سردارسید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر شرق تهران 
مشخص شد یک قاچاقچی مواد مخدر قصد دارد با یک دستگاه خودرو سمند، مواد افیونی را از یک 
استان جنوبی و با عبور از محور مواصلاتی قم به استان تهران منتقل کند که در ادامه با اعلام به پلیس 

مبارزه با مواد مخدر استان قم، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
وی بیان داشت: سپس طی هماهنگی قضائی، مأموران در عملیاتی مشترک به محل مورد نظر اعزام و 

با کنترل تردد خودروهای عبوری خودرو سمند را شناسایی کردند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه راننده خودرو حامل قاچاق مواد افیون، با بی توجهی به 
هشدارهای مکرر پلیس بر سرعت خودرو سمند افزوده که نهایتاً لاستیک آن با تیراندازی مأموران مورد 

هدف قرار گرفته و خودرو متوقف شد.
سردار میرفیضی خاطرنشان کرد: سرانجام با توقیف خودرو مذکور، ۲۰۰ کیلوگرم موادمخدر از نوع 

تریاک کشف شد.
فرمانده انتظامی استان قم از هموطنان خواست، در صورت اطلاع از هرگونه فعالیت سوداگران مرگ 
موضوع را از طریق مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اعلام تا در اسرع وقت اقدامات مناسب صورت بگیرد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیری 3 قاچاقچی مواد مخدر 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۱۵ کیلوگرم تریاک در قم خبر داد و گفت: در این عملیات 

۳ قاچاقچی مواد مخدر دستگیر شدند. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان گیلان 
مشخص شد یک قاچاقچی مواد مخدر قصد دارد با یک دستگاه پژو پارس، مواد افیونی را از یک استان 
جنوبی و با عبور از محور مواصلاتی قم به شمال کشور منتقل کند که در ادامه با اعلام به پلیس مبارزه با 

مواد مخدر استان قم، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم بیان داشت: سپس طی هماهنگی های قضائی، مأموران پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان قم به محل مورد نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری خودرو مذکور را 

شناسایی و متوقف کردند.
سرهنگ اسماعیلی خاطرنشان کرد: سرانجام طی بازرسی از پژو پارس ، ۱۵ کیلو و ۱۳۰ گرم تریاک در 

قالب در قالب ۱۵ بسته کشف و ۳ نفر در این رابطه دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: نهایتاً متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

 معاون سیاسی ، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم گفت: در اربعین امسال 
هیچ مراسمی که منجر به تجمع شود در قم برگزار نمی شود و راهپیمایی نیز ممنوع 

است.
بیژن سلیمان پور با اشاره به ضرورت اطلاع رسانی در جهت رعایت دستورالعمل 
های بهداشتی گفت: ادارات و مراکز دولتی باید در جهت ارتقای سطح آگاهی 
شهروندان در پیشگیری از شیوع کرونا اقدام به نصب بنر کنند و مرکز بهداشت 
نیز به تولید محتوا بپردازد. معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم افزود: در 
خصوص واکسیناسیون آنفولانزا منتظر نظر بهداشت و درمان می مانیم چراکه 
بحث پیچیده ای بوده و باید از طریق وزارت بهداشت محقق شود. سلیمان پور 
یکی از اقدامات مهم را اطلاع رسانی عمومی توسط بلندگو های مساجد دانست 
و یادآور شد: سازمان تبلیغات اسلامی در دهه نخست محرم تلاش خوبی در 
زمینه اطلاع رسانی داشتند و به رسالت خود بر نظارت بر مساجد و حسینیه ها و 
هیئت ها ادامه دهند. معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم در مورد تأمین ماسک  
یادآورشد: در استان شرایط خوبی در تولید ماسک وجود دارد، اما قیمت تمام شده 

بالاست و این یکی از دغدغه های مردم در تأمین بوده که با تمهیدات لازم قیمت 
تمام شده ماسک برای اقشار ضعیف باید کاهش یابد. سلیمان پور عنوان کرد: 
رسانه نیز دارای نقش مهمی در جهت اطلاع رسانی در سطح وسیع دارد و پیشنهاد 
می شود سازمان مدیریت برای ارشاد اعتباری را در نظر بگیرد تا رسانه ها بتوانند به 
وظیفه خود عمل کنند و دراین باره مشکلات کمتری در تولید محتوا داشته باشند. 
او  اضافه کرد: تولید محتوا دارای اهمیت زیادی بوده و به شکل تخصصی باید 
مورد توجه باشد، دراین باره از ظرفیت های لازم استفاده شود، تبلیغات محیطی از 
سوی شهرداری نیز یکی از ظرفیت های خوبی است که باید تداوم یابد. سلیمان پور 
تصریح کرد: در مورد اربعین به طور رسمی اعلام می شود، با توجه به افزایش شیوع 
کرونا هیچ گونه مراسمی که منجر به تجمع شود برپا نمی شود و راهپیمایی بر اساس 
دستورالعمل ها ممنوع است و دسته جات با رعایت دستورالعمل ها در فضای باز 
و در سطح محدود شکل می گیرد. معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم بیان 
کرد: همچنین تشییع جنازه ها در قم بسیار محدود و با چند نفر برگزار می شود و با 

افزایش نظارت مانع از برگزاری مراسم ترحیم در مساجد می شویم.

معاون استانداری قم:

راهپیمایی اربعین ممنوع است

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از آغاز 
بهینه سازی شبکه های برق روستایی استان از ابتدای 

شهریور ماه خبر داد.
با  که  نشستی  در  آهنین پنجه"  "مهدی  مهندس 
در  قم  نمایندگان  مجمع  رئیس  امیرآبادی  حضور 
مجلس شورای اسلامی و به منظور بررسی مشکلات 
آب و برق استان برگزار شد در سخنانی به ارائه گزارشی 
از فعالیت شرکت توزیع برق در راستای افزایش قابلیت 
اطمینان و تاب آوری شبکه شهر و بخش های استان 
و اجرای طرح های جهادی گفت: همه این اقدامات 
منجر به عبور از پیک بار تابستان امسال بدون اعمال 
بهینه سازی  انجام  به  اشاره  با  وی  شد.  خاموشی 

روستاهای  و  قمرود  بخش  از  کاج  روستای  شبکه 
صرم، خورآباد و سیرو از توابع بخش کهک به صورت 
برق  شبکه  تمامی  داشت:  اظهار  جهادی  طرح 
روستای وشنوه نیز به طول ۶ کیلومتر به صورت کابل 
خودنگهدار بهینه سازی شد. مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق استان قم از آغاز بهینه سازی شبکه های 
برق روستایی از ابتدای شهریورماه خبر داد و یادآور 
شد: در همین راستا جا به جایی و تعویض پایه های 

فرسوده روستای فردو نیز در دست اقدام قرار دارد. 
آهنین پنجه به تلاش های صورت گرفته به منظور 
مناطق  از  بعضی  برق  نوسان  و  ولتاژ  ضعف  رفع 
تابستان  پیک بار  از  پیش  کهک  جمله  از  روستایی 

سال آینده خاطرنشان کرد: قرار است برای رفع این 
مشکل به همت برق منطقه ای تهران، پست سیار 
احداث و راه اندازی شود. رئیس مجمع نمایندگان قم 
نیز در این جلسه ضمن قدردانی از تلاش های صورت 
گرفته در بخش برق استان، خواستار برکناری تیرها و 

شبکه های فرسوده و بهینه سازی آن شد.
برق  مشکلات  به  اشاره  با  امیرآبادی  احمد  دکتر 
شهرک های صنعتی، بر ضرورت تشکیل جلسه ای 
مشترک با صاحبان صنایع استان، مدیران شهرک های 
صنعتی و مدیران عامل توزیع برق قم و برق منطقه ای 
تهران در هفته آینده برای حل مشکلات تأمین برق 

این شهرک ها تأکید کرد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:
شبکه های برق روستایی بهینه سازی می شود

 رییس کل دادگستری استان  قم گفت: خانه های بازی کودکان با مشارکت 
دستگاه های ذیربط و مسئول، به منظور پیشگیری از وقوع جرم و آسیب های 

اجتماعی، ساماندهی می شود.
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در این زمینه افزود: تعداد زیادی 
خانه بازی بدون مجوز قانونی و همچنین مهدهای کودک  با متولیان متعدد در 
استان قم مشغول به فعالیت می باشند که این وضعیت موجب شده تا کودکان 

ما با آسیب های فراوان فرهنگی و اجتماعی مواجه شوند.
وی اضافه کرد: در همین راستا جلسه کمیته ویژه ساماندهی خانه های 
جلسات  سالن  در  مرتبط  دستگاه  حضور ۱۲  با  کودک   مهدهای  و  بازی 

دادگستری استان برگزار شد. وی ادامه داد: با هماهنگی معاونت اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم دادگستری و دادستان قم و در راستای احقاق حقوق 
عامه و ضرورت جدی ساماندهی خانه های بازی، به منظور پیشگیری از وقوع 
جرم و آسیب های اجتماعی، موضوع در کمیته ای ویژه و به صورت فوق العاده 
موردبررسی قرار گرفت و تصمیم های لازم اتخاذ و برای اجرا به دستگاه های 
ذیربط ابلاغ شد. مظفری تصریح کرد: در این کمیته مقرر شد ظرف مدت 
یک ماه، اداره کل بهزیستی در رابطه با مسئولان و مربیان خانه های بازی، 
ضوابط لازم را تعریف و نسبت به گزینش، آموزش، بررسی صلاحیت و صدور 

مجوز فعالیت برای آن ها اقدام نماید.

رییس کل دادگستری استان قم:

خانه های بازی کودکان ساماندهی می شود

تداوم شدیدترین تحریم های اقتصادی و 
ادامه روند کاهش ارزش پول ملی در مقابل 
وضعیت  گیری  شکل  به  منجر  که  دلار 

سخت معیشتی در کشور شده، است.


